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ZPRÁVY Z OBCE LÁNOV 

Z ÚŘADU
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Milí Lánováci,
už máme chladnější jaro téměř za sebou a já se jako 
vyložený teplomil těším a doufám, že léto bude velmi teplé, 
suché a co možná nejdelší.

Co nás v létě čeká a co už je hotovo:
- Podařilo se dodělat dopravní hřiště ve školce v Prostřed-

ním Lánově a zároveň přišla skvělá zpráva, že se školce 
(přesněji paním učitelkám) podařilo vyhrát druhé místo
v soutěži o trampolíny a získat ji tak s 50% slevou.

- Projektem „Lánovem na kole“ se zabýváme už od 
loňského léta a během těchto prázdnin dojde k umístění 
stojanů na kola a koloběžky, dvou altánů a několika 
laviček na různých místech, jedná se celkem o 8 lokalit
v Horním i Prostředním Lánově. Na jaře byla získána 
dotace z Programu rozvoje venkova Státního země-
dělského intervenčního fondu, následně proběhlo 
výběrové řízení na dodavatele a nyní se pracuje na 
konečné podobě jednotlivých prvků mobiliáře. Budou 
umístěny třeba u hasičského hřiště v Horním Lánově,
u fotbalového hřiště či u školy v Lánově Prostředním. 
Také v centru obce přibudou dva altány a několik laviček, 
tak se snad do konce léta dočkáme.

- Rovněž do konce srpna by měla být zrestaurována 
sakrální památka - socha Panny Marie - naproti 
Luksíkovým. Měla by tedy být první opravenou památ-
kou tohoto typu v Lánově. Máme připravené další 
projekty, a pokud to dobře dopadne, z Fondu česko-
německé budoucnosti bychom měli příští rok opravit 
další čtyři. Zatím na tom pracuje paní místostarostka 
Laďka Šedivá s Karolinou Bokovou z infocentra.

- V letošním roce se zabýváme mnoha projekty, sladit 
zájmy obce s potřebnými zákony a normami a na ně 
navazujícími povoleními však není vždy úplně 
jednoduché. Důležitým projektem, který jsem zde
již několikrát zmiňovala, je oprava mostu č. 4
(u Malínských), v současné době je podána žádost
o povolení na příslušném úřadě spolu s projektovou 
dokumentací. Průběžně komunikujeme jak s projektanty, 
tak i s úřadem, a doplňujeme potřebné podklady. V druhé 
polovině roku by se mohlo podařit získat potřebné 
stavební povolení a pak se můžeme pustit do výběru 
zhotovitele.

 Diskutovaným projektem je centrum Lánova. Na začátku 
února proběhlo veřejné projednání s občany, na kterém Ing. 
arch. Josef Smutný představil studii centra Lánova 
zahrnující budovu tzv. stodoly (bývalá konírna), plochy 
veřejného prostranství v okolí kruhového objezdu a přilehlé 
parkovací plochy. V současné době intenzivně řešíme 
projekt stodoly a budeme se snažit získat dotaci, která byla 
vypsána na „Rekonstrukce a přestavby veřejných budov“. 
Cílem je oprava stodoly, její zpřístupnění veřejnosti a zvele-
bení „náměstíčka“. Následně na projekt navazuje revita-
lizace okolního prostranství, parčíku u kruhového objezdu, 
parku za úřadem, plochy „náměstíčka“ a řešení situace
s parkováním. Záměrem je funkční a estetické využití ploch 
pro veřejnost. Projekt se projednává a dolaďuje, pokusíme se 

získat dotační prostředky z výzvy vypsané na přelom roku 
2023/2024.

 Začínajícím projektem ve fázi návrhu a jeho projedná-
vání je „Úprava zahrady MŠ Horní Lánov“. Jedná se
o koncept přírodní zahrady, který se snaží využít celý 
stávající prostor. Koncept zahrnuje využití stávajících 
dřevin, podmáčené plochy i některého stávajícího mobiliáře, 
ale navrhuje i nové přírodní prvky a člení prostor na plochy 
dle funkcí – herní, odpočinková, naučná atd. Autorem 
projektu je Atelier Tilmun, tedy Ing. Gabriela Mlatečková 
Čížková a RNDr. Ing. Libor Kukačka, PhD.

 V minulém čísle Zpravodaje jsem psala o přístavbě 
zázemí pro TJ Lánov. Bohužel je jasné, že původně 
plánovaný termín dokončení, což mělo být 31. května, 
nestihneme. Jedním z důvodů prodloužení rekonstrukce je 
fakt, že jsme původní projekt poměrně rozšířili; zkrátka když 
už se do té stavby zasáhlo, tak ať se to udělá pořádně a vše 
najednou.

 Závěrem bych vás chtěla seznámit se situací, která nás 
velmi nemile překvapila. 18. dubna měl vážnou dopravní 
nehodu náš zaměstnanec Milan Ježek. Předpokládaná doba 
jeho rekonvalescence je minimálně 6 měsíců, a proto vás 
žádám o shovívavost a pochopení. V některých případech 
prostě nebudeme tak rychlí a pohotoví jako dosud, protože 
Milan tady opravdu chybí. Děláme nicméně maximum toho, 
co je v našich silách, abychom vše zvládli. My všichni 
kolegové Milanovi ze srdce přejeme, aby se plně uzdravil. 
Dle jeho vlastního vyjádření se už nemůže dočkat, až se do 
práce vrátí ☺

 Přeju všem klidné léto, a buďte na sebe opatrní!

                                              Eliška Rojtová, starostka

  

ZO schvaluje:

Usnesení č. 5/2/23 - Zastupitelstvo obce Lánov projednalo
a schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2023.
                    Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 6/2/23 - Zastupitelstvo obce projednalo a schva-
luje Inventarizační zprávu – souhrnnou zprávu o průběhu
a výsledku inventarizace majetku Obce Lánov ke dni 31. 12. 
2022 a návrhy na vyřazení nepotřebného majetku.
                    Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 7/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo a schva-
luje rozdělení výsledku hospodaření za rok 2022 ZŠ a MŠ 
Lánov a převod výsledku hospodaření ve výši 100 % do 
rezervního fondu.
                    Hlasování: Pro: 14  Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo a schva-
luje Inventarizační zprávu ZŠ a MŠ Lánov za rok 2022.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo a schva-
luje Vnitřní směrnici č. 1/2023 - Nakládání s nemovitostmi 
Obce – prodej nemovitostí (pozemků a staveb). Schválením 
Vnitřní směrnice č. 1/2023 se zrušuje Vnitřní směrnice
č. 3/2021 - Nakládání s nemovitostmi Obce – prodej 

Výpis přijatých usnesení z 2. zasedání
 Zastupitelstva obce Lánov dne 18. 4. 2023

2

Objektivem z Lánova.

ZŠ Lánov - cirkus Happy Kids (foto Bohumil Veselý).

Z vybíjené v Trutnově vezeme 5. a 6. místo. Projektový den - 5. A v dílnách. Projektový den - 5. A v dílnách.

SDH Horní Lánov - Šedesátky v Malých Svatoňovicích.SDH Horní Lánov - mladší a starší, okrsková soutěž, Kunčice n. L.
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V únoru nás bohužel navždy opustili paní Františka 
Rozsypalová, pan Ditmar Hadera, pan Vladimír Janda
a pan Bohumil Schejbal.

V březnu jsme se rozloučili s panem Václavem Fryntou
a panem Vladimírem Máslem.

V dubnu nás opustily paní Věra Raulová, paní Zlatica 
Malá a paní Miluška Kristanová, která nedlouho předtím 
oslavila 85 let.

Ráda bych jménem Obce Lánov vyjádřila upřímnou 
soustrast rodinám pozůstalých, všem jejich přátelům
a blízkým.

                       Karolina Boková

 Lánovská stopa na Evropském
 šampionátu juniorů v pétanque
Ve španělském městě Palma de Mallorca se ve dnech 6. – 9. 
října konalo společné ME juniorů a „espoirs“ (hráči do 23 
let) v pétanque. Českou republiku reprezentovala výprava 
čítající celkem 16 hráčů a 4 členy doprovodu a trenéry.
Je velice potěšitelné, že se na celé reprezentaci podíleli 
nemalým dílem i zástupci vrchlabského petánkového klubu 
(1. KPK Vrchlabí). Co se týká samotných hráčů, tedy 
reprezentantů, ze šestnáctičlenného týmu byli dva právě
z Lánova. Jmenovitě v kategorii juniorů to byl Jakub Lukeš
a v kategorii espoirs (dívky) Petra Kadavá.

A nyní k výsledkům. Šampionát začal střelbou na přesnost 
(trefování petánkovou koulí druhou kouli na vzdálenost 6, 7, 
8 a 9 metrů, střílená koule je SPORTOVNÍ ÚSPĚCH
v různých „ateliérech“ neboli schovaná za jinou koulí,
za košonkem apod.). V každé kategorii bylo po jednom 
zástupci ze všech zúčastněných zemí. A hned na úvod se 
Česká republika blýskla dvěma skvělými výkony.
V kategorii juniorek se Sára Valošková (PK Polousí) 
kvalifikovala třetím nejlepším výkonem (20 bodů) přímo do 
čtvrtfinále, kde později zvítězila nad anglickou hráčkou,
a teprve v semifinále prohrála s domácí španělskou hráčkou, 
která se později stala celkovou vítězkou. A něco podobného 
se podařilo v kategorii juniorů vrchlabskému Filipu 
Vedralovi, který dokonce druhým nejlepším výkonem
(32 bodů) postoupil rovněž přímo do čtvrtfinále, kde si
s přehledem poradil s tureckým hráčem a stejně jako Sára 
podlehl až v semifinále německému hráči, shodou okolností 
rovněž budoucímu celkovému vítězi. Tyto dva výkony jsou 
obrovským úspěchem pro celý český pétanque, a že se na 
něm podílel vrchlabský hráč, je zaslouženým vyústěním 
celého petánkového dění ve Vrchlabí, zvláště v systematické 
výchově mládeže v klubu, který již několik let pravidelně 
dodává další a další mladé reprezentanty. Ve zbývajících 
dvou kategoriích se již tolik nedařilo a naši „střelci“ se 
nekvalifikovali do dalších soubojů play-off. V „espoárech“ 
reprezentovali Anna Poláchová (13 bodů) a Vojta Bílek
(13 bodů). V samotném šampionátu trojic se bojovalo tzv. 
„švýcarským“ systémem, každá kategorie se utkala 
postupně s 5 soupeři a z těchto zápasů vzešli postupující
buď do play-off hlavní soutěže, nebo do tzv. „Poháru 
národů“, což je jakýsi B turnaj. 

rozvoj EU s tím, že celkové náklady projektu činily částku
1 064 786,19 Kč.

           Eliška Rojtová, starostka

 Informace o projektu
              Název projektu:     Kanalizace a ČOV Lánov
Registrační číslo projektu:  115D112000550

Investor projektu: Obec Lánov
Realizátor:  Stavoka Kosice, a. s.
Realizace projektu: rok 2015 

Projekt „Kanalizace a ČOV Lánov“ se začal připravovat již
v roce 2010. Rozhodnutí o poskytnutí dotace bylo vydáno
v říjnu 2015 a mohlo tak dojít k započetí realizace stavby. 
Stavební práce prováděla vítězná firma, Stavoka Kosice,
a. s., koordinátorem byla firma VIS, spol. s. r. o., Hradec 
Králové. Investorem projektu byla Obec Lánov.

V rámci projektu došlo k vybudování nové sítě splaškové 
kanalizace, k výstavbě kanalizačních přípojek atd. Projekt 
výrazně přispěl k ochraně životního prostředí a k rozvoji 
obce.

Projekt byl financován z Operačního programu životní 
prostředí a spolufinancován byl též z Fondu soudržnosti EU, 
Evropským fondem pro regionální rozvoj s tím, že celkové 
náklady projektu činily částku 101 619 504,88 Kč.

                                                      Eliška Rojtová, starostka

  Společenská rubrika
         V dubnu se narodila Zuzana Jandíková a v květnu 
Melissa Brunová. Přejeme holčičkám mnoho štěstí a zdraví 
do života!

V období od 14. 2. 2023 do 15. 5. 2023 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

pan Vratislav Marek
pan Libor Finger
paní Lidmila Kučerová
paní Jaroslava Sekerková
paní Oldřiška Holubcová
paní Květuška Jiřištová
paní Eva Sadílková
pan Ivan Lančarič
pan Jaroslav Mašek
paní Marie Faltusová
paní Jiřina Johnová
paní Stanislava Nutilová
pan Jan Novotný
pan Miroslav Waněk
paní Dana Stránská
paní Jaroslava Pršalová

Všem oslavencům srdečně přejeme všechno nejlepší, mnoho 
štěstí a zdraví.
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nemovitostí, schválená ZO dne 29. 4. 2021 pod č. usnesení 
9/2/2021.              Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/2/23 – Zastupitelstvo obce schvaluje Vnitřní 
směrnici č. 2/2023 - Nakládání s nemovitostmi Obce – 
pronájem nebo pacht pozemků ve vlastnictví Obce Lánov. 
Schválením Vnitřní směrnice č. 2/2023 se zrušuje Vnitřní 
směrnice č. 3/2021 - Nakládání s nemovitostmi Obce – 
pravidla pronájmu pozemků ve vlastnictví Obce Lánov, 
schválená ZO dne 29. 4. 2021 pod č. usnesení 11/2/2021.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 11/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Vnitřní směrnici č. 3/2023 - Nakládání
s nemovitostmi Obce – zřízení věcných břemen spojených se 
zásahem do vlastnictví Obce Lánov. Schválením Vnitřní 
směrnice č. 3/2023 se zrušuje Vnitřní směrnice č. 3/2021 - 
Nakládání s nemovitostmi Obce – zřízení věcných břemen, 
schválená ZO dne 29. 4. 2021 pod č. usnesení 10/2/2021.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 12/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje bezúplatný převod, resp. nabytí dvou pozemků

2 
p. p. č. 191/4 o výměře 36 m (ostatní plocha/ostatní 
komunikace) v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1) a p. p. č. 

2
2072/2 o výměře 120 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) 
v k. ú. Horní Lánov (podíl 1/3). Vlastníkem pozemků je 
Česká republika, resp. ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 
Praha 2.                    Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 13/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje souhlas s přesahem požárně nebezpečného 
prostu (PNP) na sousední pozemek, který je ve vlastnictví 

2  
Obce Lánov, a to p. p. č. 3107 o výměře 3 744 m (trvalý 
travní porost) v k. ú. Horní Lánov, viz příloha. Jedná se
o zásah PNP od dodatečně povolované stavby u RD čp. 70
na p. p. č. 1197/6 v k. ú. Horní Lánov, resp. stavby kůlny
a skladu zahradního nářadí s bazénem. 
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 14/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Smlouvu o spolupráci mezi Královéhradeckým 
krajem, Obcí Lánov, Obcí Dolní Lánov a Obcí Prosečné na 
vypracování dokumentace pro vypořádání společného 
povolení (DUSP) + projektové dokumentace pro provádění 
stavby (PSDP), včetně výkazu výměr, rozpočtů a autorského 
dozoru veřejné zakázky: „111/3252 Lánov – Prosečné, 
rekonstrukce silnice v km 0,000 – 8, 870“.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 15/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Dohodu o poskytnutí dotace z Programu rozvoje 
venkova ČR mezi SZIF a Obcí Lánov na projekt „Lánovem 
na kole“.                 Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 16/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost u udělení výjimky z OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v pátek 23. 6. 2023 do 24. hod. z důvodu 
svatby žadatelů Michaely Havlové a Tomáše Buriána.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 17/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje odměnu pro MUDr. Hanu Kordovou ve výši
20 000 Kč jako poděkování za dlouholetou péči o dětské 
pacienty z Lánova. Její péče byla nadstandardní i v době 
mimo ordinační hodiny. Za tyto peníze bude zakoupen 
voucher v Tree of Life Lázně Bělohrad. 
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

  Povolení sjezdu
 OBECNÍ ÚŘAD LÁNOV je místně příslušný 
silniční správní úřad (dále jen SSÚ) pro místní komunikace. 
OBEC, resp. RADA OBCE dává stanovisko z pozice vlast-
níka dotčené místní komunikace. Dále je k vydání povolení
o připojení sousední nemovitosti k místní komunikaci,
tj. sjezdu, zapotřebí též závazné stanovisko dopravního 
inspektorátu Policie ČR (dále jen DI Policie ČR). 

 DI Policie ČR shledává žádost od SSÚ Lánov jako 
dostatečnou pro možnost vydání závazného stanoviska
k návrhu stavby připojení, tj. sjezdu, v případě, že v doku-
mentaci je obsaženo:

-  Projektová dokumentace obsahuje znázornění rozhledo-
vého pole sjezdu a vyznačení polohy případného oplocení 
pozemkové parcely, včetně přípustné polohy vjezdové brány 
a opěrných zdí, které budou respektovat plochu rozhle-
dového pole. 
-  V případě již existujícího připojení předmětné parcely 
musí být žádost na DI Policie ČR doplněna o odůvodnění 
zřízení dalšího připojení, resp. o úpravu takového připojení. 
-  Dále musí žádost obsahovat textovou část popisující 
stavební provedení povrchu sjezdu, konstrukci jeho 
vozovky a musí být doložen podélný řez sjezdem, se 
znázorněním stavebního opatření, které zabrání stékání 
srážkových vod a zanášení nečistot na místní komunikaci.

 Obecní úřad v Lánově tedy doporučuje občanům, aby
v žádostech ve věcech staveb a úprav připojení, tj. sjezdů
k místní komunikací, které bude SSÚ v Lánově předkládat
k posouzení DI Policie ČR, byly vždy doloženy situace 
připojení se znázorněním vyhovujících rozhledových polí, 
konstruovaných dle ČSN 73 6110 Projektování místních 
komunikací a dalších skutečností ve smyslu ust. § 12 odst.
1 vyhlášky č. 104/1997 Sb., kterou se provádí zákon
o pozemních komunikacích.

 Obec Lánov děkuje svým občanům za pochopení, neboť 
výše popsané je nezbytné k úspěšnému vyřizování žádostí.

Závěr: 
Připojení sousední nemovitosti k místní komunikaci, resp. 
sjezd, je tedy možné stavebně realizovat teprve po vydání 
rozhodnutí SSÚ, které je možné vydat po souhlasném 
stanovisku DI Policie ČR a po jeho nabytí právní moci.

                    Jaroslav Hanč

       Informace o projektu
  Název projektu: Regenerace vzrostlé zeleně                      

     v zastavěné části obce Lánov
Registrační číslo projektu: 115D122003257

Investor projektu: Obec Lánov
Poskytovatel:  OP ŽP, EF pro regionální rozvoj EU
Realizace projektu: rok 2014 

V létě roku 2014 Obec Lánov zrealizovala projekt regene-
race zeleně na svém území. 

Při realizaci projektu byly ošetřeny stávající dřeviny, 
vysázeny nové dřeviny a došlo k celkové regeneraci zeleně a 
stromů na území obce Lánov. Aktivity v rámci projektu se 
ukázaly jako velmi přínosné a splnily očekávaný účel. Tento 
projekt je nyní v plánovaném období udržitelnosti.

Projekt byl spolufinancován z Operačního programu životní 
prostřední prostřednictvím Evropského fondu pro regionální 

DĚNÍ V OBCI



V únoru nás bohužel navždy opustili paní Františka 
Rozsypalová, pan Ditmar Hadera, pan Vladimír Janda
a pan Bohumil Schejbal.

V březnu jsme se rozloučili s panem Václavem Fryntou
a panem Vladimírem Máslem.

V dubnu nás opustily paní Věra Raulová, paní Zlatica 
Malá a paní Miluška Kristanová, která nedlouho předtím 
oslavila 85 let.

Ráda bych jménem Obce Lánov vyjádřila upřímnou 
soustrast rodinám pozůstalých, všem jejich přátelům
a blízkým.

                       Karolina Boková

 Lánovská stopa na Evropském
 šampionátu juniorů v pétanque
Ve španělském městě Palma de Mallorca se ve dnech 6. – 9. 
října konalo společné ME juniorů a „espoirs“ (hráči do 23 
let) v pétanque. Českou republiku reprezentovala výprava 
čítající celkem 16 hráčů a 4 členy doprovodu a trenéry.
Je velice potěšitelné, že se na celé reprezentaci podíleli 
nemalým dílem i zástupci vrchlabského petánkového klubu 
(1. KPK Vrchlabí). Co se týká samotných hráčů, tedy 
reprezentantů, ze šestnáctičlenného týmu byli dva právě
z Lánova. Jmenovitě v kategorii juniorů to byl Jakub Lukeš
a v kategorii espoirs (dívky) Petra Kadavá.

A nyní k výsledkům. Šampionát začal střelbou na přesnost 
(trefování petánkovou koulí druhou kouli na vzdálenost 6, 7, 
8 a 9 metrů, střílená koule je SPORTOVNÍ ÚSPĚCH
v různých „ateliérech“ neboli schovaná za jinou koulí,
za košonkem apod.). V každé kategorii bylo po jednom 
zástupci ze všech zúčastněných zemí. A hned na úvod se 
Česká republika blýskla dvěma skvělými výkony.
V kategorii juniorek se Sára Valošková (PK Polousí) 
kvalifikovala třetím nejlepším výkonem (20 bodů) přímo do 
čtvrtfinále, kde později zvítězila nad anglickou hráčkou,
a teprve v semifinále prohrála s domácí španělskou hráčkou, 
která se později stala celkovou vítězkou. A něco podobného 
se podařilo v kategorii juniorů vrchlabskému Filipu 
Vedralovi, který dokonce druhým nejlepším výkonem
(32 bodů) postoupil rovněž přímo do čtvrtfinále, kde si
s přehledem poradil s tureckým hráčem a stejně jako Sára 
podlehl až v semifinále německému hráči, shodou okolností 
rovněž budoucímu celkovému vítězi. Tyto dva výkony jsou 
obrovským úspěchem pro celý český pétanque, a že se na 
něm podílel vrchlabský hráč, je zaslouženým vyústěním 
celého petánkového dění ve Vrchlabí, zvláště v systematické 
výchově mládeže v klubu, který již několik let pravidelně 
dodává další a další mladé reprezentanty. Ve zbývajících 
dvou kategoriích se již tolik nedařilo a naši „střelci“ se 
nekvalifikovali do dalších soubojů play-off. V „espoárech“ 
reprezentovali Anna Poláchová (13 bodů) a Vojta Bílek
(13 bodů). V samotném šampionátu trojic se bojovalo tzv. 
„švýcarským“ systémem, každá kategorie se utkala 
postupně s 5 soupeři a z těchto zápasů vzešli postupující
buď do play-off hlavní soutěže, nebo do tzv. „Poháru 
národů“, což je jakýsi B turnaj. 

rozvoj EU s tím, že celkové náklady projektu činily částku
1 064 786,19 Kč.

           Eliška Rojtová, starostka

 Informace o projektu
              Název projektu:     Kanalizace a ČOV Lánov
Registrační číslo projektu:  115D112000550

Investor projektu: Obec Lánov
Realizátor:  Stavoka Kosice, a. s.
Realizace projektu: rok 2015 

Projekt „Kanalizace a ČOV Lánov“ se začal připravovat již
v roce 2010. Rozhodnutí o poskytnutí dotace bylo vydáno
v říjnu 2015 a mohlo tak dojít k započetí realizace stavby. 
Stavební práce prováděla vítězná firma, Stavoka Kosice,
a. s., koordinátorem byla firma VIS, spol. s. r. o., Hradec 
Králové. Investorem projektu byla Obec Lánov.

V rámci projektu došlo k vybudování nové sítě splaškové 
kanalizace, k výstavbě kanalizačních přípojek atd. Projekt 
výrazně přispěl k ochraně životního prostředí a k rozvoji 
obce.

Projekt byl financován z Operačního programu životní 
prostředí a spolufinancován byl též z Fondu soudržnosti EU, 
Evropským fondem pro regionální rozvoj s tím, že celkové 
náklady projektu činily částku 101 619 504,88 Kč.

                                                      Eliška Rojtová, starostka

  Společenská rubrika
         V dubnu se narodila Zuzana Jandíková a v květnu 
Melissa Brunová. Přejeme holčičkám mnoho štěstí a zdraví 
do života!

V období od 14. 2. 2023 do 15. 5. 2023 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

pan Vratislav Marek
pan Libor Finger
paní Lidmila Kučerová
paní Jaroslava Sekerková
paní Oldřiška Holubcová
paní Květuška Jiřištová
paní Eva Sadílková
pan Ivan Lančarič
pan Jaroslav Mašek
paní Marie Faltusová
paní Jiřina Johnová
paní Stanislava Nutilová
pan Jan Novotný
pan Miroslav Waněk
paní Dana Stránská
paní Jaroslava Pršalová

Všem oslavencům srdečně přejeme všechno nejlepší, mnoho 
štěstí a zdraví.
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nemovitostí, schválená ZO dne 29. 4. 2021 pod č. usnesení 
9/2/2021.              Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/2/23 – Zastupitelstvo obce schvaluje Vnitřní 
směrnici č. 2/2023 - Nakládání s nemovitostmi Obce – 
pronájem nebo pacht pozemků ve vlastnictví Obce Lánov. 
Schválením Vnitřní směrnice č. 2/2023 se zrušuje Vnitřní 
směrnice č. 3/2021 - Nakládání s nemovitostmi Obce – 
pravidla pronájmu pozemků ve vlastnictví Obce Lánov, 
schválená ZO dne 29. 4. 2021 pod č. usnesení 11/2/2021.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 11/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Vnitřní směrnici č. 3/2023 - Nakládání
s nemovitostmi Obce – zřízení věcných břemen spojených se 
zásahem do vlastnictví Obce Lánov. Schválením Vnitřní 
směrnice č. 3/2023 se zrušuje Vnitřní směrnice č. 3/2021 - 
Nakládání s nemovitostmi Obce – zřízení věcných břemen, 
schválená ZO dne 29. 4. 2021 pod č. usnesení 10/2/2021.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 12/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje bezúplatný převod, resp. nabytí dvou pozemků

2 
p. p. č. 191/4 o výměře 36 m (ostatní plocha/ostatní 
komunikace) v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1) a p. p. č. 

2
2072/2 o výměře 120 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) 
v k. ú. Horní Lánov (podíl 1/3). Vlastníkem pozemků je 
Česká republika, resp. ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 
Praha 2.                    Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 13/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje souhlas s přesahem požárně nebezpečného 
prostu (PNP) na sousední pozemek, který je ve vlastnictví 

2  
Obce Lánov, a to p. p. č. 3107 o výměře 3 744 m (trvalý 
travní porost) v k. ú. Horní Lánov, viz příloha. Jedná se
o zásah PNP od dodatečně povolované stavby u RD čp. 70
na p. p. č. 1197/6 v k. ú. Horní Lánov, resp. stavby kůlny
a skladu zahradního nářadí s bazénem. 
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 14/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Smlouvu o spolupráci mezi Královéhradeckým 
krajem, Obcí Lánov, Obcí Dolní Lánov a Obcí Prosečné na 
vypracování dokumentace pro vypořádání společného 
povolení (DUSP) + projektové dokumentace pro provádění 
stavby (PSDP), včetně výkazu výměr, rozpočtů a autorského 
dozoru veřejné zakázky: „111/3252 Lánov – Prosečné, 
rekonstrukce silnice v km 0,000 – 8, 870“.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 15/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Dohodu o poskytnutí dotace z Programu rozvoje 
venkova ČR mezi SZIF a Obcí Lánov na projekt „Lánovem 
na kole“.                 Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 16/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje žádost u udělení výjimky z OZV č. 1/2016
o nočním klidu, a to v pátek 23. 6. 2023 do 24. hod. z důvodu 
svatby žadatelů Michaely Havlové a Tomáše Buriána.
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 17/2/23 – Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje odměnu pro MUDr. Hanu Kordovou ve výši
20 000 Kč jako poděkování za dlouholetou péči o dětské 
pacienty z Lánova. Její péče byla nadstandardní i v době 
mimo ordinační hodiny. Za tyto peníze bude zakoupen 
voucher v Tree of Life Lázně Bělohrad. 
                   Hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0

  Povolení sjezdu
 OBECNÍ ÚŘAD LÁNOV je místně příslušný 
silniční správní úřad (dále jen SSÚ) pro místní komunikace. 
OBEC, resp. RADA OBCE dává stanovisko z pozice vlast-
níka dotčené místní komunikace. Dále je k vydání povolení
o připojení sousední nemovitosti k místní komunikaci,
tj. sjezdu, zapotřebí též závazné stanovisko dopravního 
inspektorátu Policie ČR (dále jen DI Policie ČR). 

 DI Policie ČR shledává žádost od SSÚ Lánov jako 
dostatečnou pro možnost vydání závazného stanoviska
k návrhu stavby připojení, tj. sjezdu, v případě, že v doku-
mentaci je obsaženo:

-  Projektová dokumentace obsahuje znázornění rozhledo-
vého pole sjezdu a vyznačení polohy případného oplocení 
pozemkové parcely, včetně přípustné polohy vjezdové brány 
a opěrných zdí, které budou respektovat plochu rozhle-
dového pole. 
-  V případě již existujícího připojení předmětné parcely 
musí být žádost na DI Policie ČR doplněna o odůvodnění 
zřízení dalšího připojení, resp. o úpravu takového připojení. 
-  Dále musí žádost obsahovat textovou část popisující 
stavební provedení povrchu sjezdu, konstrukci jeho 
vozovky a musí být doložen podélný řez sjezdem, se 
znázorněním stavebního opatření, které zabrání stékání 
srážkových vod a zanášení nečistot na místní komunikaci.

 Obecní úřad v Lánově tedy doporučuje občanům, aby
v žádostech ve věcech staveb a úprav připojení, tj. sjezdů
k místní komunikací, které bude SSÚ v Lánově předkládat
k posouzení DI Policie ČR, byly vždy doloženy situace 
připojení se znázorněním vyhovujících rozhledových polí, 
konstruovaných dle ČSN 73 6110 Projektování místních 
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– dne 12. 5. 2023 se Jiří Hartig stal 
Králem bílé stopy 2023 v kategorii 
paralyžař roku, opět s velkou slávou. 
Kromě lyžování, které je jeho hlavním 
sportem, rád také hraje fotbal za TJ 
Lánov nebo příležitostně soutěží
v požárním sportu za SDH Horní 
Lánov.
       Marcela Hartigová, sestra

Ve dnech 6. - 7. 5. 2023 proběhlo v Po-
děbradech Mistrovství republiky 
jednotlivců v kuželkách - kategorie 
dorost. Na toto vrcholné klání se 
probojovalo nejlepších 32 hráčů
z krajských mistrovství a z Českého 
poháru dorostu - ČPD, což je velmi 
ceněná celoroční soutěž jednotlivců. 
Právě díky finálové účasti v ČPD se 
Mistrovství republiky mohl zúčastnit
i lánovský dorostenec Adam Svatý, 
člen kuželkářského oddílu SKK 
Vrchlabí SPVR. 

Adam již dlouhodobě dokazuje, že 
patří mezi širší republikovou elitu
v kategorii dorostu, což potvrdil i tím, 
že v loňském roce s vrchlabským 
dorosteneckým ligovým týmem vybo-
joval celkové třetí místo. Na začátku 
sezóny 2022 – 2023 se Adam krom 
dorostenecké 1. ligy stal i základním 
členem týmu mužů, hrající 3. ligu. 
Právě díky zápasům v 3. lize mužů, kdy 
musel bojovat proti velice dobrým 
soupeřům, rostla Adamova výkonnost, 
kterou si přenášel do dorosteneckých 
soutěží. A v prosinci 2022 byl zařazen
i do královéhradeckého týmu, který 
bojoval o putovní pohár pro  nejlepší 
krajský tým v rámci České republiky 
ve vánočním turnaji mládeže v Praze. 

Královéhradecký tým v čele s Adamem 
vybojoval vynikající 2. místo. Další 

dvě druhá místa přidal Adam v rámci 
turnajů ČPD a probojoval se do finá-
lového turnaje, kde obsadil 9. místo. 
Díky těmto výkonům odjížděl Adam 
na republiku s cílem umístit se nejhůře 
do 6. místa. Své očekávání a očekávání 
celého klubu splnil na jedničku.
V hlavní soutěži  1 x 120 hs (hody 
sdružené) se Adam pro rok 2023 stal 
Mistrem České republiky a doslova 
převálcoval všech 32 soupeřů shoze-
ním 590 kuželek.

Adame, gratulujeme, jsi mistr!!!

            Štěpán Stránský, trenér

 Žijí mezi námi
 Vysoký, usměvavý a vždy 
dobře naladěný - to je pan Vladimír 
Nedeliak, náš úspěšný nejen pěstitel, 
ale i šlechtitel jiřinek. Navštívila jsem 
ho v jeho domku na kopci v době 
hluboké zimy, kdy je ještě čas na 
přátelské popovídání u kávy či dobrého 
vínka.
    Do Lánova nejprve jezdil na 
chalupu rodičů a později se sem 
přistěhoval s manželkou Jaruškou 
natrvalo. Dnes už není "náplava
z Prahy", ale skalní "Hornolánovák". 
Postupně začal na zahradě hospodařit, 
práce je tam od jara do podzimu dost
a dost i bez jiřinek.
    Vše začalo před pětatřiceti lety 
úplně nenápadně 5 až 7 jiřinkami, které 
začal pěstoval na chalupě v Horním 
Lánově. Po odchodu do důchodu se 
začal pěstování jiřinek věnovat naplno. 
Zpočátku měl jen hlízy, později začal
s řízkováním a to už byl jen krůček ke 
šlechtění. Stále častěji se tou myš-
lenkou zaobíral a konečně se odhodlal 
před 13 lety. Do současnosti vyšlechtil 
10 nových odrůd, mezi nejlepší patří 
odrůda „Malé Labe“, „Kružíkova“, 

„Michal Krčmář“ a „Krkonoše“. 
Odrůda „Michal  Krčmář“ byla 
pokřtěna na výstavě v Lánově za 
přítomnosti starostů okolních obcí
a maminky Michala Krčmáře.

  Pan Vladimír Nedeliak nejprve 
pěstoval až 2.000 odrůd, což před-
stavovalo 7.000 hlíz. Nikdo z nás si 
neumí představit, co to obnáší dostat to 
množství hlíz do zámrazu na podzim ze 
země do sklepa, každou hlízu opatřit 
jmenovkou a uložit do přepravky. 
Leckdy to znamenalo až 110 přepravek 
na ovoce. Každou hlízu je nutno očistit 
od hlíny, ořezat kořeny, staré hlízy 
odstranit, nechat nové, dát jmenovku
a uložit do sklepa. Tím ovšem práce 
nekončí, hlízám se musí každých 14 
dnů větrat a nesmí zmrznout. Na jaře 
mravenčí práce pokračuje. Hlízy se 
musí nechat ve stodole naklíčit a pak 
teprve mohou ven do půdy. No a pak se 
čeká, až vyrostou a pokvetou. Nic ale 
není zadarmo, aby se dostavil kýžený 
výsledek, musí se zalévat, okopávat
a hnojit. A když v pozdním létě jiřinky 
konečně vykvetou, musí se odstra-
ňovat staré květy a řezat nové, čím více 
se řežou, tím více kvetou. Odměnou je 
pak nekonečná škála barev a tvarů. 

Nyní výsledky jednotlivých kategorií: junioři – postup do 
hlavní soutěže (ze 6. místa), čtvrtfinále s Francií 7:13 
juniorky – postup do Poháru národů (z 9. místa), čtvrtfinále
s Polskem 7:13 espoirs chlapci – postup do Poháru národů
(z 11. místa), čtvrtfinále s Anglií 8:13 espoirs dívky – postup 
do Poháru národů (z 6. místa), semifinále Turecko 13:11, 
finále Belgie 10:13 – účast ve finále a tím stříbrné medaile
z této soutěže jsou rovněž velký úspěch České republiky, na 
kterém se podílela i hráčka původem z Lánova Petra Kadavá.

Co dodat na závěr? I díky dotaci Obce Lánov bylo možné, 

aby česká výprava vycestovala na toto mistrovství. A za tuto 

pomoc neskutečně děkujeme.
            Jakub Lukeš

 Malá vzpomínka

 na německého doktora
Za Němců byl tady v Lánově lékařem 
Dr. med. Manfred Kraus. Podle slov 
pamětníka, pana Ericha Krause, 
pocházejícího z Dolního Dvora, byl 
doktorem i právě pro tuto sousední 
obec; zrovna jako jeho otec, který
asi dům čp. 129 (dnešní zdravotní 
středisko) nechal postavit.

Coby úřední lékař podepisoval při 
organizovaných odsunech Němců
v roce 1946 (přes sběrný tábor ve 
Vrchlabí) transportní seznamy. Sám 
byl odsunut v 17. transportu 20. října 
1946, se ženou Elisabeth a dětmi 
Hellou, Agard a Astrid, přes Furth im 
Wald do americké okupační zóny.
Prý si mohl vzít s sebou víc jak 50 kg
na osobu.  Podepsal  i  poslední 
transportní soupis ze 16. listopadu 
1946.

S lánovským doktorem Krausem má 
spojenou vzpomínku i Pavel Suchý 
(ročník 1932) z Kolína, který jezdíval 
na prázdniny a svátky k rodině hajného 
Müllera na  Böhnischových boudách 
nad Černým Dolem. Ve vyprávění
z roku 2007 líčil, jak si jako osmiletý 
kluk na půdě chalupy čp. 171 při pádu 
ze žebříku zlomil ruku v zápěstí. Poté, 
co chvíli v šoku seděl na záchodě, 

olepeném mysliveckými časopisy pana 
Müllera včetně titulního snímku 
Hermanna Göringa v lovecké póze, jej 
dcera hajného Trudl vzala pěšky do
Lánova k doktoru Krausovi. Rentgen 
tu v ordinaci samozřejmě neměli,
ale pan doktor ruku prostě „prohrábl“, 
jak popisuje p. Suchý, za velké 
pacientovy bolesti srovnal a dal do 
sádry. Šátek na ruku a šlo se zpátky...

         Karolina Boková

 Jiří Hartig
 Jiří Hartig, rodák z Lánova, se 
stal podstatnou osobností v lyžování, 
když se stal nejlepším nedoslýchavým 
lyžařem v Evropském Deaf poháru, 
vicemistrem České republiky ve sla-
lomu a celkově třetím nejlepším 
lyžařem v České republice za sezónu 
2022/2023 v alpském lyžování. Jiří 
Hartig svou zimní sezónu zahájil 
několika týdenními tréninky v Itálii se 
svým osobním trenérem Petrem 
Vodrážkou, který mu poskytl velkou 
podporu.

Během lyžařské sezóny 2022/2023 se 
Jiřímu podařilo obhájit všechny alpské 

disciplíny za neslyšící lyžaře, což mu 
zaručilo zisk druhého titulu nejlepšího 
deaf lyžaře v Evropě. Navíc Jiří 
nejenže závodí jako jediný muž za 
neslyšící a reprezentuje ČR v zahra-
ničí, ale také se účastní Českého 
poháru mezi běžnými závodníky.
Ve FIS poháru si odnesl dvě třetí místa 
ve slalomu a sezónu zakončil jako vice-
mistr také ve slalomu na mistrovství 
ČR ve Špindlerově Mlýně.

Na světovém poháru v alpském lyžo-
vání, který se po čtyřech letech konal 
znovu ve Špindlerově Mlýně, bylo 
Jirkovi umožněno sjet závodní trať 
jako předjezdec slalomu pro vrcho-
lovou světovou špičku v ženském 
lyžování. Jiří Hartig dosáhl čtvrtého 
nejlepšího času a při té příležitosti se 
potkal s nejlepší lyžařkou světa 
Mikaelou Shiffrin.

V samotném závěru sezóny byl Jiří 
Hartig vyhlášen jako jeden z nejlep-
ších sportovců města Vrchlabí spolu
s Evou Adamczykovou (Samkovou)
a Lucií Charvátovou. Nicméně to 
nebylo jediné uznání, kterého se dočkal Adam Svatý - uprostřed s trofejí.
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Vila doktora Krause,
podoba okolo roku 1905.

Králové bílé stopy 2023, Jiří třetí zleva.

Vyhlášení slalomu na MČR ve Špindlu,
kde se Jiří Hartig stal vicemistrem

ve slalomu v roce 2023.

Příprava na start slalomu, jako předjezdec
světového poháru žen ve Špindlerově Mlýně.

Adam Svatý
kuželkářským mistrem ČR
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když se stal nejlepším nedoslýchavým 
lyžařem v Evropském Deaf poháru, 
vicemistrem České republiky ve sla-
lomu a celkově třetím nejlepším 
lyžařem v České republice za sezónu 
2022/2023 v alpském lyžování. Jiří 
Hartig svou zimní sezónu zahájil 
několika týdenními tréninky v Itálii se 
svým osobním trenérem Petrem 
Vodrážkou, který mu poskytl velkou 
podporu.

Během lyžařské sezóny 2022/2023 se 
Jiřímu podařilo obhájit všechny alpské 

disciplíny za neslyšící lyžaře, což mu 
zaručilo zisk druhého titulu nejlepšího 
deaf lyžaře v Evropě. Navíc Jiří 
nejenže závodí jako jediný muž za 
neslyšící a reprezentuje ČR v zahra-
ničí, ale také se účastní Českého 
poháru mezi běžnými závodníky.
Ve FIS poháru si odnesl dvě třetí místa 
ve slalomu a sezónu zakončil jako vice-
mistr také ve slalomu na mistrovství 
ČR ve Špindlerově Mlýně.

Na světovém poháru v alpském lyžo-
vání, který se po čtyřech letech konal 
znovu ve Špindlerově Mlýně, bylo 
Jirkovi umožněno sjet závodní trať 
jako předjezdec slalomu pro vrcho-
lovou světovou špičku v ženském 
lyžování. Jiří Hartig dosáhl čtvrtého 
nejlepšího času a při té příležitosti se 
potkal s nejlepší lyžařkou světa 
Mikaelou Shiffrin.

V samotném závěru sezóny byl Jiří 
Hartig vyhlášen jako jeden z nejlep-
ších sportovců města Vrchlabí spolu
s Evou Adamczykovou (Samkovou)
a Lucií Charvátovou. Nicméně to 
nebylo jediné uznání, kterého se dočkal Adam Svatý - uprostřed s trofejí.

76

Vila doktora Krause,
podoba okolo roku 1905.

Králové bílé stopy 2023, Jiří třetí zleva.

Vyhlášení slalomu na MČR ve Špindlu,
kde se Jiří Hartig stal vicemistrem

ve slalomu v roce 2023.

Příprava na start slalomu, jako předjezdec
světového poháru žen ve Špindlerově Mlýně.

Adam Svatý
kuželkářským mistrem ČR
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   Pan Vladimír Nedeliak letos oslaví 
úctyhodných 78 let .  A jak léta 
přibývají, tak síly ubývají. Od roku 
2015 počet jiřinek neustále snižuje, 
vloni měl „jen“ 1.000 hlíz a 42 odrůd, 
pro mnohé z nás neuvěřitelné množ-
ství. S těmi svými jiřinkami se 
zúčastnil mnoha výstav, několika 
mezinárodních, 5 - 8 výstav ročně
v Čechách a na Moravě. U nás v Láno-
vě pořádal 4 výstavy.
   První pohár získal v roce 2008 jako 
nováček na Mezinárodní výstavě
v Pardubicích. V současné době vlastní 
přes 50 pohárů a bezpočet ocenění. 
Rok 2022 považuje za nejúspěšnější 
nejen proto, že na Mezinárodní výstavě 
v Dolní Rovni obdržel od poroty 
putovní historický pohár pro osobnost 
roku. U příležitosti 185. výročí Jiřin-
kových slavností v České Skalici získal 
ocenění „Nejkrásnější jiřinka“ s jiřin-
kou Konigen Katja, které udělovali 
návštěvníci.
   Vláďa Nedeliak mluví o jiřinkách 
jako o ženách. Měli byste vidět tu 
jiskru v oku, když mluví o nové odrůdě 
nebo chválí ty staré. Jiřinky jsou jeho 
celoživotní láska, s těmi starými se 
těžko loučí a už se těší na ty nové. 
Nemohu se nezmínit o jeho ženě Jarce, 
která s ním tuto jeho vášeň sdílí
a všemožně ho podporuje. Bez její 
trpělivosti a lásky by to nešlo. 
   Na závěr bych chtěla panu Vláďovi 
popřát hodně zdraví a hodně sil do 
dalších let, ať se dočkáme jeho dalších 
šlechtitelských úspěchů. Moc si váží-
me toho, že je aktivním členem Klubu 
důchodců v Lánově a svým pozitivním 
přístupem k životu obohacuje naše 
setkání.
                     Jaromíra Půlpánová

 Ve dnech 10. až 12. května se
v infocentru a na obecním úřadě 
uskutečnila celonárodní sbírka v rámci 
Českého dne proti rakovině, tentokrát
s tematickým zaměřením na nádory 
průdušek a plic. Pro zajímavost uvádím 
výsledky i z předchozích let:

r. 2014 – 26 kvítků/705 Kč
r. 2015 – 33 ks/625 Kč
r. 2016 – 29 ks/841 Kč
r. 2017 – 44 ks/1.460 Kč
r. 2018 – 45 ks/1.598 Kč
r. 2019 – 27 ks/1.000 Kč
r. 2020 – 97 ks/3.033 Kč
r. 2021 – 82 ks/2.584 Kč
r. 2022 – 42 ks/1.540 Kč
r. 2023 – 50 ks/1.797 Kč

Všem dárcům za jejich příspěvky 
srdečně děkujeme! Také chci podě-
kovat svým kolegyním Jarušce Kuče-
rové a Renatě Srnské z úřadu za 
spoluúčast na sbírce.

        Karolina Boková

 Nekrmte nám vlky!
 Na začátku března jsme infor-
movali, že se Krkonoše opět stávají 
domovem vlka obecného. Díky mé-
diím a sociálním sítím se nám za čtyři 
týdny podařilo získat celou řadu 
pozorování jednotlivců nebo menších 
skupin vlků. Nejčetnější pozorování 
byla v oblasti mezi Mladými Buky, 
Janskými Lázněmi a Rudníkem. Zoo-
logové Správy Krkonošského národ-
ního parku všechna pozorování prově-
řují, evidují a jsou ve spojení se speci-
alisty z Mendelovy univerzity v Brně. 

Řadu lidí zaráží, že se někteří pozo-
rovaní vlci chovají obezřetně, ale ne 
plaše. Podle specialistů na vlčí etologii 
je takovéto chování popisováno u mla-
dých vlků, kteří opustili smečku a ne-
mají ještě zkušenosti dospělých jedin-
ců. Až zestárnou, jejich smělé chování 
ustane. 

Právě na blízká setkání vlků s lidmi se 
zaměřuje mezinárodní projekt LIFE 
WILD WOLF, který probíhá v osmi 
evropských zemích. V Česku projekt 
koordinuje Miroslav Kutal z Mende-
lovy univerzity v Brně, který posuzo-
val i aktuální pozorování. „Vlci dnes 
žijí v celé Evropě včetně některých 
hustě zabydlených oblastí, jako je Itálie 
nebo Německo. Setkání lidí a vlků jsou 
tedy pochopitelně stále častější, a to
i v Česku. Pozorování vlků na 30–40 
metrů nejsou zcela běžná, a je proto 
nutné jim věnovat zvýšenou pozornost. 
V případě, že by se ukázalo, že vlci 
přítomnost lidí vyhledávají cíleně 
(například z důvodu, že u člověka 
očekávají potravu), bylo by to poten-
ciálně rizikové chování a jsme připra-
veni zasáhnout. V případě vlků z okolí 
Rudníku se však zatím zdá, že to 
skutečně jsou smělí, trochu zvídaví 
dospívající jedinci, kteří člověka 
ignorují, ale nevyhledávají – jen 

okamžitě neprchají, pokud se ocitnou
v jeho přítomnosti. V okolí míst pozoro-
vání jsme dohledali několik zbytků 
starších kořistí srnce, zatím vše tedy 
nasvědčuje tomu, že se živí svou 
přirozenou potravou,“   doplnil Kutal.

V každém případě je třeba být při 
setkání s vlkem obezřetný. Snížená 
míra plachosti neznamená, že se jedná 
o krotké a ochočené zvíře. Stále mějme 
na paměti, že vlk je divokou šelmu
a vrcholovým predátorem. Doporuču-
jeme návštěvníkům Krkonoš, aby měli 
své psí mazlíčky na vodítku. A důrazně 
nedoporučujeme snažit se vlky krmit 
nebo jim ve volné přírodě zanechávat 
možnou potravu či zbytky lidského 
jídla. Majitelé nemovitostí, chataři, 
chalupáři by venku neměli nechávat 
zbytky potravy. Snažme se tak vyhnout 
situaci, kterou známe například ze 
Slovenska s tamní populací medvědů. 

Při setkání s vlkem je nutné ponechat 
mu únikový prostor. Neuzavřít mu 
možnost prchnout. Nebojte se. Zvíře 
nejprve z dálky zkoumá, zda pro něj 
představujete hrozbu. Chcete-li ho 
zaplašit, stačí tlesknout rukama, hlasi-
těji promluvit, aby vás vlk slyšel
a uvědomil si, že jste člověk. 

Zároveň bychom rádi veřejnost požá-
dali o hlášení každého pozorování vlků 
v Krkonoších. Důležité je při tom 
poskytnout informaci o místě setkání, 
ideálně s GPS souřadnicemi nebo 
puntíkem v nějaké mapové aplikaci, 
přesné datum, čas a poznatky o chování 
pozorovaného vlka. Takové hlášení 
může veřejnost zasílat emailem na 
info@krnap.cz nebo přes aplikaci 
Facebook jako zprávu na spravakrnap.

Vlk byl v Krkonoších vyhuben v první 
polovině 19. století, ale od roku 2018 se 
sem opět začíná vracet. Tato šelma má 
svoje místo v přírodě i v naší kultuře. 
Vzbuzuje respekt i obdiv, někdy ale
i obavy. Lidé jej nemilosrdně proná-
sledovali, nyní se k nám postupně 
začíná vracet a plnit svou roli predátora 
v přírodě. Zkušenosti z Evropy ukazují, 
že je možné v krajině hospodařit
a zároveň zde mohou žít divoké šelmy, 
https://www.navratvlku.cz/aktuality/c
o-delat-pri-setkani-s-vlkem.

Více informací o projektu LIFE WILD 
WOLF:
https://mendelu.cz/rovnovahu-mezi-
vlky-a-lidmi-v-kulturni-evropske-
krajine-hleda-projekt-life-wild-wolf/ 

Bližší informace:
Mgr. Radek Drahný, MBA, tiskový 
mluvčí, vedoucí oddělení styku s veřej-

ností Správy KRNAP
tel.: 737 209 900, e-mail:
rdrahny@krnap.cz, www.krnap.cz

Mgr. Miroslav Kutal, Ph.D., akade-
mický pracovník a koordinátor pro-
jektu LIFE WILD WOLF, Ústav 
ekologie lesa, Lesnická a dřevařská 
fakulta Mendelovy univerzity v Brně, 
tel.: 728 832 889, e-mail:
miroslav.kutal@mendelu.cz

Po Novém roce paní Capoušková plna 
elánu nabídla při první schůzce členům 
náměty pro kulturní akce v roce 2023.

7. února se konečně (po dvou odkla-
dech) uskutečnilo divadelní předsta-
vení v Úpici „Sex noci svatojánské“. 
Skvělá komedie Woodyho Allena 
vznikla podle stejnojmenného filmu. 
Zábavná a přitom rafinovaná hra
o lásce, sexu, nejrůznějších vášních, 
předsudcích a v neposlední řadě také
o manželských trampotách. Ve hře bylo 
jasné, že název hry, odkazující kromě 
jiného k nejhranější Shakespearově 
komedii, není náhodný. Hra se nám 
moc líbila, zasmáli jsme se a spokojeni 
odjížděli domů.

Od klubu důchodců z Černého Dolu 
členové výboru obdrželi knihu o ději-
nách městyse Černý Důl, která byla 
připravena a vydána k 450. výročí 
povýšení na městečko. Je to ohlédnutí 
za historií s hornickou tradicí. Na 
oplátku členové klubu dostali od 
Lánovských knihu o Lánově a Dolním 
Lánově a jejich zajímavostech.

Slavnostního příjezdu Krakonoše, 
bájného vládce Krkonoš, aneb vítání 
jara v Harrachově se na pozvání 
polských přátel zúčastnila paní Mar-

gita Capoušková s manželem a man-
želé Závodníkovi. Krakonoš s počet-
nou družinou maškar se loučil se zimou 
a vítal jaro. Událost, která láká každo-
ročně tisíce lidí, se konala již po 
pětasedmdesáté a je v Harrachově 
nejdelší tradicí. Do průvodu se zařadil
i Trautenberk, ochránce Jizerských hor 
Muhu a víla Izerína, mnoho čertů,
ale i jiné masky. Nechyběl ani kočár 
Jana Nepomuka hraběte z Harrachu, 
provázeného chotí Marií Markétou
a dětmi. Průvodem procházela také 
početná skupina z polské Jelení Góry, 
mažoretky z Poniklé, Jablonce n. J.
a Rokytnice n. J. Program byl po celý 
den pestrý, přálo i počasí. Po setkání
s polskými přáteli se naše výprava 
vrátila k večeru zpět domů.

Do divadla v Úpici jsme se opět rozjeli 
22. března na představení „Zdeněk Izer 
– na plný coole!“ V pořadu jsme se 
setkali s jeho jedinečným a nezapo-
menutelným humorem. Nezapomněl 
na oblíbené scénky, parodie, mnoho 
skvělých vtipů a imitací populárních 
českých i zahraničních zpěváků a zpě-
vaček. Vystoupení bylo vyšperkováno 
videoprojekcemi a světelnými efekty. 
Na představení jsme se těšili, škoda, že 
celý večer vyprávěl sám. Přesto jsme 
hodnotili jeho zpěv.

29. března jsme se tradičně před 
Velikonocemi rozjeli do Polska na 
tržnici, podívat se a nakoupit něco 
jiného, než je u nás v Čechách. Trhovci 
pro nás měli připravené jarní kytičky, 
stromky, keře. Nebyla ani nouze
o potraviny – sýry, různé druhy ryb, 
makrel, sušenek, čokolád, těstovin
a drogerie. Pestrá paleta byla připra-
vena i v oděvech, kabelkách, hračkách
i doplňcích do domácnosti. Každý si 
šel za svým a mohl si vybrat, co tržnice 
nabízela. Tentokrát přálo i počasí.
O zájezd byl velký zájem, a tak kromě 
autobusu bylo zajištěno auto pro 8 lidí.

Další divadelní představení v Úpici se 
konalo 19. dubna – „Kafe u Osma-
nyho“. Originální talk show populár-
ního módního návrháře kubánského 
původu, neuvěřitelné historky ze světa 
showbyznysu, při kterých jsme se 
smáli od první chvíle. Jeho život je 
velice pestrý a to se také promítlo ve 
vyprávění. Historky, které psal sám 
život. Moc jsme se pobavili a s pěkným 
pocitem jsme odjížděli.

Pro oba kluby důchodců v Lánově si 
děti ze základní školy připravily krásný 
koncert. Vystupovalo 50 dětí s recitací, 
zpěvem a hrou na hudební nástroje. 
Nevěděli jsme a hlavně obdivovali, 
kolik máme v Lánově talentovaných 

dětí. Jedna žákyně nás uchvátila svým 
hudebním nadáním. Koncert byl nád-
herný a všem se moc líbil. Velké podě-
kování patří paním učitelkám a také 
dětem za krásné vystoupení.

Posezení s hudbou pro oba kluby 
důchodců se uskutečnilo 5. května na 
sále v Horním Lánově. O organizaci, 
hudbu a celkovou atmosféru se 
postaral sbor dobrovolných hasičů
z Horního Lánova. Nezapomněli ani 
popřát ženám k svátku matek krásnou 
růžičkou. Paní Capoušková také poz-
vala dlouhodobé kamarády z Polska i 
Jelení Góry na přátelské posezení
a taneček. Setkání důchodců obou 
klubů bylo příjemné, popovídali jsme 
si, zazpívali, zavzpomínali a zatanco-
vali. Jsme rádi, že se na nás nezapo-
míná a že na nás vedení obce myslí.

11. května klub důchodců byl pozván 
na cirkusový projekt „Happy Kids“
v rámci roku znalostí, dovedností
a talentů. Lánovská škola se tohoto 
projektu zúčastnila a na předpremiéru 
pozvala i důchodce. Profesionální ar-
tisté, kteří projeli téměř celý svět, se 
nyní věnují a specializují na práci
s dětmi. Děti naučili různé cirkusové 
disciplíny (akrobaté, kouzelníci, žon-
gléři, klauni, ...) a nastudovali s nimi 
celé cirkusové představení. Nevěřili 
jsme, co vše děti pod odborným 
vedením za pouhé dva dny dokážou. 
Každou skupinu vedl odborný trenér. 
Jeho úkolem nebylo jen děti naučit 
cirkusovým dovednostem, ale také 
motivovat je, posílit jejich sebedůvěru, 
naučit je spolupracovat s ostatními, 
nechat se vést a při tom se rozvíjet. 
Efekt byl umocněn a zvýrazněn při 
jednotlivých vystoupeních různými 
kostýmy. Zážitek pro nás byl ohromný 
a co více dodat – nádhera, nádhera, 
nádhera.

Před prázdninami se ještě těšíme na 
připravované výlety za poznáváním 
naší krásné vlasti. Moc děkujeme paní 
Capouškové, která je hlavní iniciá-
torkou.

           Dagmar Zaplatílková

9

Sbírka Ligy proti rakovině

Klub důchodců
bývalého státního statku

S harrachovskými lyžaři.

Polská družina.
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r. 2017 – 44 ks/1.460 Kč
r. 2018 – 45 ks/1.598 Kč
r. 2019 – 27 ks/1.000 Kč
r. 2020 – 97 ks/3.033 Kč
r. 2021 – 82 ks/2.584 Kč
r. 2022 – 42 ks/1.540 Kč
r. 2023 – 50 ks/1.797 Kč

Všem dárcům za jejich příspěvky 
srdečně děkujeme! Také chci podě-
kovat svým kolegyním Jarušce Kuče-
rové a Renatě Srnské z úřadu za 
spoluúčast na sbírce.

        Karolina Boková

 Nekrmte nám vlky!
 Na začátku března jsme infor-
movali, že se Krkonoše opět stávají 
domovem vlka obecného. Díky mé-
diím a sociálním sítím se nám za čtyři 
týdny podařilo získat celou řadu 
pozorování jednotlivců nebo menších 
skupin vlků. Nejčetnější pozorování 
byla v oblasti mezi Mladými Buky, 
Janskými Lázněmi a Rudníkem. Zoo-
logové Správy Krkonošského národ-
ního parku všechna pozorování prově-
řují, evidují a jsou ve spojení se speci-
alisty z Mendelovy univerzity v Brně. 

Řadu lidí zaráží, že se někteří pozo-
rovaní vlci chovají obezřetně, ale ne 
plaše. Podle specialistů na vlčí etologii 
je takovéto chování popisováno u mla-
dých vlků, kteří opustili smečku a ne-
mají ještě zkušenosti dospělých jedin-
ců. Až zestárnou, jejich smělé chování 
ustane. 

Právě na blízká setkání vlků s lidmi se 
zaměřuje mezinárodní projekt LIFE 
WILD WOLF, který probíhá v osmi 
evropských zemích. V Česku projekt 
koordinuje Miroslav Kutal z Mende-
lovy univerzity v Brně, který posuzo-
val i aktuální pozorování. „Vlci dnes 
žijí v celé Evropě včetně některých 
hustě zabydlených oblastí, jako je Itálie 
nebo Německo. Setkání lidí a vlků jsou 
tedy pochopitelně stále častější, a to
i v Česku. Pozorování vlků na 30–40 
metrů nejsou zcela běžná, a je proto 
nutné jim věnovat zvýšenou pozornost. 
V případě, že by se ukázalo, že vlci 
přítomnost lidí vyhledávají cíleně 
(například z důvodu, že u člověka 
očekávají potravu), bylo by to poten-
ciálně rizikové chování a jsme připra-
veni zasáhnout. V případě vlků z okolí 
Rudníku se však zatím zdá, že to 
skutečně jsou smělí, trochu zvídaví 
dospívající jedinci, kteří člověka 
ignorují, ale nevyhledávají – jen 

okamžitě neprchají, pokud se ocitnou
v jeho přítomnosti. V okolí míst pozoro-
vání jsme dohledali několik zbytků 
starších kořistí srnce, zatím vše tedy 
nasvědčuje tomu, že se živí svou 
přirozenou potravou,“   doplnil Kutal.

V každém případě je třeba být při 
setkání s vlkem obezřetný. Snížená 
míra plachosti neznamená, že se jedná 
o krotké a ochočené zvíře. Stále mějme 
na paměti, že vlk je divokou šelmu
a vrcholovým predátorem. Doporuču-
jeme návštěvníkům Krkonoš, aby měli 
své psí mazlíčky na vodítku. A důrazně 
nedoporučujeme snažit se vlky krmit 
nebo jim ve volné přírodě zanechávat 
možnou potravu či zbytky lidského 
jídla. Majitelé nemovitostí, chataři, 
chalupáři by venku neměli nechávat 
zbytky potravy. Snažme se tak vyhnout 
situaci, kterou známe například ze 
Slovenska s tamní populací medvědů. 

Při setkání s vlkem je nutné ponechat 
mu únikový prostor. Neuzavřít mu 
možnost prchnout. Nebojte se. Zvíře 
nejprve z dálky zkoumá, zda pro něj 
představujete hrozbu. Chcete-li ho 
zaplašit, stačí tlesknout rukama, hlasi-
těji promluvit, aby vás vlk slyšel
a uvědomil si, že jste člověk. 

Zároveň bychom rádi veřejnost požá-
dali o hlášení každého pozorování vlků 
v Krkonoších. Důležité je při tom 
poskytnout informaci o místě setkání, 
ideálně s GPS souřadnicemi nebo 
puntíkem v nějaké mapové aplikaci, 
přesné datum, čas a poznatky o chování 
pozorovaného vlka. Takové hlášení 
může veřejnost zasílat emailem na 
info@krnap.cz nebo přes aplikaci 
Facebook jako zprávu na spravakrnap.

Vlk byl v Krkonoších vyhuben v první 
polovině 19. století, ale od roku 2018 se 
sem opět začíná vracet. Tato šelma má 
svoje místo v přírodě i v naší kultuře. 
Vzbuzuje respekt i obdiv, někdy ale
i obavy. Lidé jej nemilosrdně proná-
sledovali, nyní se k nám postupně 
začíná vracet a plnit svou roli predátora 
v přírodě. Zkušenosti z Evropy ukazují, 
že je možné v krajině hospodařit
a zároveň zde mohou žít divoké šelmy, 
https://www.navratvlku.cz/aktuality/c
o-delat-pri-setkani-s-vlkem.

Více informací o projektu LIFE WILD 
WOLF:
https://mendelu.cz/rovnovahu-mezi-
vlky-a-lidmi-v-kulturni-evropske-
krajine-hleda-projekt-life-wild-wolf/ 

Bližší informace:
Mgr. Radek Drahný, MBA, tiskový 
mluvčí, vedoucí oddělení styku s veřej-

ností Správy KRNAP
tel.: 737 209 900, e-mail:
rdrahny@krnap.cz, www.krnap.cz

Mgr. Miroslav Kutal, Ph.D., akade-
mický pracovník a koordinátor pro-
jektu LIFE WILD WOLF, Ústav 
ekologie lesa, Lesnická a dřevařská 
fakulta Mendelovy univerzity v Brně, 
tel.: 728 832 889, e-mail:
miroslav.kutal@mendelu.cz

Po Novém roce paní Capoušková plna 
elánu nabídla při první schůzce členům 
náměty pro kulturní akce v roce 2023.

7. února se konečně (po dvou odkla-
dech) uskutečnilo divadelní předsta-
vení v Úpici „Sex noci svatojánské“. 
Skvělá komedie Woodyho Allena 
vznikla podle stejnojmenného filmu. 
Zábavná a přitom rafinovaná hra
o lásce, sexu, nejrůznějších vášních, 
předsudcích a v neposlední řadě také
o manželských trampotách. Ve hře bylo 
jasné, že název hry, odkazující kromě 
jiného k nejhranější Shakespearově 
komedii, není náhodný. Hra se nám 
moc líbila, zasmáli jsme se a spokojeni 
odjížděli domů.

Od klubu důchodců z Černého Dolu 
členové výboru obdrželi knihu o ději-
nách městyse Černý Důl, která byla 
připravena a vydána k 450. výročí 
povýšení na městečko. Je to ohlédnutí 
za historií s hornickou tradicí. Na 
oplátku členové klubu dostali od 
Lánovských knihu o Lánově a Dolním 
Lánově a jejich zajímavostech.

Slavnostního příjezdu Krakonoše, 
bájného vládce Krkonoš, aneb vítání 
jara v Harrachově se na pozvání 
polských přátel zúčastnila paní Mar-

gita Capoušková s manželem a man-
želé Závodníkovi. Krakonoš s počet-
nou družinou maškar se loučil se zimou 
a vítal jaro. Událost, která láká každo-
ročně tisíce lidí, se konala již po 
pětasedmdesáté a je v Harrachově 
nejdelší tradicí. Do průvodu se zařadil
i Trautenberk, ochránce Jizerských hor 
Muhu a víla Izerína, mnoho čertů,
ale i jiné masky. Nechyběl ani kočár 
Jana Nepomuka hraběte z Harrachu, 
provázeného chotí Marií Markétou
a dětmi. Průvodem procházela také 
početná skupina z polské Jelení Góry, 
mažoretky z Poniklé, Jablonce n. J.
a Rokytnice n. J. Program byl po celý 
den pestrý, přálo i počasí. Po setkání
s polskými přáteli se naše výprava 
vrátila k večeru zpět domů.

Do divadla v Úpici jsme se opět rozjeli 
22. března na představení „Zdeněk Izer 
– na plný coole!“ V pořadu jsme se 
setkali s jeho jedinečným a nezapo-
menutelným humorem. Nezapomněl 
na oblíbené scénky, parodie, mnoho 
skvělých vtipů a imitací populárních 
českých i zahraničních zpěváků a zpě-
vaček. Vystoupení bylo vyšperkováno 
videoprojekcemi a světelnými efekty. 
Na představení jsme se těšili, škoda, že 
celý večer vyprávěl sám. Přesto jsme 
hodnotili jeho zpěv.

29. března jsme se tradičně před 
Velikonocemi rozjeli do Polska na 
tržnici, podívat se a nakoupit něco 
jiného, než je u nás v Čechách. Trhovci 
pro nás měli připravené jarní kytičky, 
stromky, keře. Nebyla ani nouze
o potraviny – sýry, různé druhy ryb, 
makrel, sušenek, čokolád, těstovin
a drogerie. Pestrá paleta byla připra-
vena i v oděvech, kabelkách, hračkách
i doplňcích do domácnosti. Každý si 
šel za svým a mohl si vybrat, co tržnice 
nabízela. Tentokrát přálo i počasí.
O zájezd byl velký zájem, a tak kromě 
autobusu bylo zajištěno auto pro 8 lidí.

Další divadelní představení v Úpici se 
konalo 19. dubna – „Kafe u Osma-
nyho“. Originální talk show populár-
ního módního návrháře kubánského 
původu, neuvěřitelné historky ze světa 
showbyznysu, při kterých jsme se 
smáli od první chvíle. Jeho život je 
velice pestrý a to se také promítlo ve 
vyprávění. Historky, které psal sám 
život. Moc jsme se pobavili a s pěkným 
pocitem jsme odjížděli.

Pro oba kluby důchodců v Lánově si 
děti ze základní školy připravily krásný 
koncert. Vystupovalo 50 dětí s recitací, 
zpěvem a hrou na hudební nástroje. 
Nevěděli jsme a hlavně obdivovali, 
kolik máme v Lánově talentovaných 

dětí. Jedna žákyně nás uchvátila svým 
hudebním nadáním. Koncert byl nád-
herný a všem se moc líbil. Velké podě-
kování patří paním učitelkám a také 
dětem za krásné vystoupení.

Posezení s hudbou pro oba kluby 
důchodců se uskutečnilo 5. května na 
sále v Horním Lánově. O organizaci, 
hudbu a celkovou atmosféru se 
postaral sbor dobrovolných hasičů
z Horního Lánova. Nezapomněli ani 
popřát ženám k svátku matek krásnou 
růžičkou. Paní Capoušková také poz-
vala dlouhodobé kamarády z Polska i 
Jelení Góry na přátelské posezení
a taneček. Setkání důchodců obou 
klubů bylo příjemné, popovídali jsme 
si, zazpívali, zavzpomínali a zatanco-
vali. Jsme rádi, že se na nás nezapo-
míná a že na nás vedení obce myslí.

11. května klub důchodců byl pozván 
na cirkusový projekt „Happy Kids“
v rámci roku znalostí, dovedností
a talentů. Lánovská škola se tohoto 
projektu zúčastnila a na předpremiéru 
pozvala i důchodce. Profesionální ar-
tisté, kteří projeli téměř celý svět, se 
nyní věnují a specializují na práci
s dětmi. Děti naučili různé cirkusové 
disciplíny (akrobaté, kouzelníci, žon-
gléři, klauni, ...) a nastudovali s nimi 
celé cirkusové představení. Nevěřili 
jsme, co vše děti pod odborným 
vedením za pouhé dva dny dokážou. 
Každou skupinu vedl odborný trenér. 
Jeho úkolem nebylo jen děti naučit 
cirkusovým dovednostem, ale také 
motivovat je, posílit jejich sebedůvěru, 
naučit je spolupracovat s ostatními, 
nechat se vést a při tom se rozvíjet. 
Efekt byl umocněn a zvýrazněn při 
jednotlivých vystoupeních různými 
kostýmy. Zážitek pro nás byl ohromný 
a co více dodat – nádhera, nádhera, 
nádhera.

Před prázdninami se ještě těšíme na 
připravované výlety za poznáváním 
naší krásné vlasti. Moc děkujeme paní 
Capouškové, která je hlavní iniciá-
torkou.

           Dagmar Zaplatílková
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Sbírka Ligy proti rakovině

Klub důchodců
bývalého státního statku

S harrachovskými lyžaři.

Polská družina.



 Lánovský fotbal
 si vede dobře
Jsem trenérem fotbalistů ročník 2005
a mladší. Když jsem roku 2010 přivedl 
kluka k fotbalu v Lánově, netušil jsem, 
jakým progresem lánovský fotbal 
projde. Nejde jen o to, že klub čítá k 60 
fotbalových nadšenců, ale každoročně 
přibývají noví mladí fotbalisté.

Hlavní je ale úspěch jednotlivých 
mužstev, ať jde o přípravky, žáky, 
dorost či chlapy, za kterými stojí 
především práce trenérů. Největší 
úspěch zažívá momentálně mladší 
dorost, který již několik let hraje 
krajskou soutěž, kde se měří s mužstvy 
z velkých měst Královéhradeckého 
kraje a nevede si vůbec špatně. Letos 
vyhrál základní část na kraji v U17 
skupině A a poměří se s dalšími 
mužstvy o celkový úspěch. Úspěch 
dorostu je vidět i v tabulce střelců, kde 
máme v první desítce čtyři hráče
a odměnou za kvalitní výkony je, že
v nominaci na reprezentování výběrů 
za OFS Trutnov máme sedm kluků: 
Šimona Krásu, Jaroslava Zelinku, 
Martina Vosáhla, Lukáše Vaníčka, 
Dominika Šulitku, Jana Lelka a Jiřího 
Brzáka.

Závěrem bych dodal, že jsem rád, že 
jsem součástí takové početné skupiny 
fotbalistů, a je radostí pracovat s tako-
vým množstvím dětí a vidět, jak se baví 
a užívají si každou možnost být na 
zeleném pažitu v Lánově.

          Jaroslav Šulitka

 SDH Prostřední Lánov
  – činnost sboru za období
 leden-květen
Tak jako každoročně jsme rok začali 
svoláním výroční valné hromady na 
23. ledna. Za účasti našich členů
a hostů byl zvolen novým starostou 
sboru Bc. Ladislav Vich, DiS., který 
nahradil dosavadního starostu Michala 
Tringelu.

Dne 25. února jsme po třech letech opět 
uskutečnili hasičskou zábavu inspiro-
vanou tématem „Velký Gatsby“ a s bo-
hatou tombolou.

Než jsme se stačili vzpamatovat z této 
organizačně náročné akce, už jsme 
začátkem dubna plánovali další akce,
a to sběr šrotu a čarodějnice.

Sběr železného šrotu jsme provedli 22. 
dubna. Tuto akci provádíme každo-
ročně za účelem úklidu obce a přivý-
dělku pro náš sbor. Po obci jsme 
posbírali 2,5 tuny šrotu.

Týden na to jsme uspořádali akci 
„Pálení čarodějnic“ za hojné účasti 
veřejnosti a hlavně dětí. Jenom škoda, 
že se nám po zapálení hranice lidé 
nějak rychle rozutekli a v devět hodin 
večer tu nebyla prakticky ani noha. Asi 
budeme muset něco na příští rok 
vymyslet jinak, aby lidé zůstali déle. 
Ještě bych chtěl v souvislosti s touto 
akcí poděkovat Hospůdce na hřišti, 
která připravila pro děti buřtíky na 
oheň zdarma a Obci Lánov za poskyt-
nuté dřevo na hranici.

V květnu se naše síly upnuly převážně 
na přípravu akce „Vítání prázdnin“, 
která se uskuteční v sobotu 24. června
u místního fotbalového hřiště.

A na závěr několik všeobecných 
informací. Od začátku roku se výbor 
SDH sešel 5x na schůzi a jednou
(30. 4.) se zasahovalo u požáru v Dol-
ním Lánově u bývalého letiště. Sice 
bylo toto pálení ohlášeno, ale nějak se 
to zvrtlo a muselo se zasáhnout. Dále se 
naši zástupci dvakrát zúčastnili schůze 
8. okrsku a školení strojníků. Zahájili 
jsme práce na nových internetových 
stránkách sboru www.sdhlanov.cz, kde 
se v budoucnu dozvíte vždy nejnovější 
aktuality.

Jedinou kaňkou probíhající sezóny je 
to, že se nám nepodařilo zúčastnit se 
okrskové soutěže konané 13. května
v Kunčicích nad Labem.

Bc. Ladislav Vich, DiS., starosta SDH 
Prostřední Lánov

 SDH Horní Lánov
 Tento rok jsme konečně od 
začátku mohli působit bez pandemic-
kých opatření. Počátkem ledna jsme 
uskutečnili výroční valnou hromadu, 
kde jsme zhodnotili svoji činnost v roce 
2022, ale vrátili se i zpět do let 2020
a 2021. Uctili jsme památku členů, 
kteří nás v těchto letech opustili.

V březnu jsme uspořádali tradiční 
hasičský ples a dětský karneval.
Členové výjezdové jednotky se během 
zimních měsíců soustředili na údržbu 
hasičské techniky, školení a celkovou 
připravenost jednotky.

V dubnu jsme uskutečnili sběr železa, 
děkujeme všem spoluobčanům, kteří 
nám přispěli.

Mladí hasiči se pravidelně scházeli
v hasičském domečku, kde se soustře-
dili na procvičování uzlů a motání 
hadic, připravovali se na dětské TFA, 
kreslili obrázky do soutěže požární 
ochrana očima dětí a hlavně nacvičo-
vali předtančení na ples. V letošním 
roce měli ti menší předtančení na 
písničky z pohádek Walta Disneye, 
starší s písničkami na téma „léto“.

Koncem března pro mladé hasiče 
začínají závody. První byla uzlovací 
soutěž, kde jsme měli zástupce mlad-
ších, starších, dorostenců a vedoucích.
Výsledky: 3. místo mladší Eliška 
Mikulová a Antonie Turnerová, 3. 
místo starší Tereza Mašková, 2. místo 
dorostenec Petr Jandík,
2. místo vedoucí Anna Strnadová.

Následovalo TFA (železný hasič) v Ar-
nultovicích – kategorie dorostenci 3. 
místo Petr Jandík, přípravka 2. místo 
Daniel Žďárský, 3. místo Samuel 
Václavík, ml. chlapci 2. místo Tobiáš 
Suchý, ml. dívky 4. místo Antonie 
Turnerová, starší chlapci 1. místo Jiří 
Šedivý.

Koncem dubna začal seriál v šedesát-
kách, první soutěží byl Memoriál Ivy 
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Valnohové v Malých Svatoňovicích. 
Nejlepší umístění modrá přípravka 
(děti s handicapem) 1. místo Tomáš 
Bareš, přípravka 1. místo Samuel 
Václavík, ml. dívky 3. místo Antonie 
Turnerová, ml. chlapci 1. místo Šimon 
Kavale, 2. místo Jakub Roušal, st. 
dívky 1. místo Tereza Mašková,
3. místo Gabriela Lukášková, st. 
chlapci 3. místo Matěj Jandík.

Další soutěží byly šedesátky ve Vlčí-
cích, kde naši mladí hasiči dosáhli opět 
krásných výsledků.
Modrá přípravka 1. místo Tomáš 
Bareš, přípravka 1. místo Dominika 
Horáková, 3. místo Josefína Rouša-
lová, ml. dívky 3. místo Antonie 
Turnerová, ml. chlapci 3. místo Jakub 
Roušal, st. dívky 3. místo Tereza 
Mašková, st. chlapci 4. místo Marek 
Čivrný.

Zatím naší poslední účastí na soutěžích 
byla okrsková soutěž v Kunčicích nad 
Labem. Zde jsme měli 3 soutěžní 

družstva. Družstvo starších zvítězilo, 
mladší „B“ obsadilo 2. místo, mladší 
A“ 3. místo.

Nyní se mladí hasiči několikrát týdně 
připravují na hlavní soutěž, okresní 
kolo hry „PLAMEN“ v Havlovicích.
V tomto roce nás budou zastupovat
3 družstva, družstvo starších a dvě 
družstva mladších. Všichni budou 
bojovat o co nejlepší umístění, starší 
navíc o postup na krajské kolo.
Počátkem června proběhne okresní 
soutěž dorostu, zastupovat nás bude 
družstvo dorostenců a několik doros-
tenek v kategorii jednotlivci. Některá 
nadějná děvčata, která mohla za tuto 
kategorii soutěžit, se rozhodla ukončit 
svoji sportovní činnost, proto se nám 
letos nepodařilo dát dohromady 
družstvo. Ale pro příští rok už tomu 
bude jinak a věřím, že se opět nejen 
naše dorostenky probojují na mistrov-
ství.

Přeji našim mladým hasičům i v letoš-
ním roce co nejlepší výsledky.

Chtěla bych ještě poděkovat všem 
dospělákům, rodičům i všem ostatním, 
kteří nám pomáhají při různých akcích.

        Ladislava Šedivá

          Redaktoři Kulíšku
          ve studiu i v terénu

Chlapci a děvčata z poboček Kopidlno 
(Střední škola zahradnická) a Lomnice 
nad Popelkou (Střední škola) pronikají 
po „korona pauze“ do tajů rozhlaso-
vého vysílání. 

Nahrávací studio Lomnice nad 
Popelkou
V suterénu domova mládeže opět 
funguje rozhlasové studio. Středo-
školáci se učí zacházet s technikou, 
moderují relace, stříhají nahrávky
a vytvářejí pořady na podcast 

(https://open.spotify.com/show/4Buic
HyU3RGpQYYVWYP7zZ).

Dětský filmový a televizní festival 
Oty Hofmana
Pracovní odměnou za práci je příprava 
vysílání na Dětském filmovém a tele-
vizním festivalu Oty Hofmana (FOH) 
v Ostrově u Karlových Varů. Týden na 
54. ročníku strávila redaktorka
z pobočky Kopidlno. Přestože byla 
jediná, práce jí neubylo. 

Prvním hostem u mikrofonu se stal 
Boleslav Polívka, který převzal na 
FOH Cenu Zlatá buřinka Oty Hofmana 
za celoživotní dílo. Reportérka Nikola 
Koubková vyzpovídala herce, scéná-
risty, režiséry a hosty FOH. Na zvídavé 
otázky odpovídal např. Jan Budař, Eva 
Matějovská, Jan Bendig, Aleš Valenta 
nebo Filip Rožek.

Zimní Olympiáda dětí a mládeže
Jubilejní 20. ročník hostil Králové-
hradecký kraj. Role vlajkonošů 
jednotlivých krajských výprav se na 
slavnostním zahájení v Hradci Králové 
ujali úspěšní čeští sportovci. Andrea 
Haasová (pobočka Lomnice nad 
Popelkou) natočila rozhovor s biatlo-
nistou Ondřejem Moravcem, snow-
boardcrosařkou Evou Adamczykovou 
Samkovou a desetibojařem Romanem 
Šebrlem.

Co nás čeká
•  8. - 13. 10. 2023 55. Dětský filmový
a televizní festival Oty Hofmana
v Ostrově  • Natáčení videí do Udá-
lostí v regionech Severovýchod České 
televize  • Natáčení rozhovorů s osob-
nostmi české kulturní, sportovní
a společenské scény •Vysílání na 
podcastu radia Kulíšek

         Jana Tauchmanová a Jiří Hübner
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Hasičská zábava.

Lilly Suchá - Šedesátky
v Malých Svatoňovicích.

Matěj Jandík - Šedesátky ve Vlčicích.

Tereza Mašková - uzlovací soutěž.

Pálení čarodějnic.



 Lánovský fotbal
 si vede dobře
Jsem trenérem fotbalistů ročník 2005
a mladší. Když jsem roku 2010 přivedl 
kluka k fotbalu v Lánově, netušil jsem, 
jakým progresem lánovský fotbal 
projde. Nejde jen o to, že klub čítá k 60 
fotbalových nadšenců, ale každoročně 
přibývají noví mladí fotbalisté.

Hlavní je ale úspěch jednotlivých 
mužstev, ať jde o přípravky, žáky, 
dorost či chlapy, za kterými stojí 
především práce trenérů. Největší 
úspěch zažívá momentálně mladší 
dorost, který již několik let hraje 
krajskou soutěž, kde se měří s mužstvy 
z velkých měst Královéhradeckého 
kraje a nevede si vůbec špatně. Letos 
vyhrál základní část na kraji v U17 
skupině A a poměří se s dalšími 
mužstvy o celkový úspěch. Úspěch 
dorostu je vidět i v tabulce střelců, kde 
máme v první desítce čtyři hráče
a odměnou za kvalitní výkony je, že
v nominaci na reprezentování výběrů 
za OFS Trutnov máme sedm kluků: 
Šimona Krásu, Jaroslava Zelinku, 
Martina Vosáhla, Lukáše Vaníčka, 
Dominika Šulitku, Jana Lelka a Jiřího 
Brzáka.

Závěrem bych dodal, že jsem rád, že 
jsem součástí takové početné skupiny 
fotbalistů, a je radostí pracovat s tako-
vým množstvím dětí a vidět, jak se baví 
a užívají si každou možnost být na 
zeleném pažitu v Lánově.

          Jaroslav Šulitka

 SDH Prostřední Lánov
  – činnost sboru za období
 leden-květen
Tak jako každoročně jsme rok začali 
svoláním výroční valné hromady na 
23. ledna. Za účasti našich členů
a hostů byl zvolen novým starostou 
sboru Bc. Ladislav Vich, DiS., který 
nahradil dosavadního starostu Michala 
Tringelu.

Dne 25. února jsme po třech letech opět 
uskutečnili hasičskou zábavu inspiro-
vanou tématem „Velký Gatsby“ a s bo-
hatou tombolou.

Než jsme se stačili vzpamatovat z této 
organizačně náročné akce, už jsme 
začátkem dubna plánovali další akce,
a to sběr šrotu a čarodějnice.

Sběr železného šrotu jsme provedli 22. 
dubna. Tuto akci provádíme každo-
ročně za účelem úklidu obce a přivý-
dělku pro náš sbor. Po obci jsme 
posbírali 2,5 tuny šrotu.

Týden na to jsme uspořádali akci 
„Pálení čarodějnic“ za hojné účasti 
veřejnosti a hlavně dětí. Jenom škoda, 
že se nám po zapálení hranice lidé 
nějak rychle rozutekli a v devět hodin 
večer tu nebyla prakticky ani noha. Asi 
budeme muset něco na příští rok 
vymyslet jinak, aby lidé zůstali déle. 
Ještě bych chtěl v souvislosti s touto 
akcí poděkovat Hospůdce na hřišti, 
která připravila pro děti buřtíky na 
oheň zdarma a Obci Lánov za poskyt-
nuté dřevo na hranici.

V květnu se naše síly upnuly převážně 
na přípravu akce „Vítání prázdnin“, 
která se uskuteční v sobotu 24. června
u místního fotbalového hřiště.

A na závěr několik všeobecných 
informací. Od začátku roku se výbor 
SDH sešel 5x na schůzi a jednou
(30. 4.) se zasahovalo u požáru v Dol-
ním Lánově u bývalého letiště. Sice 
bylo toto pálení ohlášeno, ale nějak se 
to zvrtlo a muselo se zasáhnout. Dále se 
naši zástupci dvakrát zúčastnili schůze 
8. okrsku a školení strojníků. Zahájili 
jsme práce na nových internetových 
stránkách sboru www.sdhlanov.cz, kde 
se v budoucnu dozvíte vždy nejnovější 
aktuality.

Jedinou kaňkou probíhající sezóny je 
to, že se nám nepodařilo zúčastnit se 
okrskové soutěže konané 13. května
v Kunčicích nad Labem.

Bc. Ladislav Vich, DiS., starosta SDH 
Prostřední Lánov

 SDH Horní Lánov
 Tento rok jsme konečně od 
začátku mohli působit bez pandemic-
kých opatření. Počátkem ledna jsme 
uskutečnili výroční valnou hromadu, 
kde jsme zhodnotili svoji činnost v roce 
2022, ale vrátili se i zpět do let 2020
a 2021. Uctili jsme památku členů, 
kteří nás v těchto letech opustili.

V březnu jsme uspořádali tradiční 
hasičský ples a dětský karneval.
Členové výjezdové jednotky se během 
zimních měsíců soustředili na údržbu 
hasičské techniky, školení a celkovou 
připravenost jednotky.

V dubnu jsme uskutečnili sběr železa, 
děkujeme všem spoluobčanům, kteří 
nám přispěli.

Mladí hasiči se pravidelně scházeli
v hasičském domečku, kde se soustře-
dili na procvičování uzlů a motání 
hadic, připravovali se na dětské TFA, 
kreslili obrázky do soutěže požární 
ochrana očima dětí a hlavně nacvičo-
vali předtančení na ples. V letošním 
roce měli ti menší předtančení na 
písničky z pohádek Walta Disneye, 
starší s písničkami na téma „léto“.

Koncem března pro mladé hasiče 
začínají závody. První byla uzlovací 
soutěž, kde jsme měli zástupce mlad-
ších, starších, dorostenců a vedoucích.
Výsledky: 3. místo mladší Eliška 
Mikulová a Antonie Turnerová, 3. 
místo starší Tereza Mašková, 2. místo 
dorostenec Petr Jandík,
2. místo vedoucí Anna Strnadová.

Následovalo TFA (železný hasič) v Ar-
nultovicích – kategorie dorostenci 3. 
místo Petr Jandík, přípravka 2. místo 
Daniel Žďárský, 3. místo Samuel 
Václavík, ml. chlapci 2. místo Tobiáš 
Suchý, ml. dívky 4. místo Antonie 
Turnerová, starší chlapci 1. místo Jiří 
Šedivý.

Koncem dubna začal seriál v šedesát-
kách, první soutěží byl Memoriál Ivy 
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Valnohové v Malých Svatoňovicích. 
Nejlepší umístění modrá přípravka 
(děti s handicapem) 1. místo Tomáš 
Bareš, přípravka 1. místo Samuel 
Václavík, ml. dívky 3. místo Antonie 
Turnerová, ml. chlapci 1. místo Šimon 
Kavale, 2. místo Jakub Roušal, st. 
dívky 1. místo Tereza Mašková,
3. místo Gabriela Lukášková, st. 
chlapci 3. místo Matěj Jandík.

Další soutěží byly šedesátky ve Vlčí-
cích, kde naši mladí hasiči dosáhli opět 
krásných výsledků.
Modrá přípravka 1. místo Tomáš 
Bareš, přípravka 1. místo Dominika 
Horáková, 3. místo Josefína Rouša-
lová, ml. dívky 3. místo Antonie 
Turnerová, ml. chlapci 3. místo Jakub 
Roušal, st. dívky 3. místo Tereza 
Mašková, st. chlapci 4. místo Marek 
Čivrný.

Zatím naší poslední účastí na soutěžích 
byla okrsková soutěž v Kunčicích nad 
Labem. Zde jsme měli 3 soutěžní 

družstva. Družstvo starších zvítězilo, 
mladší „B“ obsadilo 2. místo, mladší 
A“ 3. místo.

Nyní se mladí hasiči několikrát týdně 
připravují na hlavní soutěž, okresní 
kolo hry „PLAMEN“ v Havlovicích.
V tomto roce nás budou zastupovat
3 družstva, družstvo starších a dvě 
družstva mladších. Všichni budou 
bojovat o co nejlepší umístění, starší 
navíc o postup na krajské kolo.
Počátkem června proběhne okresní 
soutěž dorostu, zastupovat nás bude 
družstvo dorostenců a několik doros-
tenek v kategorii jednotlivci. Některá 
nadějná děvčata, která mohla za tuto 
kategorii soutěžit, se rozhodla ukončit 
svoji sportovní činnost, proto se nám 
letos nepodařilo dát dohromady 
družstvo. Ale pro příští rok už tomu 
bude jinak a věřím, že se opět nejen 
naše dorostenky probojují na mistrov-
ství.

Přeji našim mladým hasičům i v letoš-
ním roce co nejlepší výsledky.

Chtěla bych ještě poděkovat všem 
dospělákům, rodičům i všem ostatním, 
kteří nám pomáhají při různých akcích.

        Ladislava Šedivá

          Redaktoři Kulíšku
          ve studiu i v terénu

Chlapci a děvčata z poboček Kopidlno 
(Střední škola zahradnická) a Lomnice 
nad Popelkou (Střední škola) pronikají 
po „korona pauze“ do tajů rozhlaso-
vého vysílání. 

Nahrávací studio Lomnice nad 
Popelkou
V suterénu domova mládeže opět 
funguje rozhlasové studio. Středo-
školáci se učí zacházet s technikou, 
moderují relace, stříhají nahrávky
a vytvářejí pořady na podcast 

(https://open.spotify.com/show/4Buic
HyU3RGpQYYVWYP7zZ).

Dětský filmový a televizní festival 
Oty Hofmana
Pracovní odměnou za práci je příprava 
vysílání na Dětském filmovém a tele-
vizním festivalu Oty Hofmana (FOH) 
v Ostrově u Karlových Varů. Týden na 
54. ročníku strávila redaktorka
z pobočky Kopidlno. Přestože byla 
jediná, práce jí neubylo. 

Prvním hostem u mikrofonu se stal 
Boleslav Polívka, který převzal na 
FOH Cenu Zlatá buřinka Oty Hofmana 
za celoživotní dílo. Reportérka Nikola 
Koubková vyzpovídala herce, scéná-
risty, režiséry a hosty FOH. Na zvídavé 
otázky odpovídal např. Jan Budař, Eva 
Matějovská, Jan Bendig, Aleš Valenta 
nebo Filip Rožek.

Zimní Olympiáda dětí a mládeže
Jubilejní 20. ročník hostil Králové-
hradecký kraj. Role vlajkonošů 
jednotlivých krajských výprav se na 
slavnostním zahájení v Hradci Králové 
ujali úspěšní čeští sportovci. Andrea 
Haasová (pobočka Lomnice nad 
Popelkou) natočila rozhovor s biatlo-
nistou Ondřejem Moravcem, snow-
boardcrosařkou Evou Adamczykovou 
Samkovou a desetibojařem Romanem 
Šebrlem.

Co nás čeká
•  8. - 13. 10. 2023 55. Dětský filmový
a televizní festival Oty Hofmana
v Ostrově  • Natáčení videí do Udá-
lostí v regionech Severovýchod České 
televize  • Natáčení rozhovorů s osob-
nostmi české kulturní, sportovní
a společenské scény •Vysílání na 
podcastu radia Kulíšek

         Jana Tauchmanová a Jiří Hübner
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Hasičská zábava.

Lilly Suchá - Šedesátky
v Malých Svatoňovicích.

Matěj Jandík - Šedesátky ve Vlčicích.

Tereza Mašková - uzlovací soutěž.

Pálení čarodějnic.
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 MŠ Lánov
 Měli jsme karneval, 16. února 
bylo v naší mateřské škole veselo. 
Tento den byl ve znamení her, soutěží, 
přehlídky masek a tanečního veselí. 
Letos jsme se rozhodli pro celoškol-
kové téma „z pohádky do pohádky“. 
Naším záměrem bylo „oživit“ klasické 
české pohádkové bytosti, které jsou, 
bohužel, v posledních letech upoza-
děny. Děti se moc těšily, přišly oblečené 
do krásných pohádkových kostýmů
a moc jsme si to všichni užili.

Březen, za kamna vlezem. Abychom se 
za těmi kamny nenudili, nejlepším 
společníkem do předjarních plískanic 
je hezká knížka. A víte proč? Protože 
měsíc březen byl, je a bude měsícem 
knihy, měsícem čtenářů. S našimi 
předškoláky jsme navštívili Městskou 
knihovnu ve Vrchlabí. Zde nás přivítala 
milá knihovnice paní Soňa Kubcová, 
která dětem ujasnila daná pravidla při 
zapůjčení knih a připomněla, jak 
správně zacházet s knihou. Děti pocho-
pily rozdíl mezi pojmy knihovna
a knihkupectví. Zůstal nám i dostatek 
času na prohlédnutí celého dětského 
oddělení, kde děti objevily spoustu 
zajímavých knih. Část z nich jsme si 
společně prohlédli a pro další se mohou 
vrátit spolu s rodiči a vypůjčit si je 
domů. Stačí si jen vytvořit registraci na 
jméno dítěte a zaplatit roční poplatek
v městské knihovně. Cestu zpět do MŠ 

jsme si zpříjemnili turistickou procház-
kou. Společně jsme si užili hezké 
dopoledne!

Všechny třídy mateřské školy v Lánově 
navštívily začátkem dubna muzikálové 
představení „O pejskovi a kočičce“
v KD Střelnice Vrchlabí. Profesionální 
přístup a krásné písničky herců z praž-
ského divadla vykouzlily úsměv na 
tváři všech dětí. Děti si mohly zazpívat 
a dokonce pár vyvolených mělo to 
štěstí zapojit se do představení na 
pódiu. A duben nebyl jen o divadlu, 
jeho konec patří také „pálení čaroděj-
nic“, což je v naší školce tradicí. Děti 
plnily celý týden čarodějnické úkoly, 
připravovaly kouzelnické lektvary
a pokusy. Na závěr jsme se na košťatech 
slétli u ohně v MŠ Horní Lánov, kde na 
děti čekala sladká odměna.

A nakonec – rádi bychom touto cestou 
poděkovali Obci Lánov za realizaci 
krásného dopravního hřiště!

       Kolektiv MŠ Lánov

 Recitační soutěž
 Ve středu 22. 2. jsme si udělali 
krásné odpoledne plné přednesů 
nejrůznějších básní. Letos jsme se sešli 
opravdu v hojném počtu, a to napříč 
všemi ročníky. Básnické odpoledne 
bylo opravdu bohaté, zazněly básně 
recitované jednotlivci, ale i skupinami, 
a dokonce jsme se dočkali i básně
v cizím jazyce. Celé odpoledne bylo 
velmi příjemné, všechny recitátory 
čekala sladká odměna a pro ty nejlepší 
byly připravené i ceny. A jak to 
dopadlo?

1. třída

1. místo Seidlová T.  

2. místo Ryplová N.

3. místo Kout M.

2. a 3. třída

1. místo Malínský J.

2. místo Jirka J.

3. místo Zemanová Z.

4. a 5. třída

1. místo Schliegsbirová N.  

2. místo Lejdarová M.     

3. místo Šír M.     

6. –  9. třída

1. místo Juryk K.

2. místo Haláček J.

3. místo Blažej M. a Janata T.

  K. Beranová, I. Malínská, N. Javorová

       

Ve středu 22. 2. se vybraní žáci
z druhého stupně zúčastnili okresního 
kola Zeměpisné olympiády ve Dvoře 
Králové. Soutěže se účastnili žáci ze 
škol z celého okresu Trutnov. Naši žáci 
se neztratili! V kategorii A (6. třída) 
obsadil Jan Daňhel 5. místo a Matyáš 
Bark 17. místo z 21 účastníků.

V kategorii B (7. třída) obsadil Matyáš 
Vich taktéž 5. místo a Vojta Žďárský 
10 místo.

V kategorii C (8. – 9. třída) obsadil 
Tadeáš Zeman 7. místo a Eliška 
Vaňková 18. místo.

Děkuji všem za účast!

           Tomáš Korbelář

 Florbalový turnaj

 v Hostinném
V pátek 24. února 2023 proběhlo ve 
sportovní hale v Hostinném okresní 

kolo ve florbalu. Turnaje se zúčastnili
i vybraní žáci naší školy. Dokonce jsem 
složili dva týmy, tým zkušených hráčů, 
který už odehrál několik turnajů a obha-
joval vítězství z minulého roku, a tým 
převážně z nových hráčů, kteří začali 
hrát florbal až v tomto školním roce. 
Tým složený z těchto mladých hráčů 
sbíral své první zkušenosti, ale určitě se 
nemají za co stydět, protože ve všech 
svých zápasech předvedli sebevědomý 
a bojovný výkon a obsadili konečné 
sedmé místo. Naopak tým, který byl 
složený ze zkušených hráčů, byl hned 
od začátku pasován do role jednoho
z favoritů na vítězství. Tento tým 
odehrál velmi dobré zápasy, ale jako na 
všech letošních turnajích se potýkali
s jedním velkým problémem, a to byla 
velmi nízká produktivita. Přes bojovný 
výkon ve všech svých zápasech nako-
nec obsadili hezké druhé místo a zaji-
stili si tak postup do krajského kola. 
Všem zúčastněným děkuji za předve-
dené výkony a reprezentaci naší školy
a jdeme pokračovat v tréninku, ať
v krajském kole předvedeme lepší 
výkon a hlavně zlepšíme svoji produ-
ktivitu.

Tým „A“ – Jiří Matyáš, František 
Brejša, František Javor, Denys Juryk, 
Jonatan Světlík.

Tým „B“ – Jakub Vališka, Michal 
Kaňkovský, Martin Materna, Patrik 
Vališka, Jan Malínský, Lukáš Hejral.

   Libor Spurný

Stejně jako v prvním pololetí, tak se 

podařilo i ve druhém. Pozvala jsem 

vzácnou návštěvu na náš kroužek Čtení 

nás baví. Tentokrát spisovatelku - paní 

Olgu Suchomelovou.

Ta nám pověděla o svém začátku psaní. 
Protože byl prostor i pro otázky, využili 

jsme jej. A tak jsme se dostali k původ-
nímu bydlišti paní Suchomelové, 
kterým je Praha. Zajímalo nás, jak se 
dostala do Lánova, kde už 6 let bydlí.  
Navzájem jsme si sdělili, které domácí 
mazlíčky máme rádi. Vyhráli psi. 
Pejskům byla věnována i povídka, 
kterou nám paní spisovatelka přečetla. 
Povídkou se nesl jemný humor. Ten 
nechybí ani ve třech knihách paní 
Suchomelové. Od dětí dokonce padla
i žádost, zda by mohla být napsána 
povídka o kočkách nebo králíkovi.  
Třeba se objeví v další knize ...?

Knihu Pivo, které strašilo mám přeč-
tenou a mohu ji vřele doporučit. Milá 
informace byla od jednoho děvčete
z kroužku - jednu z knih začala číst
a balí si ji s sebou na jarní prázdniny.

            Ivana Malínská

Dne 15. března jsme v naší škole
s velkým potěšením přivítali autorku 
knihy Rozpůlený dům Alici Horáč-
kovou, která přijala naše pozvání na 
besedu se žáky osmých a devátých tříd.

Alice Horáčková nám během šedesáti 
minut nejen představila svou knihu 
Rozpůlený dům – románovou kroniku 
ze Sudet, ale také nám vyprávěla
o svém soukromém životě. Dověděli 
jsme se i zajímavé informace o jejím 
dětství, dospívání, počátcích psaní
i lásce ke knihám. Velmi poutavé bylo 
její vyprávění o zmíněné knize, svěřila 
nám, proč vůbec začala knihu inspi-
rovanou sudetskými předky psát, jak 

získávala informace k psaní knihy, jak 
celý proces psaní probíhal. Žáky velmi 
zaujalo povídání o příznivcích Hitlera
z řad předků paní Horáčkové.

Celou besedu úžasně moderovala 
žákyně deváté třídy Markétka Rojtová, 
která dostala velkou pochvalu i od paní 
spisovatelky.

Paní Horáčkové velmi děkujeme za 
krásný čas, který jsme měli možnost
s ní strávit a kdy jsme si mohli uvědo-
mit, jak historie našich rodin ovlivňuje
i nás samotné po tolika letech. A právě 
proto doporučovala dětem, aby hovo-
řily se svými blízkými o svých předcích 
a jejich osudech.

            Nina Javorová

Ve čtvrtek 23. 3. 2023 se sedmé třídy 

vydaly na tvořivé dílny do Voletin

u Trutnova, kde se nachází tkalcovna

s muzejní expozicí. Žáci zde měli 

možnost vyzkoušet si lidová řemesla, 

zdobení perníčků, výrobu bylinkových 

mýdel a zpracování lnu, ze kterého si 

vyrobili provázek. Všichni měli mož-

nost zkusit si práci na tkalcovském 

stavu, rozpoznávali různé druhy vln

a semínek. Tím vším nás provázela paní 

Poliaková, která nám o všem krásně

a zajímavě povídala. Všichni si to užili 

a určitě jsme Dům pod jasanem nena-

vštívili naposledy.

Adéla Lorencová, Jaroslava Krulišová
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 MŠ Lánov
 Měli jsme karneval, 16. února 
bylo v naší mateřské škole veselo. 
Tento den byl ve znamení her, soutěží, 
přehlídky masek a tanečního veselí. 
Letos jsme se rozhodli pro celoškol-
kové téma „z pohádky do pohádky“. 
Naším záměrem bylo „oživit“ klasické 
české pohádkové bytosti, které jsou, 
bohužel, v posledních letech upoza-
děny. Děti se moc těšily, přišly oblečené 
do krásných pohádkových kostýmů
a moc jsme si to všichni užili.

Březen, za kamna vlezem. Abychom se 
za těmi kamny nenudili, nejlepším 
společníkem do předjarních plískanic 
je hezká knížka. A víte proč? Protože 
měsíc březen byl, je a bude měsícem 
knihy, měsícem čtenářů. S našimi 
předškoláky jsme navštívili Městskou 
knihovnu ve Vrchlabí. Zde nás přivítala 
milá knihovnice paní Soňa Kubcová, 
která dětem ujasnila daná pravidla při 
zapůjčení knih a připomněla, jak 
správně zacházet s knihou. Děti pocho-
pily rozdíl mezi pojmy knihovna
a knihkupectví. Zůstal nám i dostatek 
času na prohlédnutí celého dětského 
oddělení, kde děti objevily spoustu 
zajímavých knih. Část z nich jsme si 
společně prohlédli a pro další se mohou 
vrátit spolu s rodiči a vypůjčit si je 
domů. Stačí si jen vytvořit registraci na 
jméno dítěte a zaplatit roční poplatek
v městské knihovně. Cestu zpět do MŠ 

jsme si zpříjemnili turistickou procház-
kou. Společně jsme si užili hezké 
dopoledne!

Všechny třídy mateřské školy v Lánově 
navštívily začátkem dubna muzikálové 
představení „O pejskovi a kočičce“
v KD Střelnice Vrchlabí. Profesionální 
přístup a krásné písničky herců z praž-
ského divadla vykouzlily úsměv na 
tváři všech dětí. Děti si mohly zazpívat 
a dokonce pár vyvolených mělo to 
štěstí zapojit se do představení na 
pódiu. A duben nebyl jen o divadlu, 
jeho konec patří také „pálení čaroděj-
nic“, což je v naší školce tradicí. Děti 
plnily celý týden čarodějnické úkoly, 
připravovaly kouzelnické lektvary
a pokusy. Na závěr jsme se na košťatech 
slétli u ohně v MŠ Horní Lánov, kde na 
děti čekala sladká odměna.

A nakonec – rádi bychom touto cestou 
poděkovali Obci Lánov za realizaci 
krásného dopravního hřiště!

       Kolektiv MŠ Lánov

 Recitační soutěž
 Ve středu 22. 2. jsme si udělali 
krásné odpoledne plné přednesů 
nejrůznějších básní. Letos jsme se sešli 
opravdu v hojném počtu, a to napříč 
všemi ročníky. Básnické odpoledne 
bylo opravdu bohaté, zazněly básně 
recitované jednotlivci, ale i skupinami, 
a dokonce jsme se dočkali i básně
v cizím jazyce. Celé odpoledne bylo 
velmi příjemné, všechny recitátory 
čekala sladká odměna a pro ty nejlepší 
byly připravené i ceny. A jak to 
dopadlo?

1. třída

1. místo Seidlová T.  

2. místo Ryplová N.

3. místo Kout M.

2. a 3. třída

1. místo Malínský J.

2. místo Jirka J.

3. místo Zemanová Z.

4. a 5. třída

1. místo Schliegsbirová N.  

2. místo Lejdarová M.     

3. místo Šír M.     

6. –  9. třída

1. místo Juryk K.

2. místo Haláček J.

3. místo Blažej M. a Janata T.

  K. Beranová, I. Malínská, N. Javorová

       

Ve středu 22. 2. se vybraní žáci
z druhého stupně zúčastnili okresního 
kola Zeměpisné olympiády ve Dvoře 
Králové. Soutěže se účastnili žáci ze 
škol z celého okresu Trutnov. Naši žáci 
se neztratili! V kategorii A (6. třída) 
obsadil Jan Daňhel 5. místo a Matyáš 
Bark 17. místo z 21 účastníků.

V kategorii B (7. třída) obsadil Matyáš 
Vich taktéž 5. místo a Vojta Žďárský 
10 místo.

V kategorii C (8. – 9. třída) obsadil 
Tadeáš Zeman 7. místo a Eliška 
Vaňková 18. místo.

Děkuji všem za účast!

           Tomáš Korbelář

 Florbalový turnaj

 v Hostinném
V pátek 24. února 2023 proběhlo ve 
sportovní hale v Hostinném okresní 

kolo ve florbalu. Turnaje se zúčastnili
i vybraní žáci naší školy. Dokonce jsem 
složili dva týmy, tým zkušených hráčů, 
který už odehrál několik turnajů a obha-
joval vítězství z minulého roku, a tým 
převážně z nových hráčů, kteří začali 
hrát florbal až v tomto školním roce. 
Tým složený z těchto mladých hráčů 
sbíral své první zkušenosti, ale určitě se 
nemají za co stydět, protože ve všech 
svých zápasech předvedli sebevědomý 
a bojovný výkon a obsadili konečné 
sedmé místo. Naopak tým, který byl 
složený ze zkušených hráčů, byl hned 
od začátku pasován do role jednoho
z favoritů na vítězství. Tento tým 
odehrál velmi dobré zápasy, ale jako na 
všech letošních turnajích se potýkali
s jedním velkým problémem, a to byla 
velmi nízká produktivita. Přes bojovný 
výkon ve všech svých zápasech nako-
nec obsadili hezké druhé místo a zaji-
stili si tak postup do krajského kola. 
Všem zúčastněným děkuji za předve-
dené výkony a reprezentaci naší školy
a jdeme pokračovat v tréninku, ať
v krajském kole předvedeme lepší 
výkon a hlavně zlepšíme svoji produ-
ktivitu.

Tým „A“ – Jiří Matyáš, František 
Brejša, František Javor, Denys Juryk, 
Jonatan Světlík.

Tým „B“ – Jakub Vališka, Michal 
Kaňkovský, Martin Materna, Patrik 
Vališka, Jan Malínský, Lukáš Hejral.

   Libor Spurný

Stejně jako v prvním pololetí, tak se 

podařilo i ve druhém. Pozvala jsem 

vzácnou návštěvu na náš kroužek Čtení 

nás baví. Tentokrát spisovatelku - paní 

Olgu Suchomelovou.

Ta nám pověděla o svém začátku psaní. 
Protože byl prostor i pro otázky, využili 

jsme jej. A tak jsme se dostali k původ-
nímu bydlišti paní Suchomelové, 
kterým je Praha. Zajímalo nás, jak se 
dostala do Lánova, kde už 6 let bydlí.  
Navzájem jsme si sdělili, které domácí 
mazlíčky máme rádi. Vyhráli psi. 
Pejskům byla věnována i povídka, 
kterou nám paní spisovatelka přečetla. 
Povídkou se nesl jemný humor. Ten 
nechybí ani ve třech knihách paní 
Suchomelové. Od dětí dokonce padla
i žádost, zda by mohla být napsána 
povídka o kočkách nebo králíkovi.  
Třeba se objeví v další knize ...?

Knihu Pivo, které strašilo mám přeč-
tenou a mohu ji vřele doporučit. Milá 
informace byla od jednoho děvčete
z kroužku - jednu z knih začala číst
a balí si ji s sebou na jarní prázdniny.

            Ivana Malínská

Dne 15. března jsme v naší škole
s velkým potěšením přivítali autorku 
knihy Rozpůlený dům Alici Horáč-
kovou, která přijala naše pozvání na 
besedu se žáky osmých a devátých tříd.

Alice Horáčková nám během šedesáti 
minut nejen představila svou knihu 
Rozpůlený dům – románovou kroniku 
ze Sudet, ale také nám vyprávěla
o svém soukromém životě. Dověděli 
jsme se i zajímavé informace o jejím 
dětství, dospívání, počátcích psaní
i lásce ke knihám. Velmi poutavé bylo 
její vyprávění o zmíněné knize, svěřila 
nám, proč vůbec začala knihu inspi-
rovanou sudetskými předky psát, jak 

získávala informace k psaní knihy, jak 
celý proces psaní probíhal. Žáky velmi 
zaujalo povídání o příznivcích Hitlera
z řad předků paní Horáčkové.

Celou besedu úžasně moderovala 
žákyně deváté třídy Markétka Rojtová, 
která dostala velkou pochvalu i od paní 
spisovatelky.

Paní Horáčkové velmi děkujeme za 
krásný čas, který jsme měli možnost
s ní strávit a kdy jsme si mohli uvědo-
mit, jak historie našich rodin ovlivňuje
i nás samotné po tolika letech. A právě 
proto doporučovala dětem, aby hovo-
řily se svými blízkými o svých předcích 
a jejich osudech.

            Nina Javorová

Ve čtvrtek 23. 3. 2023 se sedmé třídy 

vydaly na tvořivé dílny do Voletin

u Trutnova, kde se nachází tkalcovna

s muzejní expozicí. Žáci zde měli 

možnost vyzkoušet si lidová řemesla, 

zdobení perníčků, výrobu bylinkových 

mýdel a zpracování lnu, ze kterého si 

vyrobili provázek. Všichni měli mož-

nost zkusit si práci na tkalcovském 

stavu, rozpoznávali různé druhy vln

a semínek. Tím vším nás provázela paní 

Poliaková, která nám o všem krásně

a zajímavě povídala. Všichni si to užili 

a určitě jsme Dům pod jasanem nena-

vštívili naposledy.

Adéla Lorencová, Jaroslava Krulišová
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V týdnu na konci března proběhly dva 
turnaje ve vybíjené v Trutnově. Na prv-
ní turnaj jelo družstvo složeno z chlap-
ců ze 4. a 5. tříd. Ti obsadili krásné
šesté místo mezi školami z celého 
okresu. V pátek 24. 3. byl na řadě turnaj 
dívek. Výběr ze 4. a 5. tříd obsadil pátou 
pozici. Všichni se velmi snažili a dou-
fám, že si turnaje užili a načerpali nové 
zkušenosti do dalších turnajů.

          Tomáš Korbelář

 Projektový den 8. A
 Ve čtvrtek 23. 3. probíhal ve 
škole projektový den 2. stupně. Naše 
třída se věnovala velikonoční tématice. 
Zahájili jsme chvilkou šití – každý si za 
pomoci pedagogů vyrobil látkové kuře 
a potom jsme se přesunuli do kuchyně. 
Děti upekly vajíčka z lineckého těsta,
ze zbylých bílků sněhové pusinky
a obarvily vajíčka v cibulovém nálevu. 
Některým šla práce od ruky lépe, 
některým hůře, ale práce ve skupinách 
se nakonec vydařila ke spokojenosti 
všech.

A co na to samotné děti?:

Vím, co se stane, když je v těstě moc 
mouky.

Naučil jsem se rozválet těsto

a vykrajovat.

Upekli jsme linecké.

Dobrá týmová práce.

Naučili jsme se vyrobit z kousku látky 
kuřátko.

          Olga Čermáková

 5. A v dílnách
 Předposlední březnový den 

žáci 5. A strávili v dílnách, kde si 

vyrobili jarní dekoraci ze dřeva a proutí. 

Jelikož jim šla práce pěkně od ruky, 

pustili se také do zhotovení třech 

ptačích krmítek a jednoho hmyzího 

domečku. Už jen zbývá umístit jejich 

práci do prostor školní zahrady a dou-

fat, že se z ní živáčkové budou těšit 

stejně tak, jako měli radost páťáci.

              Jana Ryndová

 Projektový den 9. tříd
 Ve čtvrtek 23. 3. proběhl na 
naší škole třídní projektový den. A my 
se toho ujali sportovně. Předpověď 
počasí byla všelijaká. Proto jsme 
neváhali a zamluvili si školní tělo-
cvičnu. Žáci devátých tříd (A a B) si 
mezi sebou zahráli několik sportovních 
her. Jako první aktivitu jsme zvolili 
vybíjenou a poté následovaly holand-
ské hry. Poslední skupinu her jsme 
rozdělili na polovinu. Někteří si šli 
zahrát florbal a druhá polovina šla na 
přehazovanou. Po celou dobu panovala 
příjemná sportovní atmosféra. Mezi 
třídami byla kamarádská nálada a vzá-
jemná legrace. Pro nesportovní žáky 
byly připraveny společenské hry. 
Zabavil se tak každý. 

Po vzájemných soubojích mohl vyhrát 
jen jeden. Tým vyhrál těsně, a tak 
gratulace míří do 9. A. Pro oba týmy 
byly připraveny poháry a pro každého 
sladká odměna.

Celé dopoledne jsme si všichni užili
a myslím, že to byl jeden z dalších 
vydařených projektových dnů.

  Matyášová, Brejšová, 
                               Rudišová, Buiglová

Skupina odvážných kluků ze 4. a 5. tříd 

ve čtvrtek 20. 4. v Trutnově prokázala 

své fotbalové nadání, když zvítězila

v okrskové soutěži McDonald's Cup. 

Místní fotbalový stadion byl plný 

energie a napětí, když kluci podávali 

vynikající výkony proti těžkým 

soupeřům z Vrchlabí, Rtyně a Hostin-

ného. I přes silnou konkurenci se tito 

mladí sportovci nevzdali a nakonec 

slavili své vítězství. Jejich trénink

a tvrdá práce se opravdu vyplatily. 

Klukům přejeme mnoho úspěchů

v dalších soutěžích.

           Tomáš Korbelář

 Jazyková animace
    Ve čtvrtek se na naší ZŠ konala 

již tradičně akce „Jazyková animace“, 

zaměřená na německý jazyk. Zúčast-

nily se jí třídy 6. A, 6. B a 7. A a 7. B. 

Cílem této akce je seznámit žáky nejen 

s daným cizím jazykem, ale i s pro-

dukty, výrobky a reáliemi Německa. 

Mělo by jim to usnadnit výběr druhého 

cizího jazyka. Celá akce se konala 

zdarma pod záštitou Koordinačního 

centra Tandem z Plzně (info na 

www.tandem.org.cz).

Všem žákům přeji správnou volbu při 

výběru druhého cizího jazyka a na 

němčináře se již teď velmi těším.

Zdenka Brejšová

V sobotu 15. 4. se pořádal v Dolním 

Lánově Velikonoční šachový turnaj. 

Děti byly zařazeny do dvou kategorií 

(mladší do 11 let a pak starší do 16 let). 

Celý šachový turnaj provázela přátel-

ská atmosféra.

Mladší kategorii vyhrál Denys Juryk

a starší Tadeáš Zeman. Klukům patří 

veliká gratulace.

Vše bylo organizováno pod vedením 

pana Másla z Dolního Lánova. Naše 

škola byla spoluorganizátorem a já chci 

velmi poděkovat všem, kteří se zúčast-

nili. Velké díky patří i ostatním 

organizátorům, že se tento turnaj mohl 

vůbec uskutečnit. Bylo to krásně 

strávené sobotní dopoledne.

Už teď se těším na další šachové 

turnaje, nebo aspoň na to, až si ve škole 

opět společně zahrajeme.

           Soňa Matyášová

 Půdní inženýři –
 nejlepší recyklační
 parta na světě!
Přátelé, v přízemí polytechnického 

centra se objevil na zdi obraz velkých 

rozměrů, malovaný na jutě a doplněný 

kresbami tuší s názvem „Půdní inže-

nýři“.

Jelikož jsme při výuce několikrát nara-

zili na nesmírnou důležitost kvality naší 

půdy na planetě Zemi, dostala jsem 

nápad zkusit něco vytvořit právě na toto 

téma. Tomáš Janata, žák z 8. B, byl tak 

hodný, že se neobvyklého úkolu ujal

a můj požadavek dovedl až do cíle. Jak 

se mu to povedlo, můžete vidět na vlast-

ní oči. Zveme vás tímto k prohlédnutí 

jeho práce a snad i poučení o tom, proč 

právě kvalita půdy je jedna z nejdůleži-

tějších podmínek života na naší planetě. 

Obraz je doplněn kapsou, kterou pro 

nás ráda ušila naše bývalá paní učitelka 

Lucie Plecháčová, a v kapse jsou ukryty 

další nádherné výtvory našeho býva-

lého žáka Františka Bubaně a Tomovy 

spolužačky Elišky Hospodkové.

Z ukrytého krátkého čtení vloženého do 

kapsy se dozvíte, proč můžeme právem 

hovořit o půdních breberkách jako

o recyklační partě! 

              Jana Ryndová

Pozn. red.: Pokud chcete vědět o fanta-

stických a pro život na celé Zemi 

veledůležitých půdních breberkách 

více, pusťte si na You Tube ani ne půl 

hodiny dlouhý a velice zajímavý 

dokument Živý plášť planety Země – 

geoderma nebo Nech půdu žít, zapá-

leného půdního biologa Ladislava 

Miky. Toto téma se velice týká činnosti 

zemědělců a tedy i nás všech.

 Den Země – pomoc při

 hrabání krkonošských

 lokalit vzácných druhů

 květeny
V pondělí 17. dubna jsme provětrali 

naše sedmáky v jarní přírodě a zároveň 

také od staré trávy vzácné druhy 

orchidejí, které rostou na známé 

lokalitě Bíner u lomu v Horním 

Lánově. Jako každý rok i letos jsme se 

zapojili do akce KRNAP s názvem 

„Hrabeme krkonošské louky“. Po 

dvouhodinové práci a boji se starou 

trávou si žáci zaslouženě opekli 

špekáčky, které dostali od KRNAPu 

jako pozornost za smysluplnou pomoc. 

Rádi bychom si za pár týdnů opět vyšli 

na Bíner, tentokrát se pokochat nád-

herou rozkvetlých orchidejí, kterým se 

tam údajně dobře daří a stále se 

rozšiřují.

              Jana Ryndová

 Školní tým vyhrál
 halový fotbalový
 turnaj v Hostinném!
Žáci druhého stupně naší základní 

školy se mohou pyšnit vítězstvím

v turnaji v halovém fotbalu. Turnaj se 

odehrál v Městské sportovní hale

v Hostinném, kde jsme se utkali s týmy 

z Vrchlabí, Trutnova, Bílé Třemešné

a samotného Hostinného. Naši hráči 

předvedli skvělou hru a dokázali 

porazit všechny soupeře. Šlo o velmi 

vyrovnané zápasy, které se nesly ve 

velmi napínavé atmosféře. Nakonec 

jsme ale zvítězili a získali tak titul 

nejlepšího týmu v turnaji. Naši žáci 

nám ukázali, že jsou velmi nadaní

a mají vynikající týmovou spolupráci.

Gratulujeme a těšíme se na další 

sportovní úspěchy našich školáků!

           Tomáš Korbelář

 V Lánově „atletíme“
 opět s rodiči
V letošním školním roce probíhá opět

v Lánově na sportovním hřišti či

v tělocvičně, za podpory oddílu 

Vrchlabí a ve spolupráci se ZŠ a MŠ 

Lánov, atletika pro děti. Zájem o ni je 

veliký. Přihlášeno je přes 30 žáků

z lánovských škol. Po celý rok se 

pravidelně dvakrát týdně věnujeme 

nejenom atletické přípravě, ale i dalším 

doplňkovým sportům, ke kterým patří 

míčové hry, gymnastika či běh na 

lyžích. 

V pondělí 3. dubna jsme si zpestřili 
trénink a na školním sportovním hřišti 
si uspořádali „velikonoční atletiku
s rodiči“. I přesto, že bylo velmi 
chladné počasí, byla účast rodičů
s dětmi značná. Všichni se do všech 
atletických aktivit zapojili s velikou 
energií a odhodláním. V úvodní části
po rozběhání následovala běžecká 
abeceda, pohybová hra a společné 
protažení, které si vzaly na starosti děti. 

V hlavní části nás čekal velikonoční 
orientační běh na hřišti a v okolí školy. 
Každá rodinka obdržela před startem 
mapu okolí se zakreslenými body 
jednotlivých stanovišť a hra mohla 
začít. Rodiny se vydaly na trasu, každá 
jiným směrem. Úkolem bylo doběh-
nout ke všem bodům, vyluštit část 
velikonoční tajenky a splnit posilovací 
cviky či atletické disciplíny na stano-
vištích. Zdolat vše nebylo snadné, ale 
nakonec to každá rodinka zvládla 
výborně.

V další části si každý vyzkoušel skok 
daleký a pak následoval štafetový 
závod v běhu. První startovaly děti, co 
nejrychleji oběhly atletické hřiště
a předaly štafetu taťkovi či mamce. 
Rodiče se poté vydali na stejnou trať. 
Na závěr každý obdržel zaslouženou 
velikonoční nadílku. 

Panovala výborná sportovní atmosféra. 
Jsme velmi rádi, že si tolik rodičů přišlo 
s dětmi zasportovat. Máme v týmu 
nejenom úžasné děti, ale i úžasné rodiče 
a to je pro nás největší odměna. Děku-
jeme všem zúčastněným. Budeme se 
těšit na další společné sportování.

                 Za trenérky Anita Blažejová,
        Hanka Tošovská a Hanka Jandová

 McDonald´s Cup –
 okresní kolo
Žáci základní školy v Lánově se 5. 

května účastnili  okresního kola 

McDonald´s Cupu v kategorii 4. - 5. 

tříd, kde předvedli výbornou hru

a dokázali získat třetí místo.

14 15

Vítězství v okrsku
 McDonald's Cupu

Velikonoční dolnolánovský
šachový turnaj



V týdnu na konci března proběhly dva 
turnaje ve vybíjené v Trutnově. Na prv-
ní turnaj jelo družstvo složeno z chlap-
ců ze 4. a 5. tříd. Ti obsadili krásné
šesté místo mezi školami z celého 
okresu. V pátek 24. 3. byl na řadě turnaj 
dívek. Výběr ze 4. a 5. tříd obsadil pátou 
pozici. Všichni se velmi snažili a dou-
fám, že si turnaje užili a načerpali nové 
zkušenosti do dalších turnajů.

          Tomáš Korbelář

 Projektový den 8. A
 Ve čtvrtek 23. 3. probíhal ve 
škole projektový den 2. stupně. Naše 
třída se věnovala velikonoční tématice. 
Zahájili jsme chvilkou šití – každý si za 
pomoci pedagogů vyrobil látkové kuře 
a potom jsme se přesunuli do kuchyně. 
Děti upekly vajíčka z lineckého těsta,
ze zbylých bílků sněhové pusinky
a obarvily vajíčka v cibulovém nálevu. 
Některým šla práce od ruky lépe, 
některým hůře, ale práce ve skupinách 
se nakonec vydařila ke spokojenosti 
všech.

A co na to samotné děti?:

Vím, co se stane, když je v těstě moc 
mouky.

Naučil jsem se rozválet těsto

a vykrajovat.

Upekli jsme linecké.

Dobrá týmová práce.

Naučili jsme se vyrobit z kousku látky 
kuřátko.

          Olga Čermáková

 5. A v dílnách
 Předposlední březnový den 

žáci 5. A strávili v dílnách, kde si 

vyrobili jarní dekoraci ze dřeva a proutí. 

Jelikož jim šla práce pěkně od ruky, 

pustili se také do zhotovení třech 

ptačích krmítek a jednoho hmyzího 

domečku. Už jen zbývá umístit jejich 

práci do prostor školní zahrady a dou-

fat, že se z ní živáčkové budou těšit 

stejně tak, jako měli radost páťáci.

              Jana Ryndová

 Projektový den 9. tříd
 Ve čtvrtek 23. 3. proběhl na 
naší škole třídní projektový den. A my 
se toho ujali sportovně. Předpověď 
počasí byla všelijaká. Proto jsme 
neváhali a zamluvili si školní tělo-
cvičnu. Žáci devátých tříd (A a B) si 
mezi sebou zahráli několik sportovních 
her. Jako první aktivitu jsme zvolili 
vybíjenou a poté následovaly holand-
ské hry. Poslední skupinu her jsme 
rozdělili na polovinu. Někteří si šli 
zahrát florbal a druhá polovina šla na 
přehazovanou. Po celou dobu panovala 
příjemná sportovní atmosféra. Mezi 
třídami byla kamarádská nálada a vzá-
jemná legrace. Pro nesportovní žáky 
byly připraveny společenské hry. 
Zabavil se tak každý. 

Po vzájemných soubojích mohl vyhrát 
jen jeden. Tým vyhrál těsně, a tak 
gratulace míří do 9. A. Pro oba týmy 
byly připraveny poháry a pro každého 
sladká odměna.

Celé dopoledne jsme si všichni užili
a myslím, že to byl jeden z dalších 
vydařených projektových dnů.

  Matyášová, Brejšová, 
                               Rudišová, Buiglová

Skupina odvážných kluků ze 4. a 5. tříd 

ve čtvrtek 20. 4. v Trutnově prokázala 

své fotbalové nadání, když zvítězila

v okrskové soutěži McDonald's Cup. 

Místní fotbalový stadion byl plný 

energie a napětí, když kluci podávali 

vynikající výkony proti těžkým 

soupeřům z Vrchlabí, Rtyně a Hostin-

ného. I přes silnou konkurenci se tito 

mladí sportovci nevzdali a nakonec 

slavili své vítězství. Jejich trénink

a tvrdá práce se opravdu vyplatily. 

Klukům přejeme mnoho úspěchů

v dalších soutěžích.

           Tomáš Korbelář

 Jazyková animace
    Ve čtvrtek se na naší ZŠ konala 

již tradičně akce „Jazyková animace“, 

zaměřená na německý jazyk. Zúčast-

nily se jí třídy 6. A, 6. B a 7. A a 7. B. 

Cílem této akce je seznámit žáky nejen 

s daným cizím jazykem, ale i s pro-

dukty, výrobky a reáliemi Německa. 

Mělo by jim to usnadnit výběr druhého 

cizího jazyka. Celá akce se konala 

zdarma pod záštitou Koordinačního 

centra Tandem z Plzně (info na 

www.tandem.org.cz).

Všem žákům přeji správnou volbu při 

výběru druhého cizího jazyka a na 

němčináře se již teď velmi těším.

Zdenka Brejšová

V sobotu 15. 4. se pořádal v Dolním 

Lánově Velikonoční šachový turnaj. 

Děti byly zařazeny do dvou kategorií 

(mladší do 11 let a pak starší do 16 let). 

Celý šachový turnaj provázela přátel-

ská atmosféra.

Mladší kategorii vyhrál Denys Juryk

a starší Tadeáš Zeman. Klukům patří 

veliká gratulace.

Vše bylo organizováno pod vedením 

pana Másla z Dolního Lánova. Naše 

škola byla spoluorganizátorem a já chci 

velmi poděkovat všem, kteří se zúčast-

nili. Velké díky patří i ostatním 

organizátorům, že se tento turnaj mohl 

vůbec uskutečnit. Bylo to krásně 

strávené sobotní dopoledne.

Už teď se těším na další šachové 

turnaje, nebo aspoň na to, až si ve škole 

opět společně zahrajeme.

           Soňa Matyášová

 Půdní inženýři –
 nejlepší recyklační
 parta na světě!
Přátelé, v přízemí polytechnického 

centra se objevil na zdi obraz velkých 

rozměrů, malovaný na jutě a doplněný 

kresbami tuší s názvem „Půdní inže-

nýři“.

Jelikož jsme při výuce několikrát nara-

zili na nesmírnou důležitost kvality naší 

půdy na planetě Zemi, dostala jsem 

nápad zkusit něco vytvořit právě na toto 

téma. Tomáš Janata, žák z 8. B, byl tak 

hodný, že se neobvyklého úkolu ujal

a můj požadavek dovedl až do cíle. Jak 

se mu to povedlo, můžete vidět na vlast-

ní oči. Zveme vás tímto k prohlédnutí 

jeho práce a snad i poučení o tom, proč 

právě kvalita půdy je jedna z nejdůleži-

tějších podmínek života na naší planetě. 

Obraz je doplněn kapsou, kterou pro 

nás ráda ušila naše bývalá paní učitelka 

Lucie Plecháčová, a v kapse jsou ukryty 

další nádherné výtvory našeho býva-

lého žáka Františka Bubaně a Tomovy 

spolužačky Elišky Hospodkové.

Z ukrytého krátkého čtení vloženého do 

kapsy se dozvíte, proč můžeme právem 

hovořit o půdních breberkách jako

o recyklační partě! 

              Jana Ryndová

Pozn. red.: Pokud chcete vědět o fanta-

stických a pro život na celé Zemi 

veledůležitých půdních breberkách 

více, pusťte si na You Tube ani ne půl 

hodiny dlouhý a velice zajímavý 

dokument Živý plášť planety Země – 

geoderma nebo Nech půdu žít, zapá-

leného půdního biologa Ladislava 

Miky. Toto téma se velice týká činnosti 

zemědělců a tedy i nás všech.

 Den Země – pomoc při

 hrabání krkonošských

 lokalit vzácných druhů

 květeny
V pondělí 17. dubna jsme provětrali 

naše sedmáky v jarní přírodě a zároveň 

také od staré trávy vzácné druhy 

orchidejí, které rostou na známé 

lokalitě Bíner u lomu v Horním 

Lánově. Jako každý rok i letos jsme se 

zapojili do akce KRNAP s názvem 

„Hrabeme krkonošské louky“. Po 

dvouhodinové práci a boji se starou 

trávou si žáci zaslouženě opekli 

špekáčky, které dostali od KRNAPu 

jako pozornost za smysluplnou pomoc. 

Rádi bychom si za pár týdnů opět vyšli 

na Bíner, tentokrát se pokochat nád-

herou rozkvetlých orchidejí, kterým se 

tam údajně dobře daří a stále se 

rozšiřují.

              Jana Ryndová

 Školní tým vyhrál
 halový fotbalový
 turnaj v Hostinném!
Žáci druhého stupně naší základní 

školy se mohou pyšnit vítězstvím

v turnaji v halovém fotbalu. Turnaj se 

odehrál v Městské sportovní hale

v Hostinném, kde jsme se utkali s týmy 

z Vrchlabí, Trutnova, Bílé Třemešné

a samotného Hostinného. Naši hráči 

předvedli skvělou hru a dokázali 

porazit všechny soupeře. Šlo o velmi 

vyrovnané zápasy, které se nesly ve 

velmi napínavé atmosféře. Nakonec 

jsme ale zvítězili a získali tak titul 

nejlepšího týmu v turnaji. Naši žáci 

nám ukázali, že jsou velmi nadaní

a mají vynikající týmovou spolupráci.

Gratulujeme a těšíme se na další 

sportovní úspěchy našich školáků!

           Tomáš Korbelář

 V Lánově „atletíme“
 opět s rodiči
V letošním školním roce probíhá opět

v Lánově na sportovním hřišti či

v tělocvičně, za podpory oddílu 

Vrchlabí a ve spolupráci se ZŠ a MŠ 

Lánov, atletika pro děti. Zájem o ni je 

veliký. Přihlášeno je přes 30 žáků

z lánovských škol. Po celý rok se 

pravidelně dvakrát týdně věnujeme 

nejenom atletické přípravě, ale i dalším 

doplňkovým sportům, ke kterým patří 

míčové hry, gymnastika či běh na 

lyžích. 

V pondělí 3. dubna jsme si zpestřili 
trénink a na školním sportovním hřišti 
si uspořádali „velikonoční atletiku
s rodiči“. I přesto, že bylo velmi 
chladné počasí, byla účast rodičů
s dětmi značná. Všichni se do všech 
atletických aktivit zapojili s velikou 
energií a odhodláním. V úvodní části
po rozběhání následovala běžecká 
abeceda, pohybová hra a společné 
protažení, které si vzaly na starosti děti. 

V hlavní části nás čekal velikonoční 
orientační běh na hřišti a v okolí školy. 
Každá rodinka obdržela před startem 
mapu okolí se zakreslenými body 
jednotlivých stanovišť a hra mohla 
začít. Rodiny se vydaly na trasu, každá 
jiným směrem. Úkolem bylo doběh-
nout ke všem bodům, vyluštit část 
velikonoční tajenky a splnit posilovací 
cviky či atletické disciplíny na stano-
vištích. Zdolat vše nebylo snadné, ale 
nakonec to každá rodinka zvládla 
výborně.

V další části si každý vyzkoušel skok 
daleký a pak následoval štafetový 
závod v běhu. První startovaly děti, co 
nejrychleji oběhly atletické hřiště
a předaly štafetu taťkovi či mamce. 
Rodiče se poté vydali na stejnou trať. 
Na závěr každý obdržel zaslouženou 
velikonoční nadílku. 

Panovala výborná sportovní atmosféra. 
Jsme velmi rádi, že si tolik rodičů přišlo 
s dětmi zasportovat. Máme v týmu 
nejenom úžasné děti, ale i úžasné rodiče 
a to je pro nás největší odměna. Děku-
jeme všem zúčastněným. Budeme se 
těšit na další společné sportování.

                 Za trenérky Anita Blažejová,
        Hanka Tošovská a Hanka Jandová

 McDonald´s Cup –
 okresní kolo
Žáci základní školy v Lánově se 5. 

května účastnili  okresního kola 

McDonald´s Cupu v kategorii 4. - 5. 

tříd, kde předvedli výbornou hru

a dokázali získat třetí místo.
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Vítězství v okrsku
 McDonald's Cupu

Velikonoční dolnolánovský
šachový turnaj



Pátek 12. 5. 2023 - další velký den.
V deset hodin se rozběhla předpre-
miéra skupiny B. Na vystoupení přijeli 
žáci z partnerské školy z Dolní Branné. 
Přišly se podívat i naše děti z mateřské 
školy. Představení proběhlo za velké 
podpory žáků ze skupiny A. Odpoledne 
se stan opět zaplnil dospělými diváky.

Sobota 13. 5. 2023 - den šestý a pos-
lední. S očekáváním derniéry přichá-
zeli žáci v 9.00 hodin do školy. Dnešní 
vystoupení zahajovala skupina B. 
Všichni věděli, kam mají jít a co se 
bude dít.  V deset hodin se cirkusový 
stan otevřel a první vystoupení začalo. 
Někteří diváci přišli dokonce již podru-
hé, což je opravdu úžasné. V jednu 
hodinu dorazili na přípravu žáci sku-
piny A. S doplněním počtu (byly děti, 
které nedorazily) pomohli kamarádi
z první skupiny. Za to jim patří velká 

pochvala. Vystoupení začalo ve dvě 
hodiny. Chvilkami stála před stanem
i fronta na lístky a stan se rychle zaplnil 
diváky. Obě skupiny předvedly maxi-
mální a skvělé výkony. Závěrem jsme 
se rozloučili se všemi trenéry z cirkusu 
Happy Kids. Pedagogové předali malá 
překvapení a krásný dort ve tvaru 
cirkusového stanu. Tím se poslední 
vystoupení ukončilo. Během hodiny 
stan zmizel a cirkus Happy Kids odjel.
Projektový týden uzavřel celoškolní 
téma. Žáci dokázali, že jsou schopni 
spolupráce, vzájemné pomoci a tole-

rance. Za velmi krátkou dobu (dva dny) 
se stihli připravit a předvést úžasnou 
podívanou. Za to vše jim patří ohromné 
poděkování. 

Děkuji také všem, kteří se na celém 
týdnu podíleli – pedagogům, asisten-
tům, panu školníkovi, tolerantním 
uklízečkám i kuchařkám. Velký dík 
patří paní Markétě Hospodkové, která 
mi pomohla připravovat a zveřejňovat 
každodenní informace z dění v cirkusu. 
Děkuji také všem rodičům, nejen za to, 
že přišli podpořit naše žáky, ale i za 
pomoc při stavbě a bourání stanu.

          Mgr. Radka Koniková
                 ředitelka školy

 Zahrada ve školní
 družině u budovy B
V dubnu dostaly děti ze školní družiny 
a mateřské školky jako dárek novou 
herní sestavu a houpadla. Postavila ji 
na školní zahradě firma Sapecor, se 
kterou má naše škola dobré zkušenosti. 
Nová kovová prolézačka nahradila 
původní dřevěnou, která bohužel 
dosloužila. Rozšířil se i počet pruži-
nových houpadel, která jsou dětmi 
velmi oblíbená. S dokončovacími 
pracemi pomáhali kromě pana škol-
níka i naši žáci a pedagogové.

Z nové sestavy jsou všechny děti velmi 
nadšené a s radostí si na ní budou hrát
a zdokonalovat své fyzické schopnosti.

Vybavení v hodnotě 208 950 Kč bylo 
financováno ze školního projektu: 
Podpora zařízení péče o děti na ZŠ
a MŠ Lánov a ZŠ Semily, který byl 
touto akcí ukončen.

           Vychovatelky ŠD a učitelky MŠ

 Den Země
 22. duben je celosvětově 
označován jako Den Země – svátek 
planety Země a to, jak jí říkají indiáni – 
„pača mama“, matka Země – mluví za 
vše. Hlavním poselstvím tohoto svátku 
je projevení úcty naší Zemi, uvědo-
mění si, jak moc si jí vážíme – je naším 
domovem, a tak stojí za to vyjít si do 
přírody, ulehčit jí od odpadků a udělat 

pro ni zase něco užitečného. Myslím, 
že bychom na ni měli vzpomenout 
nejen v tento den, ale kdykoli během 
roku. Žáci naší školy se během dubna 
účastnili úklidu v okolí školy a snažili 
se vyčistit od odpadků různá místa
v obci Lánov.
 

Michael Šír ze 4. B napsal: „V pátek 
28. 4. jsme se třídou šli sbírat odpadky. 
Všichni ze školy se vydali na sběr, aby 
bylo přírodě lépe. Každý měl jinou 
trasu, aby se pokrylo co nejvíce cest.
Za docela krátkou chvíli jsme našli 
spoustu věcí, které do přírody roz-
hodně nepatří. Chránit přírodu je moc 
důležité.“

„PAČA MAMA“ děkuje všem žákům 
za úklid!

              Jana Ryndová

 Spolek L.A.SOBĚ
 zve na muzikál
Vážení fandové kultury, ozývá se vám 
po delší době Spolek L.A.SOBĚ, 
protože se nám snad už konečně blíží 
termín zájezdu do Prahy na muzikál 
„WE WILL ROCK YOU“. 

Přikládám info z agentury:
Vážení diváci, jelikož se situace 

Celý turnaj se odehrával v napínavé 
atmosféře, kdy byly vidět skvělé 
výkony všech zúčastněných týmů. 
Žáci ZŠ Lánov si vedli velmi dobře,
ale přestože předvedli skvělé výkony, 
do krajského finále se jim nakonec 
nepodařilo postoupit.

Gratulujeme žákům ke třetímu místu
a přejeme jim hodně úspěchů při 
dalších sportovních akcích!

          Tomáš Korbelář

 Naše úspěchy pod
 vysokou sítí
Blíží se konec školního roku a je čas 
zhodnotit činnost kroužku volejbalu
a míčových her.

Scházeli jsme se pravidelně, s někte-
rými i dvakrát týdně. Během školního 
roku jsme sehráli předvánoční turnaj 
příchozích, měli jsme také soutěž ve 
volejbalových dovednostech.

Vyvrcholením naší práce byly soutěže 
organizované AŠSK. Děvčata sehrála 
turnaj v přehazované. Turnaje se 
zúčastnilo 12 týmů, bohužel se nám
o jediný bod nepodařilo postoupit do 
poslední čtveřice, která si zahrála
o medaile.

Okresního turnaje ve volejbale dívek 
se tým nemohl zúčastnit, protože 
většina dívek ze základní šestky byla 
na lyžařském výcviku.

Naopak chlapci se okresního postupo-
vého kola zúčastnili. Druhým místem 
si vybojovali postup do krajského kola. 
Tým ve složení Mates Pour, David 
Halaška, Mára Čivrný, Jirka Šedivý, 
Petr Zedníček, Jirka Kocián, Maksym 

Tkachuk, Marek Jančula a Jakub 
Břicháček obsadil v konkurenci sedmi 
týmů páté místo. Pochvalu za nasazení 
ve hře mají všichni a musíme pochválit 
zejména ohromný pokrok u Máry Číči 
Čivrného, poradil si se všemi volejba-
lovými činnostmi. Zamakal na sobě
a jeho smeč naháněla všem soupeřům 
hrůzu.

Los skupiny nám bohužel moc nepřál, 
naši soupeři - týmy Třebechovic
a Rychnova - nakonec obsadili první
a druhé místo. Třetí ze skupiny už měl 
šanci hrát jen o páté a šesté místo.

V měsíci červnu by měl proběhnout 
turnaj v barevném volejbale. O výsled-
cích budeme informovat na webových 
stránkách školy.

Školní rok ukončíme závěrečným 
nanukovým turnajem v posledním 
červnovém týdnu.

Máme radost, že je o volejbal zájem. 
Proto jsme se dohodli na nedělních 
trénincích v průběhu celého léta
a v posledním srpnovém týdnu uspo-
řádáme volejbalový kemp. Informace 
obdrželi zájemci na kroužku volejbalu.

              Hrdí trenéři volejbalu

 Školní rok 2022/2023
 Další školní rok je za námi. 
Utekl jako voda a ukončil naše 
celoroční školní téma s názvem „Rok 
znalostí, dovedností a talentů aneb 
cirkus bude“. Cílem bylo podporovat
a rozvíjet v našich žácích to nejlepší, co 
v nich je. Každý žák je jedinečný. 
Každý je šikovný na něco jiného, jen 
přijít na to, co to je.

V rámci Klubu nadaných a zvídavých 
dětí připravovali pedagogové neobvy-
klé aktivity, kterých se mohly děti 
zúčastnit. Proběhly projektové dny jak 
celoškolní, tak i třídní. O činnostech 
najdete přehled na našich webových 
stránkách www.zslanov.cz nebo 
školním facebooku.

Znalosti si ověřovali žáci v mate-
matické, ekonomické, logické a země-
pisné olympiádě. Zapojili se i do 
jazykové animace. Své dovednosti 
předvedli v různých sportovních soutě-

žích. Zúčastnili se turnajů ve vybíjené, 
přehazované, kopané a florbalu. Žáci 
výborně reprezentovali i mimo školu
v okresních a krajských turnajích (viz 
webové stránky školy).

   Ve škole jsme vyhlašovali výtvarné 
soutěže, hudební a recitační akce. Tam 
bylo vidět, jak talentovaní někteří žáci 
jsou. Vystoupili se svým uměním na 
vánočním jarmarku, ale také na vánoč-
ním a jarním muzicírování pro naše 
seniory.

Všechny aktivity provázely zajímavé 
exkurze a besedy. Navštívila nás 
autorka Alice Horáčková, horolezec 
Jan Trávníček a další zajímaví lidé. 
Ukončením a vyvrcholením celoškol-
ního tématu byl projekt CIRCUS 
HAPPY KIDS.

    Poděkování patří všem pedagogům, 
kteří jsou při běžné výuce schopni
a hlavně ochotni tyto aktivity pro naše 
žáky pořádat a věnovat jim čas nad 
rámec svých povinností.

 Děkuji, Mgr. Radka Koniková
            ředitelka školy

 
Dne 7. 5. 2023 začal projektový týden
s cirkusem Happy Kids. V deset hodin 
dopoledne se na Otmarově louce sešla 
početná skupina dobrovolníků (rodičů, 
pedagogů i žáků), kteří pomohli se 
stavbou cirkusového stanu. Práce to 
nebyla vůbec lehká. Bylo až neuvě-
řitelné, že za necelé tři hodiny stan stál, 
i s vnitřním vybavením.

V úterý 9. 5. se v osm hodin stan 
cirkusu poprvé otevřel pro všechny 
žáky. Trošku nedůvěřivě, ale nakonec
s nadšením sledovali profesionální 
vystoupení artistů. To rozhodlo, do 
jaké aktivity se zapojí. Žáci, již 
rozdělení na skupiny A a B, si vybrali 
vystoupení, které se jim líbilo a které 
nacvičovali. Potom již začal trénink 
jednotlivých skupin. Ve středu 10. 5. 
příprava na vystoupení vrcholila. 
Všechny tréninky byly v plném prou-
du. Ladila se choreografie a kostýmy.

   Čtvrtek 11. 5. 2023 - velký den pro 
skupinu A. Od deseti hodin dopoledne 
se rozběhla předpremiéra této skupiny. 
Vystoupení sledovali a podporovali 
žáci ze skupiny B. Přišli se podívat i 
naši senioři. V pět hodin odpoledne se 
stan zaplnil rodiči a příznivci našich 
žáků. 

Projekt CIRCUS
 HAPPY KIDS v naší škole

INFO Z ÍČKA
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Pátek 12. 5. 2023 - další velký den.
V deset hodin se rozběhla předpre-
miéra skupiny B. Na vystoupení přijeli 
žáci z partnerské školy z Dolní Branné. 
Přišly se podívat i naše děti z mateřské 
školy. Představení proběhlo za velké 
podpory žáků ze skupiny A. Odpoledne 
se stan opět zaplnil dospělými diváky.

Sobota 13. 5. 2023 - den šestý a pos-
lední. S očekáváním derniéry přichá-
zeli žáci v 9.00 hodin do školy. Dnešní 
vystoupení zahajovala skupina B. 
Všichni věděli, kam mají jít a co se 
bude dít.  V deset hodin se cirkusový 
stan otevřel a první vystoupení začalo. 
Někteří diváci přišli dokonce již podru-
hé, což je opravdu úžasné. V jednu 
hodinu dorazili na přípravu žáci sku-
piny A. S doplněním počtu (byly děti, 
které nedorazily) pomohli kamarádi
z první skupiny. Za to jim patří velká 

pochvala. Vystoupení začalo ve dvě 
hodiny. Chvilkami stála před stanem
i fronta na lístky a stan se rychle zaplnil 
diváky. Obě skupiny předvedly maxi-
mální a skvělé výkony. Závěrem jsme 
se rozloučili se všemi trenéry z cirkusu 
Happy Kids. Pedagogové předali malá 
překvapení a krásný dort ve tvaru 
cirkusového stanu. Tím se poslední 
vystoupení ukončilo. Během hodiny 
stan zmizel a cirkus Happy Kids odjel.
Projektový týden uzavřel celoškolní 
téma. Žáci dokázali, že jsou schopni 
spolupráce, vzájemné pomoci a tole-

rance. Za velmi krátkou dobu (dva dny) 
se stihli připravit a předvést úžasnou 
podívanou. Za to vše jim patří ohromné 
poděkování. 

Děkuji také všem, kteří se na celém 
týdnu podíleli – pedagogům, asisten-
tům, panu školníkovi, tolerantním 
uklízečkám i kuchařkám. Velký dík 
patří paní Markétě Hospodkové, která 
mi pomohla připravovat a zveřejňovat 
každodenní informace z dění v cirkusu. 
Děkuji také všem rodičům, nejen za to, 
že přišli podpořit naše žáky, ale i za 
pomoc při stavbě a bourání stanu.

          Mgr. Radka Koniková
                 ředitelka školy

 Zahrada ve školní
 družině u budovy B
V dubnu dostaly děti ze školní družiny 
a mateřské školky jako dárek novou 
herní sestavu a houpadla. Postavila ji 
na školní zahradě firma Sapecor, se 
kterou má naše škola dobré zkušenosti. 
Nová kovová prolézačka nahradila 
původní dřevěnou, která bohužel 
dosloužila. Rozšířil se i počet pruži-
nových houpadel, která jsou dětmi 
velmi oblíbená. S dokončovacími 
pracemi pomáhali kromě pana škol-
níka i naši žáci a pedagogové.

Z nové sestavy jsou všechny děti velmi 
nadšené a s radostí si na ní budou hrát
a zdokonalovat své fyzické schopnosti.

Vybavení v hodnotě 208 950 Kč bylo 
financováno ze školního projektu: 
Podpora zařízení péče o děti na ZŠ
a MŠ Lánov a ZŠ Semily, který byl 
touto akcí ukončen.

           Vychovatelky ŠD a učitelky MŠ

 Den Země
 22. duben je celosvětově 
označován jako Den Země – svátek 
planety Země a to, jak jí říkají indiáni – 
„pača mama“, matka Země – mluví za 
vše. Hlavním poselstvím tohoto svátku 
je projevení úcty naší Zemi, uvědo-
mění si, jak moc si jí vážíme – je naším 
domovem, a tak stojí za to vyjít si do 
přírody, ulehčit jí od odpadků a udělat 

pro ni zase něco užitečného. Myslím, 
že bychom na ni měli vzpomenout 
nejen v tento den, ale kdykoli během 
roku. Žáci naší školy se během dubna 
účastnili úklidu v okolí školy a snažili 
se vyčistit od odpadků různá místa
v obci Lánov.
 

Michael Šír ze 4. B napsal: „V pátek 
28. 4. jsme se třídou šli sbírat odpadky. 
Všichni ze školy se vydali na sběr, aby 
bylo přírodě lépe. Každý měl jinou 
trasu, aby se pokrylo co nejvíce cest.
Za docela krátkou chvíli jsme našli 
spoustu věcí, které do přírody roz-
hodně nepatří. Chránit přírodu je moc 
důležité.“

„PAČA MAMA“ děkuje všem žákům 
za úklid!

              Jana Ryndová

 Spolek L.A.SOBĚ
 zve na muzikál
Vážení fandové kultury, ozývá se vám 
po delší době Spolek L.A.SOBĚ, 
protože se nám snad už konečně blíží 
termín zájezdu do Prahy na muzikál 
„WE WILL ROCK YOU“. 

Přikládám info z agentury:
Vážení diváci, jelikož se situace 

Celý turnaj se odehrával v napínavé 
atmosféře, kdy byly vidět skvělé 
výkony všech zúčastněných týmů. 
Žáci ZŠ Lánov si vedli velmi dobře,
ale přestože předvedli skvělé výkony, 
do krajského finále se jim nakonec 
nepodařilo postoupit.

Gratulujeme žákům ke třetímu místu
a přejeme jim hodně úspěchů při 
dalších sportovních akcích!

          Tomáš Korbelář

 Naše úspěchy pod
 vysokou sítí
Blíží se konec školního roku a je čas 
zhodnotit činnost kroužku volejbalu
a míčových her.

Scházeli jsme se pravidelně, s někte-
rými i dvakrát týdně. Během školního 
roku jsme sehráli předvánoční turnaj 
příchozích, měli jsme také soutěž ve 
volejbalových dovednostech.

Vyvrcholením naší práce byly soutěže 
organizované AŠSK. Děvčata sehrála 
turnaj v přehazované. Turnaje se 
zúčastnilo 12 týmů, bohužel se nám
o jediný bod nepodařilo postoupit do 
poslední čtveřice, která si zahrála
o medaile.

Okresního turnaje ve volejbale dívek 
se tým nemohl zúčastnit, protože 
většina dívek ze základní šestky byla 
na lyžařském výcviku.

Naopak chlapci se okresního postupo-
vého kola zúčastnili. Druhým místem 
si vybojovali postup do krajského kola. 
Tým ve složení Mates Pour, David 
Halaška, Mára Čivrný, Jirka Šedivý, 
Petr Zedníček, Jirka Kocián, Maksym 

Tkachuk, Marek Jančula a Jakub 
Břicháček obsadil v konkurenci sedmi 
týmů páté místo. Pochvalu za nasazení 
ve hře mají všichni a musíme pochválit 
zejména ohromný pokrok u Máry Číči 
Čivrného, poradil si se všemi volejba-
lovými činnostmi. Zamakal na sobě
a jeho smeč naháněla všem soupeřům 
hrůzu.

Los skupiny nám bohužel moc nepřál, 
naši soupeři - týmy Třebechovic
a Rychnova - nakonec obsadili první
a druhé místo. Třetí ze skupiny už měl 
šanci hrát jen o páté a šesté místo.

V měsíci červnu by měl proběhnout 
turnaj v barevném volejbale. O výsled-
cích budeme informovat na webových 
stránkách školy.

Školní rok ukončíme závěrečným 
nanukovým turnajem v posledním 
červnovém týdnu.

Máme radost, že je o volejbal zájem. 
Proto jsme se dohodli na nedělních 
trénincích v průběhu celého léta
a v posledním srpnovém týdnu uspo-
řádáme volejbalový kemp. Informace 
obdrželi zájemci na kroužku volejbalu.

              Hrdí trenéři volejbalu

 Školní rok 2022/2023
 Další školní rok je za námi. 
Utekl jako voda a ukončil naše 
celoroční školní téma s názvem „Rok 
znalostí, dovedností a talentů aneb 
cirkus bude“. Cílem bylo podporovat
a rozvíjet v našich žácích to nejlepší, co 
v nich je. Každý žák je jedinečný. 
Každý je šikovný na něco jiného, jen 
přijít na to, co to je.

V rámci Klubu nadaných a zvídavých 
dětí připravovali pedagogové neobvy-
klé aktivity, kterých se mohly děti 
zúčastnit. Proběhly projektové dny jak 
celoškolní, tak i třídní. O činnostech 
najdete přehled na našich webových 
stránkách www.zslanov.cz nebo 
školním facebooku.

Znalosti si ověřovali žáci v mate-
matické, ekonomické, logické a země-
pisné olympiádě. Zapojili se i do 
jazykové animace. Své dovednosti 
předvedli v různých sportovních soutě-

žích. Zúčastnili se turnajů ve vybíjené, 
přehazované, kopané a florbalu. Žáci 
výborně reprezentovali i mimo školu
v okresních a krajských turnajích (viz 
webové stránky školy).

   Ve škole jsme vyhlašovali výtvarné 
soutěže, hudební a recitační akce. Tam 
bylo vidět, jak talentovaní někteří žáci 
jsou. Vystoupili se svým uměním na 
vánočním jarmarku, ale také na vánoč-
ním a jarním muzicírování pro naše 
seniory.

Všechny aktivity provázely zajímavé 
exkurze a besedy. Navštívila nás 
autorka Alice Horáčková, horolezec 
Jan Trávníček a další zajímaví lidé. 
Ukončením a vyvrcholením celoškol-
ního tématu byl projekt CIRCUS 
HAPPY KIDS.

    Poděkování patří všem pedagogům, 
kteří jsou při běžné výuce schopni
a hlavně ochotni tyto aktivity pro naše 
žáky pořádat a věnovat jim čas nad 
rámec svých povinností.

 Děkuji, Mgr. Radka Koniková
            ředitelka školy

 
Dne 7. 5. 2023 začal projektový týden
s cirkusem Happy Kids. V deset hodin 
dopoledne se na Otmarově louce sešla 
početná skupina dobrovolníků (rodičů, 
pedagogů i žáků), kteří pomohli se 
stavbou cirkusového stanu. Práce to 
nebyla vůbec lehká. Bylo až neuvě-
řitelné, že za necelé tři hodiny stan stál, 
i s vnitřním vybavením.

V úterý 9. 5. se v osm hodin stan 
cirkusu poprvé otevřel pro všechny 
žáky. Trošku nedůvěřivě, ale nakonec
s nadšením sledovali profesionální 
vystoupení artistů. To rozhodlo, do 
jaké aktivity se zapojí. Žáci, již 
rozdělení na skupiny A a B, si vybrali 
vystoupení, které se jim líbilo a které 
nacvičovali. Potom již začal trénink 
jednotlivých skupin. Ve středu 10. 5. 
příprava na vystoupení vrcholila. 
Všechny tréninky byly v plném prou-
du. Ladila se choreografie a kostýmy.

   Čtvrtek 11. 5. 2023 - velký den pro 
skupinu A. Od deseti hodin dopoledne 
se rozběhla předpremiéra této skupiny. 
Vystoupení sledovali a podporovali 
žáci ze skupiny B. Přišli se podívat i 
naši senioři. V pět hodin odpoledne se 
stan zaplnil rodiči a příznivci našich 
žáků. 

Projekt CIRCUS
 HAPPY KIDS v naší škole

INFO Z ÍČKA
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letošní sezonu, nenechte si je utéct ani 
vy!“

Tiskovinu prolistujete na: 
https://www.krkonose.eu/vyzvednet
e-si-v-informacnich-centrech-nove-
turisticke-noviny-krkonose 

Příjemné počtení přeje team 
Destinační společnosti pro turistickou 
oblast Krkonoše. 
          Dáša Palátková

 Komunitní život v
 Krkonoších -zaostřeno
 na seniory a děti
Od ledna  2023 real izuje  MAS 
Krkonoše, Místní akční skupina z. s. 
(www.maskrkonose.cz) nový projekt - 
Komunitní život v Krkonoších (Ope-
rační program zaměstnanost plus – 
OPZ plus, číslo projektu CZ03.02.01/
00/22_008/0000155). Ten se zaměřuje 
na pečující osoby o děti do 15 let
a seniory nad 65 let, také na mezi-
generační výměnu. Partnerem projektu 
je EDDA z. ú. Projekt je spolu-
financován EU a bude realizován
v období 1. 1. 2023 až 31. 12. 2025.

„MASka“ se snaží  aktivizovat seniory  
z domovů pro seniory či z klubů pro 
seniory, nabízet jim aktivity, které by
je nadchly a přinesly jim do života 
zpestření, radost. V dubnu proběhl 1. 
pilotní zábavný vědomostní kvíz pro 
klienty domova seniorů ve Vrchlabí. 
Hned 16 seniorů mělo odvahu přijít 
otestovat své znalosti. Padaly otázky
z hudební branže, senioři tipovali, jaký 
zámek či hrad vidí na obrázku či se 
dozvěděli zajímavosti ze světa zvířat. 
Každý na závěr získal malou odměnu. 
Další kvíz je naplánován na květen. 

Čilá komunikace probíhá i se základ-
ními školami v okolí. Je zde snaha 
propojit děti a seniory při různých 
akcích.

Od ledna díky projektu v Lánově 
nastartoval zapsaný ústav EDDA 
činnost komunitního klubu Lánovák 
pro 30 dětí z 1. stupně ZŠ. Součástí 
tohoto klubu jsou komunitní táborové 
dny, které jsou rozprostřené do celého 
kalendářního roku i prázdnin. Tábo-
rové dny jsou přístupné i dětem 
mladšího školního věku, které nejsou 
pravidelnými návštěvníky komunit-
ního klubu a žijí na území MAS 
Krkonoše. Díky projektu realizujeme
v létě také další dva komunitní tábory 
pro starší děti ve věku 11 až 15 let. 
Jeden kreativní, se zaměřením na 
amatérskou fotografii, a jeden spor-
tovní, na kterém se budeme učit 
sebeobraně. Tyto tábory proběhnou ve 
Vrchlabí. Novinkou školního roku 
2023/2024 bude rozjezd tzv. „létající-
ho komunitního klubu“ pro 2. stupeň 
ZŠ. Od září 2023 započne projektová 
klubová činnost pro mladší děti také
v Čisté v Krkonoších a i zde budou 
projektem podpořeny komunitní 
táborové dny přístupné dětem z širšího 
okolí.

       Michaela Ježková, 8. třída
                  ZŠ Školní, Vrchlabí

 Gigantický dóm se v
 Lánově nekonal
Lánovský lom, největší v Krkonoších, 
asi nemusíme představovat. Vápenec, 
terminologicky správně krystalický 
kalcitický dolomit, se zde těžil od 
nepaměti. Na každou takovou těžbu je 
potřeba mít od báňského úřadu 
stanoven dobývací prostor. Je to složitá 
procedura a předchází tomu geolo-
gický průzkum. Protože se těžba blížila 
k okraji tehdejšího dobývacího 
prostoru, muselo dojít k jeho rozšíření 
východním směrem.
Průzkum ve východním předpolí lomu 

byl zahájen na začátku osmdesátých let 
a ukončen závěrečnou zprávou byl
v roce 1983. Bylo při něm odebráno 
mnoho vzorků na technologické 
zkoušky a provedeno několik vrtů do 
hloubky zhruba 100 m.

U dvou vrtů označených L 25 a L 28 
došlo ke ztrátě jádra a vedoucí geolog 
to interpretoval jako jeskyně. To by 
nebylo nic neobvyklého, pokud by ale 
tyto dut iny v mapě nepropoji l
a neoznačil je jako jeden obrovský dóm 
o délce přes 200 m a výšce 15 m.

V Evropě jsou známé takto velké 
jeskynní dómy. Sala Verna v jeskyni 
Pierre St. Martin v Pyrenejích má 
například průměr 245 m a výšku 194 
m. Ve světě jsou ale ještě větší prostory. 
Na Borneu je Sarawak Chember velký 
600 x 435 m s výškou až 115 m
a v Bohemii na Novém Zélandu, kterou 
objevili čeští jeskyňáři, je dóm dlouhý 
přes 700 m, široký až 110 m a výška se 
pohybuje do 30 m.

Pokud by taková prostora v tělese 
vápenců existovala, Lánov mohl mít 
evropskou speleologickou senzaci.
Ta se bohužel nekonala. Speciali-
zované posouzení ložiska na začátku 
devadesátých let ukázalo něco jiného. 
Podle revize dokumentace profilů vrtů 
se jednalo buď o úzké komíny
s výplněmi jílu, nebo o tektonické 
poruchy s hlubokým zvětráváním.
I sledování pramenů a jejich chemické 
analýzy ukázaly velmi malé zkraso-
vění, tedy málo pravděpodobný výskyt 
jeskyní.

Podzemní krasové jevy za posledních 
téměř 30 let nepravidelného sledování 
těžebních stěn též nebyly zastiženy. 
Ale pracovníci lomu i pamětníci tvrdí, 
že se občas malé dutiny objevily.
V kronikách lomu uložených ve firmě 
KVK jsou dva snímky malé dutiny
s krápníky. Malé bezvýznamné dutiny 
nelze v budoucnu v lomu vyloučit.

Potvrzuje se však hypotéza, že
v krkonošském krasu se jeskyně 
vyvinuly v úzkých pruzích vápenců 
nebo na okrajích větších těles v blíz-
kosti styku s fylity. Proto jsou nejdelší 
jeskyně v Krkonoších v Horních 
Albeřicích a ve velkých tělesech, jako 
jsou v Lánově a v Černém Dole jsou 
jeskyně jen malé a hlavně při jejich 
okrajích. Konkrétně nejdelší jeskyně
v Černém Dole měří 6 m a naopak 
Albeřická jeskyně ve velmi úzkém 
pruhu vápenců má délku 724 m.
Je to způsobeno tím, že fylity a svory 
jsou kyselé horniny a když z nich 
agresivní voda proniká do vápenců, 

spojená s Covid-19 stále nevyvíjí dle 
představ a protože všichni diváci jsou 
důležití a produkce chce, aby si 
představení mohli užít v plné kráse, bez 
jakýchkoliv omezení, je nucena 
přesunout muzikál „WE WILL ROCK 
YOU (Praha)“ na nové datum. Ze dne 
24. 4. 2021 od 14 hod. přesouvá 
představení na den 4. 11. 2023 14:00 
(původní termín 16. 5. 2020 od 14 
hod.).

A ještě něco o muzikálu:
Světová rocková muzikálová senzace
s největšími hity skupiny QUEEN., 
Česká premiéra v listopadu 2023
v Praze. Sen fanoušků skupiny Queen 
se stává skutečností! Slavný muzikál 
WE WILL ROCK YOU míří do Prahy 
v české premiéře. Legendární hity jako 
Bohemian Rhapsody, I Want to Break 
Free, Radio Gaga, We Are the Cham-
pions, Somebody to Love nebo Flash 
zazní poprvé v češtině a samozřejmě
s živou kapelou.

V hereckém obsazení figurují hvězdy 
českých muzikálů i mladí talentování 
zpěváci – Bohouš Josef, Jan Kopečný, 
Kamila Nývltová, Michaela Nosková, 
Markéta Procházková, Peter Pecha, 
Veronika Vyoralová, Johnny Rose
a další. Na jevišti vystoupí celkem 30 
účinkujících, 8 sboristů a 7 muzikantů.

Autoři:
Hudba a texty – QUEEN
Příběh a libreto – Ben ELTON
Překlad a české texty – Adam NOVÁK

Info k zájezdu:

Zájezd na tuto akci bude mít tradiční 
podobu, vyjedeme v 8 hodin z Lánova, 
směr Praha, před muzikálem ještě 
doplňující akce a čas na oběd. Muzikál 
je na výstavišti v Holešovicích ve 
sportovní hale Fortuna. Návrat cca v 19 
hodin. Cena bude podle dopravce, ale 
budete platit jen za dopravu. Ještě 
upřesním. 

Přihlášky prosím na telefon: 
606 600 498 Naďa Bezstarosti
737 649 800 Margita Capoušková 

        Naďa Bezstarosti

 Jste nedoslýchavý?
 Špatně slyšíte? Jste
 neslyšící? Používáte
 český znakový jazyk? 
Po celém Královéhradeckém kraji 
poskytujeme osobám se sluchovým 
postižením všestrannou podporu v po-
době služeb, které jim ulehčují začle-
nění se do společnosti. 

•  naše služby jsou zdarma 
•  můžete nás osobně navštívit v Hrad-

ci Králové, Trutnově a Náchodě, 
nebo dle dohody v jiných městech 

• stačí nás kontaktovat přes telefon,
e-mail, sms 

SLUŽBY PRO NEDOSLÝCHAVÉ 
Ať už jste senior, nebo se vám třeba 
náhle zhoršil sluch, můžeme vás 
podpořit při pochopení vaší situace, 
nasměrovat vás k vhodnému lékaři či 
vám poradit s výběrem odpovídajícího 
typu pomůcek a s žádostmi o ně.

Existuje řada možností, jak zhoršující 
se sluch kompenzovat. Důležité je 
situaci řešit. S naší podporou to zvlá-
dnete. 

SLUŽBY PRO NESLYŠÍCÍ 
Můžeme vám pomoci s objednáním 
tlumočníka či přepisovatele. Zároveň 
vás můžeme podpořit při vyřizování 
vašich nároků na příspěvky, při zaji-
šťování pomůcek nebo třeba při 
procesu hledání práce, bydlení či
v oblasti dluhové problematiky. 

Komunikační bariéra mezi neslyšícími 
a slyšícími může být s naší podporou 
výrazně nižší. 

Mgr. Michaela Novotná
vedoucí konzultantka
602 635 100
michaela.novotna@tichysvet.cz
www.tichysvet.cz

 Krkonošskou sezonu
 vystřídaly Turistické
 noviny Krkonoše

Na pultech spolupracujících krko-
nošských informačních center jsou 
pro stálé čtenáře, ale i náhodné 
zájemce, ještě před vypuknutím 
hlavní sezony připraveny turistické 
noviny, tradičně zdarma.

Noviny se představují nejenom novým 
přímočarým názvem, ale i redakčním 
teamem a formátem, který lépe padne 
do ruky i do batohu.

K tomu manažerka Svazku Krko-
noše Alena Cejnarová doplňuje: 
„Jako každý rok, přinášíme všem 
návštěvníkům, výletníkům i krkonoš-
ským patriotům noviny, které ocení 
jako pomocníka při plánování aktiv-
ního času v Krkonoších. Nebo jako 
dobrou společnost k odpolední kávě.“

Na otázku: Co se v novinách dočte-
me? A. Cejnarová odpovídá: „Zveme 
vás k přechodu Krkonoš, který zvlá-
dnete i s aktivními dětmi. Nebojte se 
vyrazit od boudy k boudě a poznat 

opravdové Krkonoše. Představíme ale 
i malebná místa pod horami, která by 
jinak mohla uniknout vašemu zájmu,
a to by byla škoda.

Připomeneme, že Krkonoše není radno 
podceňovat. A jak důležitá je práce 
Horské služby. Připojili jsme se k Roku 
Harrachů a provedeme vás po nejvý-
znamnějších stopách tohoto slavného 
rodu. Vyhoupněte se spolu s námi do 
sedla kola, ať už zvolíte dlouhý sjezd 
nebo cestu mírně zvlněnou podkrko-
nošskou krajinou.

Chystáte se do Krkonoš s dětmi? 
Objevte Pohádkové Krkonoše plné 
rodinného dobrodružství, výletů a zá-
bavy. Nabídneme ale také putování po 
Krkonošské pivní stezce (to raději bez 
dětí) nebo projížďku po trati Pojizerský 
Pacifik.

Neopomíjíme významná výročí - 120 
let Svazu lyžařů ČR, 110 let od smrti 
Hanče a Vrbaty, nebo 60 let KRNAP. 
Narozeniny národního parku se v těch-
to dnech již konají, buďte u toho!

O natáčení filmu Poslední závod vy-
právějí manželé Adamczykovi. A neza-
pomněli jsme ani na novinky pro 

tichysvet.cz
Tichý svět - Královéhradecký kraj

Trutnov
Tichý svět - Královéhradecký kraj

25. 9. 

26. 6. 23. 10. 
24. 7. 27. 1 1. 
28. 8. 1 1 . 12. 

( 2. pondělí v měsíci ) 

Adresa: Horská 5 (budova úřadu práce), 
2. patro, dveře č. 334, na konci chodby 

Kontakt pro objednání: 

Mgr. Michaela Novotná 
tel./WhatsApp: 602 635 100
e-mail: michaela.novotna@tichysvet.cz

Nabízíme sociální služby

pro osoby se sluchovým 

postižením.

termíny pro rok 2023

1x měsíčně (4. pondělí v měsíci) 
v čase 9:30 – 14:30 hod. nebo dle dohody. 

HISTORICKÉ
OKÉNKO

18 19



letošní sezonu, nenechte si je utéct ani 
vy!“

Tiskovinu prolistujete na: 
https://www.krkonose.eu/vyzvednet
e-si-v-informacnich-centrech-nove-
turisticke-noviny-krkonose 

Příjemné počtení přeje team 
Destinační společnosti pro turistickou 
oblast Krkonoše. 
          Dáša Palátková

 Komunitní život v
 Krkonoších -zaostřeno
 na seniory a děti
Od ledna  2023 real izuje  MAS 
Krkonoše, Místní akční skupina z. s. 
(www.maskrkonose.cz) nový projekt - 
Komunitní život v Krkonoších (Ope-
rační program zaměstnanost plus – 
OPZ plus, číslo projektu CZ03.02.01/
00/22_008/0000155). Ten se zaměřuje 
na pečující osoby o děti do 15 let
a seniory nad 65 let, také na mezi-
generační výměnu. Partnerem projektu 
je EDDA z. ú. Projekt je spolu-
financován EU a bude realizován
v období 1. 1. 2023 až 31. 12. 2025.

„MASka“ se snaží  aktivizovat seniory  
z domovů pro seniory či z klubů pro 
seniory, nabízet jim aktivity, které by
je nadchly a přinesly jim do života 
zpestření, radost. V dubnu proběhl 1. 
pilotní zábavný vědomostní kvíz pro 
klienty domova seniorů ve Vrchlabí. 
Hned 16 seniorů mělo odvahu přijít 
otestovat své znalosti. Padaly otázky
z hudební branže, senioři tipovali, jaký 
zámek či hrad vidí na obrázku či se 
dozvěděli zajímavosti ze světa zvířat. 
Každý na závěr získal malou odměnu. 
Další kvíz je naplánován na květen. 

Čilá komunikace probíhá i se základ-
ními školami v okolí. Je zde snaha 
propojit děti a seniory při různých 
akcích.

Od ledna díky projektu v Lánově 
nastartoval zapsaný ústav EDDA 
činnost komunitního klubu Lánovák 
pro 30 dětí z 1. stupně ZŠ. Součástí 
tohoto klubu jsou komunitní táborové 
dny, které jsou rozprostřené do celého 
kalendářního roku i prázdnin. Tábo-
rové dny jsou přístupné i dětem 
mladšího školního věku, které nejsou 
pravidelnými návštěvníky komunit-
ního klubu a žijí na území MAS 
Krkonoše. Díky projektu realizujeme
v létě také další dva komunitní tábory 
pro starší děti ve věku 11 až 15 let. 
Jeden kreativní, se zaměřením na 
amatérskou fotografii, a jeden spor-
tovní, na kterém se budeme učit 
sebeobraně. Tyto tábory proběhnou ve 
Vrchlabí. Novinkou školního roku 
2023/2024 bude rozjezd tzv. „létající-
ho komunitního klubu“ pro 2. stupeň 
ZŠ. Od září 2023 započne projektová 
klubová činnost pro mladší děti také
v Čisté v Krkonoších a i zde budou 
projektem podpořeny komunitní 
táborové dny přístupné dětem z širšího 
okolí.

       Michaela Ježková, 8. třída
                  ZŠ Školní, Vrchlabí

 Gigantický dóm se v
 Lánově nekonal
Lánovský lom, největší v Krkonoších, 
asi nemusíme představovat. Vápenec, 
terminologicky správně krystalický 
kalcitický dolomit, se zde těžil od 
nepaměti. Na každou takovou těžbu je 
potřeba mít od báňského úřadu 
stanoven dobývací prostor. Je to složitá 
procedura a předchází tomu geolo-
gický průzkum. Protože se těžba blížila 
k okraji tehdejšího dobývacího 
prostoru, muselo dojít k jeho rozšíření 
východním směrem.
Průzkum ve východním předpolí lomu 

byl zahájen na začátku osmdesátých let 
a ukončen závěrečnou zprávou byl
v roce 1983. Bylo při něm odebráno 
mnoho vzorků na technologické 
zkoušky a provedeno několik vrtů do 
hloubky zhruba 100 m.

U dvou vrtů označených L 25 a L 28 
došlo ke ztrátě jádra a vedoucí geolog 
to interpretoval jako jeskyně. To by 
nebylo nic neobvyklého, pokud by ale 
tyto dut iny v mapě nepropoji l
a neoznačil je jako jeden obrovský dóm 
o délce přes 200 m a výšce 15 m.

V Evropě jsou známé takto velké 
jeskynní dómy. Sala Verna v jeskyni 
Pierre St. Martin v Pyrenejích má 
například průměr 245 m a výšku 194 
m. Ve světě jsou ale ještě větší prostory. 
Na Borneu je Sarawak Chember velký 
600 x 435 m s výškou až 115 m
a v Bohemii na Novém Zélandu, kterou 
objevili čeští jeskyňáři, je dóm dlouhý 
přes 700 m, široký až 110 m a výška se 
pohybuje do 30 m.

Pokud by taková prostora v tělese 
vápenců existovala, Lánov mohl mít 
evropskou speleologickou senzaci.
Ta se bohužel nekonala. Speciali-
zované posouzení ložiska na začátku 
devadesátých let ukázalo něco jiného. 
Podle revize dokumentace profilů vrtů 
se jednalo buď o úzké komíny
s výplněmi jílu, nebo o tektonické 
poruchy s hlubokým zvětráváním.
I sledování pramenů a jejich chemické 
analýzy ukázaly velmi malé zkraso-
vění, tedy málo pravděpodobný výskyt 
jeskyní.

Podzemní krasové jevy za posledních 
téměř 30 let nepravidelného sledování 
těžebních stěn též nebyly zastiženy. 
Ale pracovníci lomu i pamětníci tvrdí, 
že se občas malé dutiny objevily.
V kronikách lomu uložených ve firmě 
KVK jsou dva snímky malé dutiny
s krápníky. Malé bezvýznamné dutiny 
nelze v budoucnu v lomu vyloučit.

Potvrzuje se však hypotéza, že
v krkonošském krasu se jeskyně 
vyvinuly v úzkých pruzích vápenců 
nebo na okrajích větších těles v blíz-
kosti styku s fylity. Proto jsou nejdelší 
jeskyně v Krkonoších v Horních 
Albeřicích a ve velkých tělesech, jako 
jsou v Lánově a v Černém Dole jsou 
jeskyně jen malé a hlavně při jejich 
okrajích. Konkrétně nejdelší jeskyně
v Černém Dole měří 6 m a naopak 
Albeřická jeskyně ve velmi úzkém 
pruhu vápenců má délku 724 m.
Je to způsobeno tím, že fylity a svory 
jsou kyselé horniny a když z nich 
agresivní voda proniká do vápenců, 

spojená s Covid-19 stále nevyvíjí dle 
představ a protože všichni diváci jsou 
důležití a produkce chce, aby si 
představení mohli užít v plné kráse, bez 
jakýchkoliv omezení, je nucena 
přesunout muzikál „WE WILL ROCK 
YOU (Praha)“ na nové datum. Ze dne 
24. 4. 2021 od 14 hod. přesouvá 
představení na den 4. 11. 2023 14:00 
(původní termín 16. 5. 2020 od 14 
hod.).

A ještě něco o muzikálu:
Světová rocková muzikálová senzace
s největšími hity skupiny QUEEN., 
Česká premiéra v listopadu 2023
v Praze. Sen fanoušků skupiny Queen 
se stává skutečností! Slavný muzikál 
WE WILL ROCK YOU míří do Prahy 
v české premiéře. Legendární hity jako 
Bohemian Rhapsody, I Want to Break 
Free, Radio Gaga, We Are the Cham-
pions, Somebody to Love nebo Flash 
zazní poprvé v češtině a samozřejmě
s živou kapelou.

V hereckém obsazení figurují hvězdy 
českých muzikálů i mladí talentování 
zpěváci – Bohouš Josef, Jan Kopečný, 
Kamila Nývltová, Michaela Nosková, 
Markéta Procházková, Peter Pecha, 
Veronika Vyoralová, Johnny Rose
a další. Na jevišti vystoupí celkem 30 
účinkujících, 8 sboristů a 7 muzikantů.

Autoři:
Hudba a texty – QUEEN
Příběh a libreto – Ben ELTON
Překlad a české texty – Adam NOVÁK

Info k zájezdu:

Zájezd na tuto akci bude mít tradiční 
podobu, vyjedeme v 8 hodin z Lánova, 
směr Praha, před muzikálem ještě 
doplňující akce a čas na oběd. Muzikál 
je na výstavišti v Holešovicích ve 
sportovní hale Fortuna. Návrat cca v 19 
hodin. Cena bude podle dopravce, ale 
budete platit jen za dopravu. Ještě 
upřesním. 

Přihlášky prosím na telefon: 
606 600 498 Naďa Bezstarosti
737 649 800 Margita Capoušková 

        Naďa Bezstarosti

 Jste nedoslýchavý?
 Špatně slyšíte? Jste
 neslyšící? Používáte
 český znakový jazyk? 
Po celém Královéhradeckém kraji 
poskytujeme osobám se sluchovým 
postižením všestrannou podporu v po-
době služeb, které jim ulehčují začle-
nění se do společnosti. 

•  naše služby jsou zdarma 
•  můžete nás osobně navštívit v Hrad-

ci Králové, Trutnově a Náchodě, 
nebo dle dohody v jiných městech 

• stačí nás kontaktovat přes telefon,
e-mail, sms 

SLUŽBY PRO NEDOSLÝCHAVÉ 
Ať už jste senior, nebo se vám třeba 
náhle zhoršil sluch, můžeme vás 
podpořit při pochopení vaší situace, 
nasměrovat vás k vhodnému lékaři či 
vám poradit s výběrem odpovídajícího 
typu pomůcek a s žádostmi o ně.

Existuje řada možností, jak zhoršující 
se sluch kompenzovat. Důležité je 
situaci řešit. S naší podporou to zvlá-
dnete. 

SLUŽBY PRO NESLYŠÍCÍ 
Můžeme vám pomoci s objednáním 
tlumočníka či přepisovatele. Zároveň 
vás můžeme podpořit při vyřizování 
vašich nároků na příspěvky, při zaji-
šťování pomůcek nebo třeba při 
procesu hledání práce, bydlení či
v oblasti dluhové problematiky. 

Komunikační bariéra mezi neslyšícími 
a slyšícími může být s naší podporou 
výrazně nižší. 

Mgr. Michaela Novotná
vedoucí konzultantka
602 635 100
michaela.novotna@tichysvet.cz
www.tichysvet.cz

 Krkonošskou sezonu
 vystřídaly Turistické
 noviny Krkonoše

Na pultech spolupracujících krko-
nošských informačních center jsou 
pro stálé čtenáře, ale i náhodné 
zájemce, ještě před vypuknutím 
hlavní sezony připraveny turistické 
noviny, tradičně zdarma.

Noviny se představují nejenom novým 
přímočarým názvem, ale i redakčním 
teamem a formátem, který lépe padne 
do ruky i do batohu.

K tomu manažerka Svazku Krko-
noše Alena Cejnarová doplňuje: 
„Jako každý rok, přinášíme všem 
návštěvníkům, výletníkům i krkonoš-
ským patriotům noviny, které ocení 
jako pomocníka při plánování aktiv-
ního času v Krkonoších. Nebo jako 
dobrou společnost k odpolední kávě.“

Na otázku: Co se v novinách dočte-
me? A. Cejnarová odpovídá: „Zveme 
vás k přechodu Krkonoš, který zvlá-
dnete i s aktivními dětmi. Nebojte se 
vyrazit od boudy k boudě a poznat 

opravdové Krkonoše. Představíme ale 
i malebná místa pod horami, která by 
jinak mohla uniknout vašemu zájmu,
a to by byla škoda.

Připomeneme, že Krkonoše není radno 
podceňovat. A jak důležitá je práce 
Horské služby. Připojili jsme se k Roku 
Harrachů a provedeme vás po nejvý-
znamnějších stopách tohoto slavného 
rodu. Vyhoupněte se spolu s námi do 
sedla kola, ať už zvolíte dlouhý sjezd 
nebo cestu mírně zvlněnou podkrko-
nošskou krajinou.

Chystáte se do Krkonoš s dětmi? 
Objevte Pohádkové Krkonoše plné 
rodinného dobrodružství, výletů a zá-
bavy. Nabídneme ale také putování po 
Krkonošské pivní stezce (to raději bez 
dětí) nebo projížďku po trati Pojizerský 
Pacifik.

Neopomíjíme významná výročí - 120 
let Svazu lyžařů ČR, 110 let od smrti 
Hanče a Vrbaty, nebo 60 let KRNAP. 
Narozeniny národního parku se v těch-
to dnech již konají, buďte u toho!

O natáčení filmu Poslední závod vy-
právějí manželé Adamczykovi. A neza-
pomněli jsme ani na novinky pro 

tichysvet.cz
Tichý svět - Královéhradecký kraj

Trutnov
Tichý svět - Královéhradecký kraj

25. 9. 

26. 6. 23. 10. 
24. 7. 27. 1 1. 
28. 8. 1 1 . 12. 

( 2. pondělí v měsíci ) 

Adresa: Horská 5 (budova úřadu práce), 
2. patro, dveře č. 334, na konci chodby 

Kontakt pro objednání: 

Mgr. Michaela Novotná 
tel./WhatsApp: 602 635 100
e-mail: michaela.novotna@tichysvet.cz

Nabízíme sociální služby

pro osoby se sluchovým 

postižením.

termíny pro rok 2023

1x měsíčně (4. pondělí v měsíci) 
v čase 9:30 – 14:30 hod. nebo dle dohody. 

HISTORICKÉ
OKÉNKO
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Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Eva Kaválková

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

investice@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

722 992 103

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

VENKOVSKÉ
INFOCENTRUM

MIKROREGIONU
v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní bolestivé

případy budou

po osobní

nebo telefonické

domluvě ošetřeny

v nejbližším

volném termínu.

499 432 298

603 773 384

V ČERVNU JEŠTĚ V LÁNOVĚ, PAK
VE VRCHLABÍ - Slovanská 94   

Středy: nemocní 13:00 - 14:00
a dále jen objednaní. 28. 6. neordinujeme.
Aktuální informace sledujte na:

www.alped.cz

MUDr. Jaromír PAUKERT
+ Hana KORDOVÁ - dětské oddělení

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

O D B Ě RY, I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

Kancelář          
Hanč Jaroslav, jednatel  
Ing. Beranová Jana         
Knapíková Kavánová Milena, účetní      
Bachtík Tomáš, provoz a havárie      
Materna Jiří, provoz a havárie       
Stránský Pavel, vyjádření k sítím

Provozní doba
kanceláře:

499 522 331 + záznam
721 142 981

602 300 234
737 726 837

732 891 565
605 265 094 
603 226 060 

vodalanov@vodalanov.cz

info@vodalanov.cz
www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

(odečty, smlouvy, fakturace - vodné a stočné)

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané,
letošní jaro si s teplým počasím dává načas, tak doufám,
že až budete číst letošní letní čtvrtletník, bude již teplo
a budete moci využívat zahrady a pergoly k pobytu venku.

V naší obci se letos na jaře uskutečnil turnaj ve stolním tenise 
a také šachový turnaj, obě akce s velkou účastí nejen 
Dolnolánováků.

Děti z Dětského domova jako každý rok uklízely v obci 
odpadky, na konci dubna jsme na hřišti pálili čarodějnice
a v polovině května uspořádala základní škola v Dolním 
Lánově na zahradě tradiční jarní trhy, kde nabídli sazeničky 
květin, zeleniny a výrobky našich dětí.

Na jaro byla také naplánována dvě divadelní představení,
z nichž první se bohužel nemohlo uskutečnit kvůli úrazu 
hlavního představitele. Představení Blaník se však uskuteční 
v náhradním termínu na podzim ještě s jedním představením 
- Hrdý Budžes. Obojí nastudoval divadelní spolek Lipany.

Vloni na podzim začalo v zastavěné části obce (dříve 
intravilán) zjišťování průběhu hranic. Letos a ještě i příští rok 
bude pokračovat, v některých okolních obcích již proběhlo. 
Jedná se o zpřesňování a označení skutečných hranic 
pozemků a budov po již dříve proběhlé digitalizaci 
katastrálních map.

Stále také probíhají komplexní pozemkové úpravy, které 
však řeší pozemky mimo zastavěnou oblast obce (extra-
vilán), tedy pole, lesy, louky a cesty mezi nimi. Probíhá 
rovněž změna a aktualizace územního plánu obce.

Obec také nabízí všem občanům využití sportovního areálu
v obci, kde byla vloni na podzim provedena revitalizace 
umělého povrchu hřiště a letos na jaře výměna oplocení (sítě) 
kolem hřiště.

Vážení občané, přeji vám klidné prožití letního období
a dostatek času na rekreaci a odpočinek.

     Ing. Pavel Šimůnek – starosta obce

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov 
 konaného dne 22. 2. 2023
1/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání
a zápisem pověřuje Evu Losenickou. 
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

2/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Jarmila Minková, Jiří Kaván.
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

3/1-23  Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva dne 14. 12. 2022.

4/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření
č. 11/2022 a 1/2023.                      (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

5/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o dílo – 
dodatek č. 1 s Obcí Dolní Lánov a MDS PROJEKT, s. r. o., 
Försterova čp. 175, 566 01 Vysoké Mýto, IČ: 27487938. 
Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
                           (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

6/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení služebnosti s Obcí Dolní Lánov a …, … 
Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem smlouvy.          
                                (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

7/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Kupní smlouvu s Obcí 
Dolní Lánov a ..., … Zastupitelstvo pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.                (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

8/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zřízení 
služebnosti mezi Obcí Dolní Lánov a ..., Mysliveckým 
spolkem Malá Sněžka, Dolní Lánov 106, 543 41 Dolní 
Lánov, IČ: 60150751 a firmou Profesionálové, a. s., Haškova 
1714/3, Pražské Předměstí, 500 02 Hradec Králové, IČ: 
28806123. Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem 
smlouvy.                          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

9/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Kupní smlouvu mezi 
Obcí Dolní Lánov a ..., ... Zastupitelstvo pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.                     (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

10/1-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdru-
žených službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552803 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

11/1-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdru-
žených službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552804 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

Z ÚŘADU
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snáze je rozpouští. Dále do vápen-
cového masivu se tzv. nasytí a ztrácí 
svoji rozpouštěcí sílu. Potom již dutiny 
nevytváří.

               Radko Tásler

Milí čtenáři našeho školního seriálu na 
pokračování, je mi to líto, ale tentokrát 
jsem bohužel další díl připravit 
nestihla. Přijměte tedy v mezičase 
alespoň takovou související drobničku 
k přelouskání:

Při procházení starých pohlednic jsem 
narazila na jednu z fondu Davida 
Janečka, kterou v únoru 1916, tedy
za I. světové války, poslal Ober-
stleutnant (nadporučík?) Ludwig 
Haberl svému kamarádovi, a to polní 
poštou z Chlumce nad Cidlinou do 
Francie. Je na ní „Dům hrůzy“ čp. 141
a papírna v Horním Lánově a tehdy 
čtyřicetiletý Haberl v ní příteli píše:

„Milý Schwabe,

posílám Ti velice zdařilý snímek mého 

domu s kouskem továrny. Jsem zvědav, 

jestli jsi mé věci vřele předal. Už dva 

dny se konečně cítím lépe. K tomu mě 

postihly revmatické bolesti nohou.

Se srdečnými pozdravy a oddanou 

úctou

          Tvůj L. Haberl.“

Továrníka Ing. Haberla známe z naše-
ho seriálu coby dlouholetého podpo-
rovatele školy v Horním Lánově
a veřejného činitele, prostě jako 
seriózní a váženou osobu. Zdejší 
papírnu vlastnil od r. 1913. Ze sčítacích 
archů z r. 1921 lze vyčíst, že měli 
vychovatelku z Liberce, pokojskou
z Harty, kuchařku z Dolního Dvora
a kočího z Horní Malé Úpy. V r. 1939 
byli on a manželka Hilda rodiči už 
dvou dospělých synů a dcery. Co by 
tito rakoušští občané řekli dnešnímu 
lidovému označení jejich bývalého 
domu čp. 141, to opravdu nevím, ale 
pan inženýr je mi hned tak nějak o dost 
bližší, když si přečtu, že ho bolely 
nohy.

         Karolina Boková

Průřez ložiskem v místě navrtaných dutin.

Část obřího dómu v jeskyni Bohemia.

Kronika obecné školy
 Horní Lánov 1917-1945



Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Eva Kaválková

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

investice@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

722 992 103

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

VENKOVSKÉ
INFOCENTRUM

MIKROREGIONU
v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní bolestivé

případy budou

po osobní

nebo telefonické

domluvě ošetřeny

v nejbližším

volném termínu.

499 432 298

603 773 384

V ČERVNU JEŠTĚ V LÁNOVĚ, PAK
VE VRCHLABÍ - Slovanská 94   

Středy: nemocní 13:00 - 14:00
a dále jen objednaní. 28. 6. neordinujeme.
Aktuální informace sledujte na:

www.alped.cz

MUDr. Jaromír PAUKERT
+ Hana KORDOVÁ - dětské oddělení

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

O D B Ě RY, I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

Kancelář          
Hanč Jaroslav, jednatel  
Ing. Beranová Jana         
Knapíková Kavánová Milena, účetní      
Bachtík Tomáš, provoz a havárie      
Materna Jiří, provoz a havárie       
Stránský Pavel, vyjádření k sítím

Provozní doba
kanceláře:

499 522 331 + záznam
721 142 981

602 300 234
737 726 837

732 891 565
605 265 094 
603 226 060 

vodalanov@vodalanov.cz

info@vodalanov.cz
www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

(odečty, smlouvy, fakturace - vodné a stočné)

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané,
letošní jaro si s teplým počasím dává načas, tak doufám,
že až budete číst letošní letní čtvrtletník, bude již teplo
a budete moci využívat zahrady a pergoly k pobytu venku.

V naší obci se letos na jaře uskutečnil turnaj ve stolním tenise 
a také šachový turnaj, obě akce s velkou účastí nejen 
Dolnolánováků.

Děti z Dětského domova jako každý rok uklízely v obci 
odpadky, na konci dubna jsme na hřišti pálili čarodějnice
a v polovině května uspořádala základní škola v Dolním 
Lánově na zahradě tradiční jarní trhy, kde nabídli sazeničky 
květin, zeleniny a výrobky našich dětí.

Na jaro byla také naplánována dvě divadelní představení,
z nichž první se bohužel nemohlo uskutečnit kvůli úrazu 
hlavního představitele. Představení Blaník se však uskuteční 
v náhradním termínu na podzim ještě s jedním představením 
- Hrdý Budžes. Obojí nastudoval divadelní spolek Lipany.

Vloni na podzim začalo v zastavěné části obce (dříve 
intravilán) zjišťování průběhu hranic. Letos a ještě i příští rok 
bude pokračovat, v některých okolních obcích již proběhlo. 
Jedná se o zpřesňování a označení skutečných hranic 
pozemků a budov po již dříve proběhlé digitalizaci 
katastrálních map.

Stále také probíhají komplexní pozemkové úpravy, které 
však řeší pozemky mimo zastavěnou oblast obce (extra-
vilán), tedy pole, lesy, louky a cesty mezi nimi. Probíhá 
rovněž změna a aktualizace územního plánu obce.

Obec také nabízí všem občanům využití sportovního areálu
v obci, kde byla vloni na podzim provedena revitalizace 
umělého povrchu hřiště a letos na jaře výměna oplocení (sítě) 
kolem hřiště.

Vážení občané, přeji vám klidné prožití letního období
a dostatek času na rekreaci a odpočinek.

     Ing. Pavel Šimůnek – starosta obce

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov 
 konaného dne 22. 2. 2023
1/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání
a zápisem pověřuje Evu Losenickou. 
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

2/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Jarmila Minková, Jiří Kaván.
    (pro 9, proti 0, zdržel se 0)

3/1-23  Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva dne 14. 12. 2022.

4/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření
č. 11/2022 a 1/2023.                      (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

5/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o dílo – 
dodatek č. 1 s Obcí Dolní Lánov a MDS PROJEKT, s. r. o., 
Försterova čp. 175, 566 01 Vysoké Mýto, IČ: 27487938. 
Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
                           (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

6/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení služebnosti s Obcí Dolní Lánov a …, … 
Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem smlouvy.          
                                (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

7/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Kupní smlouvu s Obcí 
Dolní Lánov a ..., … Zastupitelstvo pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.                (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

8/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zřízení 
služebnosti mezi Obcí Dolní Lánov a ..., Mysliveckým 
spolkem Malá Sněžka, Dolní Lánov 106, 543 41 Dolní 
Lánov, IČ: 60150751 a firmou Profesionálové, a. s., Haškova 
1714/3, Pražské Předměstí, 500 02 Hradec Králové, IČ: 
28806123. Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem 
smlouvy.                          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

9/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Kupní smlouvu mezi 
Obcí Dolní Lánov a ..., ... Zastupitelstvo pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.                     (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

10/1-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdru-
žených službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552803 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

11/1-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdru-
žených službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552804 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

Z ÚŘADU

20 21

snáze je rozpouští. Dále do vápen-
cového masivu se tzv. nasytí a ztrácí 
svoji rozpouštěcí sílu. Potom již dutiny 
nevytváří.

               Radko Tásler

Milí čtenáři našeho školního seriálu na 
pokračování, je mi to líto, ale tentokrát 
jsem bohužel další díl připravit 
nestihla. Přijměte tedy v mezičase 
alespoň takovou související drobničku 
k přelouskání:

Při procházení starých pohlednic jsem 
narazila na jednu z fondu Davida 
Janečka, kterou v únoru 1916, tedy
za I. světové války, poslal Ober-
stleutnant (nadporučík?) Ludwig 
Haberl svému kamarádovi, a to polní 
poštou z Chlumce nad Cidlinou do 
Francie. Je na ní „Dům hrůzy“ čp. 141
a papírna v Horním Lánově a tehdy 
čtyřicetiletý Haberl v ní příteli píše:

„Milý Schwabe,

posílám Ti velice zdařilý snímek mého 

domu s kouskem továrny. Jsem zvědav, 

jestli jsi mé věci vřele předal. Už dva 

dny se konečně cítím lépe. K tomu mě 

postihly revmatické bolesti nohou.

Se srdečnými pozdravy a oddanou 

úctou

          Tvůj L. Haberl.“

Továrníka Ing. Haberla známe z naše-
ho seriálu coby dlouholetého podpo-
rovatele školy v Horním Lánově
a veřejného činitele, prostě jako 
seriózní a váženou osobu. Zdejší 
papírnu vlastnil od r. 1913. Ze sčítacích 
archů z r. 1921 lze vyčíst, že měli 
vychovatelku z Liberce, pokojskou
z Harty, kuchařku z Dolního Dvora
a kočího z Horní Malé Úpy. V r. 1939 
byli on a manželka Hilda rodiči už 
dvou dospělých synů a dcery. Co by 
tito rakoušští občané řekli dnešnímu 
lidovému označení jejich bývalého 
domu čp. 141, to opravdu nevím, ale 
pan inženýr je mi hned tak nějak o dost 
bližší, když si přečtu, že ho bolely 
nohy.

         Karolina Boková

Průřez ložiskem v místě navrtaných dutin.

Část obřího dómu v jeskyni Bohemia.

Kronika obecné školy
 Horní Lánov 1917-1945



12/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdruže-
ných službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552805 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje sta-
rostu podpisem smlouvy.              (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

13/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdruže-
ných službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552808 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje sta-
rostu podpisem smlouvy.              (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

14/1-23  Po diskuzi vyškrtnuto. 

15/1-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje Žádost o před-
běžné schválení odkupu nemovitosti – části pozemku p. č. 

2
2753 o výměře 19 m  v k. ú. Dolní Lánov …
                               (pro 2, proti 3, zdržel se 6)

16/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Žádost o příspěvek 
pro organizaci Junák – český skaut, středisko Dobráček Hos-
tinné, z. s., ve výši 5000,- Kč.        (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

17/1-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje Žádost o poskyt-
nutí finančního příspěvku pro Centrum psychologické 
podpory, z. s., Horní Lánov 67, 543 41 Lánov ve výši 5000,- 
Kč.                                                 (pro 5, proti 3, zdržel se 3)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Výměna veřejného osvětlení – orientační propočet
2. Návrh parcelace lokality Z4 u kostela

         Místostarosta Tomáš Hanč v. r.                             
       Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov
 konaného dne 26. 4. 2023 

1/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zá-
pisem pověřuje Evu Losenickou.    (pro 7, proti 0, zdržel se 0)

2/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Ing. Tomáš Hanč, Jiří Kaván.

                                                     (pro 7, proti 0, zdržel se 0)

3/2-23  Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva dne 22. 2. 2023.

4/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje účetní uzávěrku Obce 
Dolní Lánov včetně výsledku hospodaření za účetní období 
roku 2022 sestavenou ke dni 31. 12. 2022 vč. inventarizační 
zprávy Obce o průběhu a výsledku inventarizace provedené 
ke dni 31. 12. 2022. Hospodářský výsledek Obce za rok 2022 
činí +5 376 580,11 Kč. O schválení byl sepsán protokol.

                                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

5/2-23 Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku 
příspěvkové organizace Základní škola a mateřská škola 
Dolní Lánov včetně výsledků hospodaření příspěvkové 
organizace za účetní období roku 2022 sestavenou ke dni
31. 12. 2022, které činí 82 603,77 Kč vč. Inventarizační 
zprávy ZŠ a MŠ Dolní Lánov o průběhu a výsledku 
inventarizace provedené ke dni 31. 12. 2022. Hospodářský 
výsledek ve výši +82 603,77 Kč zastupitelé obce schvalují 
převést dle návrhu 80 %, tj. 66 110,77 Kč, do rezervního 
fondu příspěvkové organizace ZŠ a MŠ tvořeného ze zlep-

šeného výsledku hospodaření a 20 %, tj. 16 520 Kč, do fondu 
odměn. O schválení byl sepsán protokol.  
                                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

6/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o spolupráci 
s Královéhradeckým krajem se sídlem Pivovarské náměstí 
1245/2, 500 03 Hradec Králové, IČO 70889546, DIČ: 
CZ70889546 a Obcí Lánov se sídlem Prostřední Lánov 200, 
543 41 Lánov, IČO: 00278041, DIČ: CZ00278041 a Obcí 
Prosečné se sídlem Prosečné čp. 37, 543 73, IČO: 00278203, 
DIČ: CZ00278203 a Obcí Dolní Lánov. Předmětem smlouvy 
je ekonstrukce silnice v km 0,000 – 8,870, III/32552 „R
Lánov – Prosečné“.                        (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

7/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o spolupráci 
při zajištění zpětného odběru a zařazení místa zpětného 
odběru do obecního systému odpadového hospodářství
s firmou EKO-KOM, a. s., se sídlem Praha 4, Na Pankráci 
1685/17, PSČ 140 21, IČO: 251 34 701, DIČ: CZ25134701
a Obcí Dolní Lánov.                        (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

8/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zajištění
a poskytování služby osobní asistence pro občany obce Dolní 
Lánov, Diakonie ČCE – středisko Světlo ve Vrchlabí, 
Komenského 616,   543 01 Vrchlabí, IČO: 43464343 a Obcí 
Dolní Lánov.                                  (pro 7, proti 0, zdržel se 1)

9/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Žádost o poskytnutí 
finančního příspěvku 1000,-Kč na provoz bezplatné 
Občanské poradny ve Vrchlabí pro Oblastní charitu Dvůr 
Králové, Palackého 99, 544 01 Dvůr Králové, IČO: 
43464637.                      (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

10/2-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje Žádost o pos-
kytnutí neúčelového finančního daru ve výši 5000,-Kč
na podporu Linky bezpečí, z. s., Ústavní 95, 181 02 Praha 8, 
IČO: 61383198.                             (pro 0, proti 7, zdržel se 1)

11/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Revitalizaci zeleně
a obnovu veřejného prostranství hřbitova a okolí.
                                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

12/2-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Pasport komunikací 
obce Dolní Lánov.                          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

       Místostarosta  Ing. Tomáš Hanč
                                      Starosta Ing. Pavel Šimůnek

 Víte, jak chutná
 exkrement vašeho mazlíčka???
Prosíme, aby se majitelé 
psů nad sebou zamysleli,
a to hlavně na trase od 
Dřevěnky k čp. 237 (Ši-
můnkovi), podél obecní 
garáže, dále v okolí hřbi-
tova a po cestě od kostela
k čp. 183 (Fričkovi).

Prosím neztěžujte práci

zaměstnancům obce!

     OÚ Dolní Lánov

ZŠ A MŠ DOLNÍ LÁNOV
          
 V pátek 24. února 2023 se 
vybraní žáci naší školy zúčastnili 
okresního kola ve florbalu ve sportovní 
hale v Hostinném. Turnaj byl pro žáky 
a žákyně ze 4. a 5. tříd a zúčastnilo se ho 
sedm týmů. Náš tým, který byl složen
z pěti chlapců a dvou děvčat, si vedl 
velmi dobře. Do každého zápasu 
nastoupily děti s maximálním úsilím
a dokázaly potrápit i zkušené týmy. 
Nakonec si vybojovaly čtvrté místo, na 
medailové třetí umístění jim letos 
chybělo jen málo. Byla to pro ně opět 
obrovská zkušenost a věřím, že bude 
pro ně motivací do dalších tréninků.

Všem zúčastněným děkujeme za 
výborné výkony a reprezentaci naší 
školy. Dále budeme pravidelně tré-
novat a příští rok bojovat o co nejlepší 
výsledek.

  Anita Blažejová, ZŠ a MŠ Dolní Lánov

 

Ve středu 17. května se dvanáct žáků 
naší školy zúčastnilo přespolního běhu 
memoriálu Vladimíra Nožičky pro 
žáky 1. stupně základních škol na 
Bakově. Závody pořádala Základní
a Mateřská škola Dolní Branná ve spo-
lupráci s obcí Dolní Branná. Do závodu 
bylo zapojeno sedm škol z Dolní 
Branné a Horní Branné, z Čisté,
z Kunčic, z Podhůří, z Vrchlabí Horské 
a z Dolního Lánova.

Děti z prvních a druhých tříd čekala 
trať dlouhá 500 m. Žáci z třetí, čtvrté
a páté třídy se vydali na trať dlouhou 
800 m. Jednotlivé kategorie startovaly 
hromadně. Našim sportovcům se velmi 
dařilo. Přivezli si 5 medailí a jeden 
zlatý pohár. 

V kategorii dívek 1. třída doběhla na 3. 
místě Laura Blažejová a v kategorii 
chlapců 1. třída doběhl Štěpán Kapr 
také na 3. místě. V kategorii chlapců 3. 

třída si 3. místo vybojoval Filip Čejka. 
V kategorii chlapců 4. třída si pro
2. místo doběhl Dominik Kejzlar
a v 5. třídě v kategorii dívek zvítězila 
Anita Blažejová a 2. místo vybojovala 
Adéla Lehká. I dalším našim sportov-
cům se dařilo a umístili se na předních 
příčkách. Po celou dobu panovala vý-
borná sportovní atmosféra a všichni 
jsme si závod užili. Všem závodníkům 
gratulujeme za výbornou reprezentaci 
školy.

        Anita Blažejová

V březnu letošního roku měli dolno-
lánovští myslivci dvě důležitá jednání, 

která bylo nutné uskutečnit pro jejich 
další činnost do budoucna. První 
jednání se uskutečnilo 10. března a jed-
nalo se o schůzi Honebního spole-
čenstva Malá Sněžka se sídlem
v Dolním Lánově. Na vysvětlenou - 
honební společenstvo je právnickou 
osobou vytvořenou podle zákona
č. 449/2001 Sb., o myslivosti a je zalo-
ženo za účelem vytvoření a využití 
honitby. Členy honebního společen-
stva se mohou stát pouze vlastníci
nebo spoluvlastníci honebních pozem-
ků začleněných do společenstevní 
honitby (vedený pod názvem „Mysli-
vecký spolek Malá Sněžka Dolní 
Lánov“). Honební společenstvo (dále 
HS) má vlastní IČ a jeho stanovy jsou 
schváleny Městským úřadem Vrchlabí, 
odborem životního prostředí. Toto 
společenstvo bylo ze zákona založeno 
7. dubna 1993 na dobu neurčitou. 
Smlouva o nájmu společenstevní 
honitby se vždy uzavírá na dobu 10 let 
a právě v letošním roce byla uzavřená 
nová nájemní smlouva mezi pronají-
matelem HS a nájemcem Mysli-
veckým spolkem Malá Sněžka Dolní 
Lánov.

Nájemci honitby vzniká na základě 
této uzavřené smlouvy právo výkonu 
myslivosti, ve smlouvě jsou přesně 
definovány práva a povinnosti ná-
jemce. Jednou z hlavních povinností 
nájemce (MS Malá Sněžka) je povin-
nost platit HS každoročně schválenou 
finanční částku za každý 1 ha honitby. 
Do letošního roku činila tato částka
8,- Kč/ha a pro další období byla
tato částka zvýšena na 12,- Kč/ha.
Za honební pozemky, které vlastní stát, 
Lesy ČR a církev, platí MS podstatně 
vyšší částku.

Je ctí většiny členů HS, že určitou část 
získaných finančních prostředků 
věnují nájemci, tj. MS na podporu 
myslivosti a ochrany přírody. Starostou 
honebního společenstva byl opět 
zvolen na dalších 10 let Libor Voděrek.

Pro upřesnění bych rád uvedl, že 
honitba MS Malá Sněžka Dolní Lánov 
se rozkládá na 1 897 ha, a to na katastru 
obce Dolní Lánov, z velké části na 
katastru obce Kunčice nad Labem
a z části na katastru obce Vrchlabí 3 – 
Podhůří.

Dne 24. března se uskutečnila výroční 
členská schůze našeho mysliveckého 
spolku (dále jen MS). Jako hosté byli 
na tomto jednání přítomni starosta 
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Okresní kolo  ve florbalu

Přespolní běh  memoriálu
Vladimíra  Nožičky
v Dolní Branné

1. a 2. místo – Anita Blažejová a Adéla Lehká.

3.  místo – Štěpán Kapr

3.  místo – Laura Blažejová

DĚNÍ V OBCI
Myslivecký spolek Malá
Sněžka Dolní Lánov



12/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdruže-
ných službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552805 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje sta-
rostu podpisem smlouvy.              (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

13/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o sdruže-
ných službách dodávky elektřiny ze sítí NN č. 0203552808 
mezi Obcí Dolní Lánov a ČEZ Prodej, a. s., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4, IČ: 27232433. Zastupitelstvo pověřuje sta-
rostu podpisem smlouvy.              (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

14/1-23  Po diskuzi vyškrtnuto. 

15/1-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje Žádost o před-
běžné schválení odkupu nemovitosti – části pozemku p. č. 

2
2753 o výměře 19 m  v k. ú. Dolní Lánov …
                               (pro 2, proti 3, zdržel se 6)

16/1-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Žádost o příspěvek 
pro organizaci Junák – český skaut, středisko Dobráček Hos-
tinné, z. s., ve výši 5000,- Kč.        (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

17/1-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje Žádost o poskyt-
nutí finančního příspěvku pro Centrum psychologické 
podpory, z. s., Horní Lánov 67, 543 41 Lánov ve výši 5000,- 
Kč.                                                 (pro 5, proti 3, zdržel se 3)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1. Výměna veřejného osvětlení – orientační propočet
2. Návrh parcelace lokality Z4 u kostela

         Místostarosta Tomáš Hanč v. r.                             
       Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r.

 Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov
 konaného dne 26. 4. 2023 

1/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání a zá-
pisem pověřuje Evu Losenickou.    (pro 7, proti 0, zdržel se 0)

2/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Ing. Tomáš Hanč, Jiří Kaván.

                                                     (pro 7, proti 0, zdržel se 0)

3/2-23  Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva dne 22. 2. 2023.

4/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje účetní uzávěrku Obce 
Dolní Lánov včetně výsledku hospodaření za účetní období 
roku 2022 sestavenou ke dni 31. 12. 2022 vč. inventarizační 
zprávy Obce o průběhu a výsledku inventarizace provedené 
ke dni 31. 12. 2022. Hospodářský výsledek Obce za rok 2022 
činí +5 376 580,11 Kč. O schválení byl sepsán protokol.

                                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

5/2-23 Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku 
příspěvkové organizace Základní škola a mateřská škola 
Dolní Lánov včetně výsledků hospodaření příspěvkové 
organizace za účetní období roku 2022 sestavenou ke dni
31. 12. 2022, které činí 82 603,77 Kč vč. Inventarizační 
zprávy ZŠ a MŠ Dolní Lánov o průběhu a výsledku 
inventarizace provedené ke dni 31. 12. 2022. Hospodářský 
výsledek ve výši +82 603,77 Kč zastupitelé obce schvalují 
převést dle návrhu 80 %, tj. 66 110,77 Kč, do rezervního 
fondu příspěvkové organizace ZŠ a MŠ tvořeného ze zlep-

šeného výsledku hospodaření a 20 %, tj. 16 520 Kč, do fondu 
odměn. O schválení byl sepsán protokol.  
                                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

6/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o spolupráci 
s Královéhradeckým krajem se sídlem Pivovarské náměstí 
1245/2, 500 03 Hradec Králové, IČO 70889546, DIČ: 
CZ70889546 a Obcí Lánov se sídlem Prostřední Lánov 200, 
543 41 Lánov, IČO: 00278041, DIČ: CZ00278041 a Obcí 
Prosečné se sídlem Prosečné čp. 37, 543 73, IČO: 00278203, 
DIČ: CZ00278203 a Obcí Dolní Lánov. Předmětem smlouvy 
je ekonstrukce silnice v km 0,000 – 8,870, III/32552 „R
Lánov – Prosečné“.                        (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

7/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o spolupráci 
při zajištění zpětného odběru a zařazení místa zpětného 
odběru do obecního systému odpadového hospodářství
s firmou EKO-KOM, a. s., se sídlem Praha 4, Na Pankráci 
1685/17, PSČ 140 21, IČO: 251 34 701, DIČ: CZ25134701
a Obcí Dolní Lánov.                        (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

8/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o zajištění
a poskytování služby osobní asistence pro občany obce Dolní 
Lánov, Diakonie ČCE – středisko Světlo ve Vrchlabí, 
Komenského 616,   543 01 Vrchlabí, IČO: 43464343 a Obcí 
Dolní Lánov.                                  (pro 7, proti 0, zdržel se 1)

9/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Žádost o poskytnutí 
finančního příspěvku 1000,-Kč na provoz bezplatné 
Občanské poradny ve Vrchlabí pro Oblastní charitu Dvůr 
Králové, Palackého 99, 544 01 Dvůr Králové, IČO: 
43464637.                      (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

10/2-23  Zastupitelstvo obce neschvaluje Žádost o pos-
kytnutí neúčelového finančního daru ve výši 5000,-Kč
na podporu Linky bezpečí, z. s., Ústavní 95, 181 02 Praha 8, 
IČO: 61383198.                             (pro 0, proti 7, zdržel se 1)

11/2-23  Zastupitelstvo obce schvaluje Revitalizaci zeleně
a obnovu veřejného prostranství hřbitova a okolí.
                                                       (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

12/2-23 Zastupitelstvo obce schvaluje Pasport komunikací 
obce Dolní Lánov.                          (pro 8, proti 0, zdržel se 0)

       Místostarosta  Ing. Tomáš Hanč
                                      Starosta Ing. Pavel Šimůnek

 Víte, jak chutná
 exkrement vašeho mazlíčka???
Prosíme, aby se majitelé 
psů nad sebou zamysleli,
a to hlavně na trase od 
Dřevěnky k čp. 237 (Ši-
můnkovi), podél obecní 
garáže, dále v okolí hřbi-
tova a po cestě od kostela
k čp. 183 (Fričkovi).

Prosím neztěžujte práci

zaměstnancům obce!

     OÚ Dolní Lánov

ZŠ A MŠ DOLNÍ LÁNOV
          
 V pátek 24. února 2023 se 
vybraní žáci naší školy zúčastnili 
okresního kola ve florbalu ve sportovní 
hale v Hostinném. Turnaj byl pro žáky 
a žákyně ze 4. a 5. tříd a zúčastnilo se ho 
sedm týmů. Náš tým, který byl složen
z pěti chlapců a dvou děvčat, si vedl 
velmi dobře. Do každého zápasu 
nastoupily děti s maximálním úsilím
a dokázaly potrápit i zkušené týmy. 
Nakonec si vybojovaly čtvrté místo, na 
medailové třetí umístění jim letos 
chybělo jen málo. Byla to pro ně opět 
obrovská zkušenost a věřím, že bude 
pro ně motivací do dalších tréninků.

Všem zúčastněným děkujeme za 
výborné výkony a reprezentaci naší 
školy. Dále budeme pravidelně tré-
novat a příští rok bojovat o co nejlepší 
výsledek.

  Anita Blažejová, ZŠ a MŠ Dolní Lánov

 

Ve středu 17. května se dvanáct žáků 
naší školy zúčastnilo přespolního běhu 
memoriálu Vladimíra Nožičky pro 
žáky 1. stupně základních škol na 
Bakově. Závody pořádala Základní
a Mateřská škola Dolní Branná ve spo-
lupráci s obcí Dolní Branná. Do závodu 
bylo zapojeno sedm škol z Dolní 
Branné a Horní Branné, z Čisté,
z Kunčic, z Podhůří, z Vrchlabí Horské 
a z Dolního Lánova.

Děti z prvních a druhých tříd čekala 
trať dlouhá 500 m. Žáci z třetí, čtvrté
a páté třídy se vydali na trať dlouhou 
800 m. Jednotlivé kategorie startovaly 
hromadně. Našim sportovcům se velmi 
dařilo. Přivezli si 5 medailí a jeden 
zlatý pohár. 

V kategorii dívek 1. třída doběhla na 3. 
místě Laura Blažejová a v kategorii 
chlapců 1. třída doběhl Štěpán Kapr 
také na 3. místě. V kategorii chlapců 3. 

třída si 3. místo vybojoval Filip Čejka. 
V kategorii chlapců 4. třída si pro
2. místo doběhl Dominik Kejzlar
a v 5. třídě v kategorii dívek zvítězila 
Anita Blažejová a 2. místo vybojovala 
Adéla Lehká. I dalším našim sportov-
cům se dařilo a umístili se na předních 
příčkách. Po celou dobu panovala vý-
borná sportovní atmosféra a všichni 
jsme si závod užili. Všem závodníkům 
gratulujeme za výbornou reprezentaci 
školy.

        Anita Blažejová

V březnu letošního roku měli dolno-
lánovští myslivci dvě důležitá jednání, 

která bylo nutné uskutečnit pro jejich 
další činnost do budoucna. První 
jednání se uskutečnilo 10. března a jed-
nalo se o schůzi Honebního spole-
čenstva Malá Sněžka se sídlem
v Dolním Lánově. Na vysvětlenou - 
honební společenstvo je právnickou 
osobou vytvořenou podle zákona
č. 449/2001 Sb., o myslivosti a je zalo-
ženo za účelem vytvoření a využití 
honitby. Členy honebního společen-
stva se mohou stát pouze vlastníci
nebo spoluvlastníci honebních pozem-
ků začleněných do společenstevní 
honitby (vedený pod názvem „Mysli-
vecký spolek Malá Sněžka Dolní 
Lánov“). Honební společenstvo (dále 
HS) má vlastní IČ a jeho stanovy jsou 
schváleny Městským úřadem Vrchlabí, 
odborem životního prostředí. Toto 
společenstvo bylo ze zákona založeno 
7. dubna 1993 na dobu neurčitou. 
Smlouva o nájmu společenstevní 
honitby se vždy uzavírá na dobu 10 let 
a právě v letošním roce byla uzavřená 
nová nájemní smlouva mezi pronají-
matelem HS a nájemcem Mysli-
veckým spolkem Malá Sněžka Dolní 
Lánov.

Nájemci honitby vzniká na základě 
této uzavřené smlouvy právo výkonu 
myslivosti, ve smlouvě jsou přesně 
definovány práva a povinnosti ná-
jemce. Jednou z hlavních povinností 
nájemce (MS Malá Sněžka) je povin-
nost platit HS každoročně schválenou 
finanční částku za každý 1 ha honitby. 
Do letošního roku činila tato částka
8,- Kč/ha a pro další období byla
tato částka zvýšena na 12,- Kč/ha.
Za honební pozemky, které vlastní stát, 
Lesy ČR a církev, platí MS podstatně 
vyšší částku.

Je ctí většiny členů HS, že určitou část 
získaných finančních prostředků 
věnují nájemci, tj. MS na podporu 
myslivosti a ochrany přírody. Starostou 
honebního společenstva byl opět 
zvolen na dalších 10 let Libor Voděrek.

Pro upřesnění bych rád uvedl, že 
honitba MS Malá Sněžka Dolní Lánov 
se rozkládá na 1 897 ha, a to na katastru 
obce Dolní Lánov, z velké části na 
katastru obce Kunčice nad Labem
a z části na katastru obce Vrchlabí 3 – 
Podhůří.

Dne 24. března se uskutečnila výroční 
členská schůze našeho mysliveckého 
spolku (dále jen MS). Jako hosté byli 
na tomto jednání přítomni starosta 

22 23

Okresní kolo  ve florbalu

Přespolní běh  memoriálu
Vladimíra  Nožičky
v Dolní Branné

1. a 2. místo – Anita Blažejová a Adéla Lehká.

3.  místo – Štěpán Kapr

3.  místo – Laura Blažejová

DĚNÍ V OBCI
Myslivecký spolek Malá
Sněžka Dolní Lánov



obce Ing. Pavel Šimůnek a starosta 
honebního společenstva Libor Vodě-
rek.

Jednání výroční členské schůze zahájil 
a řídil předseda MS Antonín Hylmar, 
který zhodnotil činnost spolku za 
uplynulý rok (1. 4. 2022 – 24. 3. 2023) 
na úseku společenském, ve vztahu
k Obci Dolní Lánov a dalším organi-
zacím v obci. Zhodnotil péči o mysli-
vecký majetek, který MS vlastní. 
Poděkoval Obci Dolní Lánov za spo-
lupráci. Připomněl spolupráci s Okres-
ním mysliveckým spolkem v Trutnově 
na úseku lovecké kynologie, kdy
MS zajišťoval organizaci tří zkoušek 
loveckých psů ve své honitbě. Provedli 
jsme sběr železného šrotu po obci,
ve spolupráci se sportovním klubem 
zorganizovali dvě sportovní akce
v obci, v lednu pro veřejnost usku-
tečnili myslivecký ples a v letním 
období pak akci „Jarní vánek“ pro 
rodinné příslušníky myslivců za účasti 
kolegů myslivců z okolních spolků.
V listopadu jsme také zorganizovali 
tradiční setkání s občany při příležitosti 
oslav svátku patrona myslivosti sv. 
Huberta.

S další zprávou vystoupil myslivecký 
hospodář Jiří Kaván ml., který hodnotil 
práci MS na úseku výkonu myslivosti. 
Připomněl jednání honebního spole-
čenstva a seznámil členskou základnu
s novou nájemní smlouvou. V jeho 
zprávě bylo konstatováno, že MS má
v současné době 16 členů a 2 hostující 
členy. Pro výkon myslivosti využívá 
spolek 13 lovecky upotřebitelných psů, 
které vlastní 10 členů MS. Pozornost 
byla během mysliveckého roku věno-
vána snižování stavu zvěře spárkaté 
(srnčí) dle schváleného plánu odstřelu, 
kdy bylo uloveno celkem 15 ks srnců, 
15 ks srn a 7 ks srnčat. K tomu bylo 
nahlášeno 22 ks srnčí zvěře, která 
uhynula pod koly motorových vozidel, 
nebo v Kunčicích n. L. na kolejích,
a část mají na svědomí volně pobíhající 
psi. U jelení zvěře došlo k odstřelu 1 ks 
jelena, 2 ks laně a 1 ks koloucha.
Za myslivecký rok bylo členy MS 
uloveno 22 ks prasete divokého.
Z plánovaného odstřelu 14 ks zajíce 
polního bylo na dvou společných 
honech uloveno pouze 5 ks této zvěře.

Myslivecký hospodář dále uvedl,
že dolnolánovští myslivci zajistili 
dostatečnou krmnou základnu pro lesní 
zvěř v objemu 35 q ovsa a téměř 100 q 
krmné řepy. Seno do krmných zařízení 

si v dostatečném množství zajišťovali 
členové MS většinou z vlastních zdro-
jů. V uplynulém roce byly vybudovány 
2 nové krmelce pro srnčí zvěř a 16 ks 
krmítek pro zaječí zvěř.

Finanční hospodář seznámil členskou 
základnu MS se stavem financí
a předseda kontrolní komise přednesl 
zprávu kontrolní komise. V diskuzi 
vystoupil se svým projevem starosta 
obce, který poděkoval myslivcům za 
práci pro obec. Starosta honebního 
společenstva taktéž poděkoval mysliv-
cům za spolupráci a popřál jim hodně 
úspěchů v jejich činnosti.

Na závěr výroční členské schůze 
členové MS schválili plán činnosti na 
rok 2023 v oblasti výkonu práva 
myslivosti, péče o majetek spolku, 
ekonomiky MS a společenské a kul-
turní záležitosti MS.

V nastávajícím letním období budou 
myslivci jako každoročně zajišťovat 
dostatečnou krmnou základnu objemo-
vého krmiva (sena nebo otavy), letninu 
pro zvěř. Také budou plnit plán od-
střelu srnčí zvěře – srnců, náležitou 
pozornost budou věnovat i snižování 
stavu černé zvěře a zvěře škodné dle 
zákona o myslivosti. 17. – 18. června 
organizují a zajistí dvoudenní kynolo-
gickou akci Pohár OMS Trutnov, 
jejichž součástí jsou lesní a barvářské 
zkoušky loveckých psů. Začátkem září 
uspořádají sportovní a společenskou 
akci v rámci rozloučení s létem.

Myslivci žádají občany, aby v pří-
padě nálezu mláďat lesní a polní 
zvěře se jich nedotýkali, případně 
zavolali některému myslivci a ozná-
mili mu místo nálezu. Dále žádají 
majitele psů, aby je při pobytu v pří-
rodě měli na vodítku. Buďme ohle-
duplní k přírodě a jejím obyvatelům.

Myslivci z Dolního Lánova přejí svým 
spoluobčanům krásné, pohodové
a bezproblémové prožití léta. 

        Myslivosti zdar, Miloslav Tomíček 

 Krkonošské paměti
 Na začátku dubna mi do 
infocentra vstoupila paní Francová, 
dlouholetá poštmistrová z lánovské 
pošty, aby tu vyřídila nějakou svou 
záležitost. Z hovoru potom vyplynulo, 
že je dcerou paní Krškové ze mlýna
v Dolním Lánově, což samozřejmě 
většina z vás asi ví. Když jsem paní 

pobídla k nějakému „mlýnskému“ 
příspěvku do našeho zpravodaje, 
dozvěděla jsem se, že v měsíčníku 
Krkonoše-Jizerské hory před lety jeden 
rozhovor s její maminkou vyšel.
A protože si myslím, že přeci jen ne 
všichni to asi četli, dovolím si zde,
po dohodě s redakcí a autorem - svého 
času Lánovákem, tento zajímavý text 
uveřejnit. K. Boková

Krkonošské paměti: Selma 
ze mlejna aneb z pekla štěstí

Titulek zní trochu pohádkově, ale tohle 
povídání s pohádkou mnoho společ-
ného nemá. Snad jen to štěstí, které 
občas měla, jak sama říká, 87letá paní 
Anselma Kršková. Zašli jsme si popo-
vídat k ní do domku na samém konci 
Dolního Lánova, vedle kterého stával 
mlýn jejího tatínka, kdysi jeden
z největších daleko široko.

■ Jak se váš tatínek mlynář dostal
do Lánova?
Ve Vrchlabí vedle fary, jak je kostel, 
tam stál Richtrův mlejn – už je dneska 
zbouranej. Ten byl dědečka. Můj tatí-
nek byl ze štyr bratrů a všichni se učili 
mlynářem. Tenkrát řemeslníci chodili 
po vyučení na vandr. Tatínek na vandr 
nešel, ale jel vlakem – někam do 
Německa. Tam byl ve velkým mlejně
s pekařstvím. Majitel toho mlejna mu 
pak povídá: „Kde vy jste se vyučil?“ 
„U mýho tatínka.“ „Teda vy jste měl
ale dobrýho učitele!“ Tatínek tam dělal
i o nedělích, šetřil a pak si koupil tady 
ten mlejn v Lánově, co ho stavěl už 
hrabě Morzin.
Maminka byla dcera zámeckého 
zahradníka a bydlela ve Vrchlabí
v Tuchplanu [Tkalcovské, pozn. red.], 
v tý ulici nad kostelem. A jak chodila 
kolem mlejna, tak poznala tatínka.
A maminčina sestra si zase namluvila 
tatínkova bratra a koupili si mlejn ve 
Vesci u Liberce.
Tatínkův mlejn byl v okresu Vrchlabí 
tenkrát největší. Ten ve Vrchlabí byl 
sice postavenej větší, ale tatínek koupil 
samý nový stroje a mlel nejvíc – vagon 
tejdně. Dvakrát za tejden jezdil pro 
obilí až do Hradce.
V Lánově říkali, že náš mlejn je druhá 
četnická stanice. Četníci museli dva 
vždycky chodit na obchůzky až sem 
dolů. I v noci. A tady se svítilo, tak se
u nás zastavili, tady si sedli a odpo-
činuli a maminka jim dala najíst. Oni 
tady byli už jako doma. A když se
v osmatřicátým musely český četnický 
stanice stěhovat, tak přijeli s autem až 
sem dolů a s mýma rodičema se 

rozloučili. A v pětačtyřicátým, když 
zas přišli, první co bylo, šli se podívat, 
co dělají Richtrovi.

■  Před válkou nikomu nevadilo, že 
byla maminka Češka a tatínek Němec?
Vůbec ne. Za Rakouska-Uherska a za 
první republiky jste si mohli vzít, koho 
jste chtěli. Češi a Němci se tady dobře 
snášeli. U nás doma se mluvilo němec-
ky, ale do šesti roků jsme s bratrem 
neuměli slovo německy, protože ma-
minka s náma mluvila jen česky.
A v hospodě se zpívaly český i němec-
ký písničky. Když jsem chodila do 
kláštera v Hostinným do rodinný školy, 
tak tam jsme byly ve třídě polovička 
německý a polovička český holky. 
Byly jsme kamarádky všechny. Lidi se 
tady měli rádi. To až Henlein to přišel 
rozeštvat.
To ale maminka byla informovaná, ta 
už věděla od svojí sestry, co Hitler 
znamená. Ta se provdala do Berlína
a říkala: „Vy ani nevíte, jak se tady 
máte. Křičíte‚ Heim ins Reich', domů 
do říše, ale až tam budete, to teprve 
poznáte, co to je.“ 

■  Válku jste zažila v Lánově?
Když jsem dodělala v Hostinným tu 
rodinnou školu, tak jsem chtěla jít ještě 
dál a našla jsem si v Ústí nad Labem 
charitu – dvouletou sesterní školu, 
abych byla vyučená jako zdravotní 
sestra. Byla jsem tam přijatá, ještě
s jednou kamarádkou. A to zrovna 
Hitler zabral Sudety a sestry z charity 
nám napsaly, že škola se neotvírá,
že máme nastoupit do velkýho kláštera 
ve Schwäbisch Gmündu, to je až
u Stuttgartu. Mně bylo 18 roků, poprvé 
v životě jsem se vydala takhle daleko. 
Tam jsme byly s kamarádkou přes půl 
roku a dostaly jsme zprávu, že školu
v Ústí už přebraly sestry německýho 
Červenýho kříže, že škola se zase 
otvírá. Tak jsme jely domů. Chtěli po 
nás ale předložit potvrzení o půlroční 
Arbeitsdienst – pracovní brigádě, tak 
jsem nastoupit nemohla.
Maminka se znala s doktorem Hoferem 
ve Vrchlabí, von měl tady pár továren
a byl ředitelem Zemědělské hospo-
dářské záložny ve Vrchlabí. Ten mě 
vzal a pracovala jsem tam s poklad-
níkem. Pozdějc jsem byla ještě asi rok 
nasazená ve fabrice Theodor Petera
a synové, v plánovacím a kalkulačním 
oddělení.
Pracák mě taky chtěl poslat pracovat do 
Špindlu do vojenskýho lazaretu, ale to 
mi doktor Ettel, spolužák maminky, 
napsal nějaký potvrzení. Povídal mi: 
„Nebreč, takový holky jako ty těm 
kurevníkům nedám.“ On byl takovej 

lidovej. Pak jsem u něho dělala po 
večerech kurz Červenýho kříže. To 
jsem pak mohla říkat, že už jsem 
zapojená, když mě chtěli angažovat
v NSDAP. To oni takhle za války 
chodili a verbovali. K nám do mlejna 
přišli jednou dva lánovský chlapi.
A s tatínkem akytýrovali ve mlejně. 

■  Cože to dělali?!?
Akytýrovali – agitovali, to je tsche-
chisch Deutsch – hantýrka. Voni 
tatínka přemlouvali, aby vstoupil do 
strany – do NSDAP. Já jsem stála u nich 
a poslouchala. Tatínek říká „Eine 
herrliche Idee, Hand ins Feuer und 
Herz für den Hitler.“ Já myslela,
že neslyším dobře. Za chvíli jsem šla 
do kuchyně a říkám: „Mami, ten papá 
je úplně horkej, von to všechno 
schvaluje, já myslím, že to podepíše.“ 
A zase jsem šla poslouchat a mamince 
jsem vždycky přišla dát zprávu. A na-
konec, když chtěli, aby to podepsal, tak 
tatínek říká: „Víte, já bych vám to tak 
rád podepsal, ale podívejte se, jsem 
sám, mám už jen jednoho dělníka, mele 
se ve dne v noci, mlejn nikdy nestojí,
a já musím taky za pekařama, za 
obchodem. Kdybych byl mladej, ale já 
už nejsem. To je spíš pro ty mladý.“ 
Takhle se tatínek z toho vykecal. Musel 
to tak dělat, měl českou mlynářku, 
musel dělat, že je pro, a na druhou 
stranu nevěděl, jak se z toho má 
vytočit.
V říjnu štyrycet štyry, to už bylo hodně 
pozdě na konci války, jsem taky dostala 
povolávací rozkaz – transportem do 
kasáren do Brna. Tak jsem musela 
rukovat – spolu s kamarádkama, všech-
no německý holky od Červenýho kříže. 
Maminka brečela a my jsme z toho 
měly srandu, jako mladý holky jsme
si z toho moc nedělaly. V Brně nás
vzali k odvodu, nahatý jako chlapy,
a „tauglich!“ – schopná. Půlka kasáren 
byli chlapi a půlka holky. Železný 
postele a dole velký sály. Najednou 
jedna přiběhne a „Děvčata, pojďte 
honem, dole se můžeme přihlásit na 
Feldbekleidungsamt do Turnova – tam 
se musíme dostat, to nemáme daleko 
domů“. Tak jsme letěly po schodech 
dolů do toho sálu. Tam vám bylo holek! 
Vepředu seděl oficír, kterej to zapi-
soval. Teď my jsme se tam tlačily přes 
ty holky – ty řvaly, my jsme řvaly, tak 
ten oficír taky zařval a najednou nás 
slyšel, jak jsme mluvily, a ptá se: 
„Děvčata, odkud jste?“ „Z Vrchlabí.“ 
„Já jsem z Jablonce, to jsme krajani.“
A už jsme byly u něho a už nás napsal 
do Turnova.
Přijdeme na nádraží a tam v tom vlaku, 
co s ním máme jet, jsou lidi až na 

střechu, i schůdky plný. Tak jsme si 
sedly na kufry a přišel průvodčí. 
Povídáme, že jsme vojáci, akorát 
uniformy ještě nemáme, a že musíme 
do Turnova. A za chvíli on píská a hlásí, 
že ten vlak nepojede a že se má 
vystupovat. Tak lidi vystupovali a my 
nastoupily. Netrvalo dlouho, my jsme 
byly ve vlaku a seděly. Najednou ten 
chlap píská zase, a že ten vlak přeci 
jede. My jsme v tom momentu ani 
nevěděly, že to dělá kvůli nám. To víte, 
jako mladý holky jsme měly z pekla 
štěstí. Jak paní Herbsová povídala,
kde všude byla v přeplněnejch lágrech 
– tak já už byla pátej den zase doma. 
Nakonec jsem byla přidělená do Harty 
do továrny, kde byli zajatý Italové. 

■  A tam jste byla až do konce války?
Náš oficír tam – jéje, to byl fašista, 
takovej kripl – nám jednoho dne dal 
dopisy, a že až příde rozkaz, musíme je 
otevřít a budeme se stěhovat. A my 
jsme říkaly: „My tady ale máme rodiče, 
budeme s rodičema.“ „To nebudete!
Vy jste vojáci, a jak nepůjdete, tak vás 
zastřelíme!“ Řekla jsem to mamince
a ona to zařídila a jednou v noci
mě tajně odvezla k tetě do Vestce
u Liberce. Už druhej den mě vojáci
v Lánově hledali. Maminka byla 
zpátky doma a říká „Taky nevíme, kde 
je,“ tak mě nenašli.

A jednou se tak maminka vracela
z Liberce, přijíždí do Starý Paky
a najednou vidí vlak – samý otevřený 
vagony a plno lidí. A někdo volá: „Frau 
Richter!“ „Prokristapána, vždyť to jsou 
Lánováci“ – nemohla se ani hnout.
To naši lidi z Lánova byli v prvním 
transportu a stáli tam vedle sebe jako 
herinky. Akorát je převezli přes hranice 
a tam je vyhodili! Šest neděl byli 
některý i s malejma dětma na ulici. 

■  A po válce…
Po pětaštyrycátým pár z těch Čechů,
co tady byli – tovaryš u pekaře a další
ty tady potom vládli. Nejhorší byl
ten poštmistr. Jméno jsem úplně 
zapomněla, oni ho pak přeložili do 
Trutnova. Ten mně taky povídal: 
„Dneska, když budu chtět, tak vašeho 
otce dám do odsunu a vaše maminka 
tady zůstane.“ Ale můj budoucí manžel 
mu řek': „Tak to už si dneska nemůžete 
dovolit. Zrovna jedu od advokáta a je 
novej zákon, že smíšený manželství, 
kerý mají zažádaný o československý 
občanství, zůstanou tak dlouho na 
místě, až se jim to vyřídí!“

Maminka odsud nechtěla jít, ta  říkala: 
„Já nejdu, nikomu jsem nic neudělala. 
Jsem Češka, kam bych chodila – radši 
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obce Ing. Pavel Šimůnek a starosta 
honebního společenstva Libor Vodě-
rek.

Jednání výroční členské schůze zahájil 
a řídil předseda MS Antonín Hylmar, 
který zhodnotil činnost spolku za 
uplynulý rok (1. 4. 2022 – 24. 3. 2023) 
na úseku společenském, ve vztahu
k Obci Dolní Lánov a dalším organi-
zacím v obci. Zhodnotil péči o mysli-
vecký majetek, který MS vlastní. 
Poděkoval Obci Dolní Lánov za spo-
lupráci. Připomněl spolupráci s Okres-
ním mysliveckým spolkem v Trutnově 
na úseku lovecké kynologie, kdy
MS zajišťoval organizaci tří zkoušek 
loveckých psů ve své honitbě. Provedli 
jsme sběr železného šrotu po obci,
ve spolupráci se sportovním klubem 
zorganizovali dvě sportovní akce
v obci, v lednu pro veřejnost usku-
tečnili myslivecký ples a v letním 
období pak akci „Jarní vánek“ pro 
rodinné příslušníky myslivců za účasti 
kolegů myslivců z okolních spolků.
V listopadu jsme také zorganizovali 
tradiční setkání s občany při příležitosti 
oslav svátku patrona myslivosti sv. 
Huberta.

S další zprávou vystoupil myslivecký 
hospodář Jiří Kaván ml., který hodnotil 
práci MS na úseku výkonu myslivosti. 
Připomněl jednání honebního spole-
čenstva a seznámil členskou základnu
s novou nájemní smlouvou. V jeho 
zprávě bylo konstatováno, že MS má
v současné době 16 členů a 2 hostující 
členy. Pro výkon myslivosti využívá 
spolek 13 lovecky upotřebitelných psů, 
které vlastní 10 členů MS. Pozornost 
byla během mysliveckého roku věno-
vána snižování stavu zvěře spárkaté 
(srnčí) dle schváleného plánu odstřelu, 
kdy bylo uloveno celkem 15 ks srnců, 
15 ks srn a 7 ks srnčat. K tomu bylo 
nahlášeno 22 ks srnčí zvěře, která 
uhynula pod koly motorových vozidel, 
nebo v Kunčicích n. L. na kolejích,
a část mají na svědomí volně pobíhající 
psi. U jelení zvěře došlo k odstřelu 1 ks 
jelena, 2 ks laně a 1 ks koloucha.
Za myslivecký rok bylo členy MS 
uloveno 22 ks prasete divokého.
Z plánovaného odstřelu 14 ks zajíce 
polního bylo na dvou společných 
honech uloveno pouze 5 ks této zvěře.

Myslivecký hospodář dále uvedl,
že dolnolánovští myslivci zajistili 
dostatečnou krmnou základnu pro lesní 
zvěř v objemu 35 q ovsa a téměř 100 q 
krmné řepy. Seno do krmných zařízení 

si v dostatečném množství zajišťovali 
členové MS většinou z vlastních zdro-
jů. V uplynulém roce byly vybudovány 
2 nové krmelce pro srnčí zvěř a 16 ks 
krmítek pro zaječí zvěř.

Finanční hospodář seznámil členskou 
základnu MS se stavem financí
a předseda kontrolní komise přednesl 
zprávu kontrolní komise. V diskuzi 
vystoupil se svým projevem starosta 
obce, který poděkoval myslivcům za 
práci pro obec. Starosta honebního 
společenstva taktéž poděkoval mysliv-
cům za spolupráci a popřál jim hodně 
úspěchů v jejich činnosti.

Na závěr výroční členské schůze 
členové MS schválili plán činnosti na 
rok 2023 v oblasti výkonu práva 
myslivosti, péče o majetek spolku, 
ekonomiky MS a společenské a kul-
turní záležitosti MS.

V nastávajícím letním období budou 
myslivci jako každoročně zajišťovat 
dostatečnou krmnou základnu objemo-
vého krmiva (sena nebo otavy), letninu 
pro zvěř. Také budou plnit plán od-
střelu srnčí zvěře – srnců, náležitou 
pozornost budou věnovat i snižování 
stavu černé zvěře a zvěře škodné dle 
zákona o myslivosti. 17. – 18. června 
organizují a zajistí dvoudenní kynolo-
gickou akci Pohár OMS Trutnov, 
jejichž součástí jsou lesní a barvářské 
zkoušky loveckých psů. Začátkem září 
uspořádají sportovní a společenskou 
akci v rámci rozloučení s létem.

Myslivci žádají občany, aby v pří-
padě nálezu mláďat lesní a polní 
zvěře se jich nedotýkali, případně 
zavolali některému myslivci a ozná-
mili mu místo nálezu. Dále žádají 
majitele psů, aby je při pobytu v pří-
rodě měli na vodítku. Buďme ohle-
duplní k přírodě a jejím obyvatelům.

Myslivci z Dolního Lánova přejí svým 
spoluobčanům krásné, pohodové
a bezproblémové prožití léta. 

        Myslivosti zdar, Miloslav Tomíček 

 Krkonošské paměti
 Na začátku dubna mi do 
infocentra vstoupila paní Francová, 
dlouholetá poštmistrová z lánovské 
pošty, aby tu vyřídila nějakou svou 
záležitost. Z hovoru potom vyplynulo, 
že je dcerou paní Krškové ze mlýna
v Dolním Lánově, což samozřejmě 
většina z vás asi ví. Když jsem paní 

pobídla k nějakému „mlýnskému“ 
příspěvku do našeho zpravodaje, 
dozvěděla jsem se, že v měsíčníku 
Krkonoše-Jizerské hory před lety jeden 
rozhovor s její maminkou vyšel.
A protože si myslím, že přeci jen ne 
všichni to asi četli, dovolím si zde,
po dohodě s redakcí a autorem - svého 
času Lánovákem, tento zajímavý text 
uveřejnit. K. Boková

Krkonošské paměti: Selma 
ze mlejna aneb z pekla štěstí

Titulek zní trochu pohádkově, ale tohle 
povídání s pohádkou mnoho společ-
ného nemá. Snad jen to štěstí, které 
občas měla, jak sama říká, 87letá paní 
Anselma Kršková. Zašli jsme si popo-
vídat k ní do domku na samém konci 
Dolního Lánova, vedle kterého stával 
mlýn jejího tatínka, kdysi jeden
z největších daleko široko.

■ Jak se váš tatínek mlynář dostal
do Lánova?
Ve Vrchlabí vedle fary, jak je kostel, 
tam stál Richtrův mlejn – už je dneska 
zbouranej. Ten byl dědečka. Můj tatí-
nek byl ze štyr bratrů a všichni se učili 
mlynářem. Tenkrát řemeslníci chodili 
po vyučení na vandr. Tatínek na vandr 
nešel, ale jel vlakem – někam do 
Německa. Tam byl ve velkým mlejně
s pekařstvím. Majitel toho mlejna mu 
pak povídá: „Kde vy jste se vyučil?“ 
„U mýho tatínka.“ „Teda vy jste měl
ale dobrýho učitele!“ Tatínek tam dělal
i o nedělích, šetřil a pak si koupil tady 
ten mlejn v Lánově, co ho stavěl už 
hrabě Morzin.
Maminka byla dcera zámeckého 
zahradníka a bydlela ve Vrchlabí
v Tuchplanu [Tkalcovské, pozn. red.], 
v tý ulici nad kostelem. A jak chodila 
kolem mlejna, tak poznala tatínka.
A maminčina sestra si zase namluvila 
tatínkova bratra a koupili si mlejn ve 
Vesci u Liberce.
Tatínkův mlejn byl v okresu Vrchlabí 
tenkrát největší. Ten ve Vrchlabí byl 
sice postavenej větší, ale tatínek koupil 
samý nový stroje a mlel nejvíc – vagon 
tejdně. Dvakrát za tejden jezdil pro 
obilí až do Hradce.
V Lánově říkali, že náš mlejn je druhá 
četnická stanice. Četníci museli dva 
vždycky chodit na obchůzky až sem 
dolů. I v noci. A tady se svítilo, tak se
u nás zastavili, tady si sedli a odpo-
činuli a maminka jim dala najíst. Oni 
tady byli už jako doma. A když se
v osmatřicátým musely český četnický 
stanice stěhovat, tak přijeli s autem až 
sem dolů a s mýma rodičema se 

rozloučili. A v pětačtyřicátým, když 
zas přišli, první co bylo, šli se podívat, 
co dělají Richtrovi.

■  Před válkou nikomu nevadilo, že 
byla maminka Češka a tatínek Němec?
Vůbec ne. Za Rakouska-Uherska a za 
první republiky jste si mohli vzít, koho 
jste chtěli. Češi a Němci se tady dobře 
snášeli. U nás doma se mluvilo němec-
ky, ale do šesti roků jsme s bratrem 
neuměli slovo německy, protože ma-
minka s náma mluvila jen česky.
A v hospodě se zpívaly český i němec-
ký písničky. Když jsem chodila do 
kláštera v Hostinným do rodinný školy, 
tak tam jsme byly ve třídě polovička 
německý a polovička český holky. 
Byly jsme kamarádky všechny. Lidi se 
tady měli rádi. To až Henlein to přišel 
rozeštvat.
To ale maminka byla informovaná, ta 
už věděla od svojí sestry, co Hitler 
znamená. Ta se provdala do Berlína
a říkala: „Vy ani nevíte, jak se tady 
máte. Křičíte‚ Heim ins Reich', domů 
do říše, ale až tam budete, to teprve 
poznáte, co to je.“ 

■  Válku jste zažila v Lánově?
Když jsem dodělala v Hostinným tu 
rodinnou školu, tak jsem chtěla jít ještě 
dál a našla jsem si v Ústí nad Labem 
charitu – dvouletou sesterní školu, 
abych byla vyučená jako zdravotní 
sestra. Byla jsem tam přijatá, ještě
s jednou kamarádkou. A to zrovna 
Hitler zabral Sudety a sestry z charity 
nám napsaly, že škola se neotvírá,
že máme nastoupit do velkýho kláštera 
ve Schwäbisch Gmündu, to je až
u Stuttgartu. Mně bylo 18 roků, poprvé 
v životě jsem se vydala takhle daleko. 
Tam jsme byly s kamarádkou přes půl 
roku a dostaly jsme zprávu, že školu
v Ústí už přebraly sestry německýho 
Červenýho kříže, že škola se zase 
otvírá. Tak jsme jely domů. Chtěli po 
nás ale předložit potvrzení o půlroční 
Arbeitsdienst – pracovní brigádě, tak 
jsem nastoupit nemohla.
Maminka se znala s doktorem Hoferem 
ve Vrchlabí, von měl tady pár továren
a byl ředitelem Zemědělské hospo-
dářské záložny ve Vrchlabí. Ten mě 
vzal a pracovala jsem tam s poklad-
níkem. Pozdějc jsem byla ještě asi rok 
nasazená ve fabrice Theodor Petera
a synové, v plánovacím a kalkulačním 
oddělení.
Pracák mě taky chtěl poslat pracovat do 
Špindlu do vojenskýho lazaretu, ale to 
mi doktor Ettel, spolužák maminky, 
napsal nějaký potvrzení. Povídal mi: 
„Nebreč, takový holky jako ty těm 
kurevníkům nedám.“ On byl takovej 

lidovej. Pak jsem u něho dělala po 
večerech kurz Červenýho kříže. To 
jsem pak mohla říkat, že už jsem 
zapojená, když mě chtěli angažovat
v NSDAP. To oni takhle za války 
chodili a verbovali. K nám do mlejna 
přišli jednou dva lánovský chlapi.
A s tatínkem akytýrovali ve mlejně. 

■  Cože to dělali?!?
Akytýrovali – agitovali, to je tsche-
chisch Deutsch – hantýrka. Voni 
tatínka přemlouvali, aby vstoupil do 
strany – do NSDAP. Já jsem stála u nich 
a poslouchala. Tatínek říká „Eine 
herrliche Idee, Hand ins Feuer und 
Herz für den Hitler.“ Já myslela,
že neslyším dobře. Za chvíli jsem šla 
do kuchyně a říkám: „Mami, ten papá 
je úplně horkej, von to všechno 
schvaluje, já myslím, že to podepíše.“ 
A zase jsem šla poslouchat a mamince 
jsem vždycky přišla dát zprávu. A na-
konec, když chtěli, aby to podepsal, tak 
tatínek říká: „Víte, já bych vám to tak 
rád podepsal, ale podívejte se, jsem 
sám, mám už jen jednoho dělníka, mele 
se ve dne v noci, mlejn nikdy nestojí,
a já musím taky za pekařama, za 
obchodem. Kdybych byl mladej, ale já 
už nejsem. To je spíš pro ty mladý.“ 
Takhle se tatínek z toho vykecal. Musel 
to tak dělat, měl českou mlynářku, 
musel dělat, že je pro, a na druhou 
stranu nevěděl, jak se z toho má 
vytočit.
V říjnu štyrycet štyry, to už bylo hodně 
pozdě na konci války, jsem taky dostala 
povolávací rozkaz – transportem do 
kasáren do Brna. Tak jsem musela 
rukovat – spolu s kamarádkama, všech-
no německý holky od Červenýho kříže. 
Maminka brečela a my jsme z toho 
měly srandu, jako mladý holky jsme
si z toho moc nedělaly. V Brně nás
vzali k odvodu, nahatý jako chlapy,
a „tauglich!“ – schopná. Půlka kasáren 
byli chlapi a půlka holky. Železný 
postele a dole velký sály. Najednou 
jedna přiběhne a „Děvčata, pojďte 
honem, dole se můžeme přihlásit na 
Feldbekleidungsamt do Turnova – tam 
se musíme dostat, to nemáme daleko 
domů“. Tak jsme letěly po schodech 
dolů do toho sálu. Tam vám bylo holek! 
Vepředu seděl oficír, kterej to zapi-
soval. Teď my jsme se tam tlačily přes 
ty holky – ty řvaly, my jsme řvaly, tak 
ten oficír taky zařval a najednou nás 
slyšel, jak jsme mluvily, a ptá se: 
„Děvčata, odkud jste?“ „Z Vrchlabí.“ 
„Já jsem z Jablonce, to jsme krajani.“
A už jsme byly u něho a už nás napsal 
do Turnova.
Přijdeme na nádraží a tam v tom vlaku, 
co s ním máme jet, jsou lidi až na 

střechu, i schůdky plný. Tak jsme si 
sedly na kufry a přišel průvodčí. 
Povídáme, že jsme vojáci, akorát 
uniformy ještě nemáme, a že musíme 
do Turnova. A za chvíli on píská a hlásí, 
že ten vlak nepojede a že se má 
vystupovat. Tak lidi vystupovali a my 
nastoupily. Netrvalo dlouho, my jsme 
byly ve vlaku a seděly. Najednou ten 
chlap píská zase, a že ten vlak přeci 
jede. My jsme v tom momentu ani 
nevěděly, že to dělá kvůli nám. To víte, 
jako mladý holky jsme měly z pekla 
štěstí. Jak paní Herbsová povídala,
kde všude byla v přeplněnejch lágrech 
– tak já už byla pátej den zase doma. 
Nakonec jsem byla přidělená do Harty 
do továrny, kde byli zajatý Italové. 

■  A tam jste byla až do konce války?
Náš oficír tam – jéje, to byl fašista, 
takovej kripl – nám jednoho dne dal 
dopisy, a že až příde rozkaz, musíme je 
otevřít a budeme se stěhovat. A my 
jsme říkaly: „My tady ale máme rodiče, 
budeme s rodičema.“ „To nebudete!
Vy jste vojáci, a jak nepůjdete, tak vás 
zastřelíme!“ Řekla jsem to mamince
a ona to zařídila a jednou v noci
mě tajně odvezla k tetě do Vestce
u Liberce. Už druhej den mě vojáci
v Lánově hledali. Maminka byla 
zpátky doma a říká „Taky nevíme, kde 
je,“ tak mě nenašli.

A jednou se tak maminka vracela
z Liberce, přijíždí do Starý Paky
a najednou vidí vlak – samý otevřený 
vagony a plno lidí. A někdo volá: „Frau 
Richter!“ „Prokristapána, vždyť to jsou 
Lánováci“ – nemohla se ani hnout.
To naši lidi z Lánova byli v prvním 
transportu a stáli tam vedle sebe jako 
herinky. Akorát je převezli přes hranice 
a tam je vyhodili! Šest neděl byli 
některý i s malejma dětma na ulici. 

■  A po válce…
Po pětaštyrycátým pár z těch Čechů,
co tady byli – tovaryš u pekaře a další
ty tady potom vládli. Nejhorší byl
ten poštmistr. Jméno jsem úplně 
zapomněla, oni ho pak přeložili do 
Trutnova. Ten mně taky povídal: 
„Dneska, když budu chtět, tak vašeho 
otce dám do odsunu a vaše maminka 
tady zůstane.“ Ale můj budoucí manžel 
mu řek': „Tak to už si dneska nemůžete 
dovolit. Zrovna jedu od advokáta a je 
novej zákon, že smíšený manželství, 
kerý mají zažádaný o československý 
občanství, zůstanou tak dlouho na 
místě, až se jim to vyřídí!“

Maminka odsud nechtěla jít, ta  říkala: 
„Já nejdu, nikomu jsem nic neudělala. 
Jsem Češka, kam bych chodila – radši 
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se pověsím.“ Dali jí jeden měsíc český 
potravinový lístky, druhej měsíc zase 
německý – v těch toho bylo míň
a žádný maso. Jeden měsíc byla Češka, 
druhej měsíc Němka. A já říkám: 
„Mamá, víš, za co to máš? Žes byla 
srdcem a duší takovou Češkou, žes 
brečela, když se to stalo v tý Lidici. 
Vidíš a teď ty lidi, který sem přišli, 
který tě v životě neznali, ty z tebe dělají 
Němku. Teď to máš.“ 

■  Co se po válce stalo s mlýnem?
Maminka říkala: „Ten mlejn z půlky 
patří mně a já jsem Češka.“ Ale oni ne – 
je to psaný na Emil Richter – konfi-
skovat! Jako národní správce to pak 
vedl náš dělník Fišera. Ve válce ho
k tatínkovi přidělil pracák. Tatínek
se ho ptá: „Kde jste pracoval?“ „V to-
várně, já jsem jen vyučenej.“ Tatínek 
povídá: „Tak to mně je líto, já taky 
někdy musím odjet za pekařama a to 
vám musím svěřit celej mlejn. To já vás 
nemůžu vzít.“ No ale přišla jeho 
maminka tadyhle z Víchový za mojí 
maminkou a říká: „Paní Richtrová, 
vemte Jindru, když ho nevemete, tak
on musí do reichu na práce.“ Tak 
maminka se u tatínka přimluvila a ten 
ho vzal. Měl se tu dobře – nemusel 
dávat potravinový lístky a v sobotu 
když jel domů, tak vzádu u kola byl 
vždycky ‚Gepäckträger', tak si moh' 
vzít mouku, maminka mu dala kus 
masa, kus salámu a kousek másla na 
neděli. Nejdřív nás po pětaštyrycátým 
na výboře chválil, že se tady měl dobře, 
ale jak se dověděl, že by moh' mít ten 
mlejn…

Tak ten Fišera byl tady potom pán. 
Tatínek mu dělal dělníka a řídil
mlejn a Fišera si jen půjčoval peníze. 
„Ten Jindra bude brzy hotovej,“ říkal 
tatínek.

A ve štyrycátým sedmým odsud odve-
zli všechny nový stroje. Zůstaly tady 
jen ty starý. JZD si vzalo násypky
a tady už se jen šrotovalo.

Poloprázdný mlýn určený ke zboření 
panu Richtrovi v roce 1954 i s dluhy 
vrátili a v roce 1962 znovu zabavili. 
Nakonec ho paní Kršková koupila 
zpátky v roce 1964. Paní Kršková
v sobě nezapřela krev živnostníka
a spolu s manželem, který měl hote-
lovou školu, pozvedli nejeden podnik
v Krkonoších. Neobešlo se to bez řady 
peripetií – její manžel, coby vysloužilec 
ze západní fronty „načichlý západem“, 
se stal nepohodlným a musel odejít
z hotelu Bristol ve Špindlerově Mlýně – 
v té době již zotavovny ROH Jiskra, ale 
to už by byla zase jiná historie…

Krkonoše-Jizerské hory 10/2008,
str. 44 – 45
Autor: Petr Srp  Foto: Kamila Anto-
šová a z archivu paní Krškové

 VII. Velikonoční  
 šachový turnaj
Po dvouleté přestávce uspořádal 
Sportovní klub spolu s Šachovým 
kroužkem ZŠ a MŠ v Dolním Lánově
a sportovním sdružením mladých 
šachis-tů na ZŠ v Lánově VII. ročník 
"Velikonočního dolnolánovského 
šachového turnaje” pro děti a mládež. 
Soutěž byla zajímavá tím, že se do ní 
společně zapojily dvě ZŠ, a to škola
v Dolním a Prostředním Lánově. Velké 
pochopení pro celou akci měl i kolektiv 
Sportovního klubu při OÚ v Dolním 
Lánově za přímé účasti starosty obce 
Ing. Pavla Šimůnka a vedení obou škol. 
Paní ředitelka Mgr. Koniková o turnaji 
ihned informovala na webových strán-
kách školy. Škola v Dolním Lánově 
nezůstala pozadu a děti napsaly rodi-
čům pozvánku na lístky. To, že turnaj 
splnil své poslání i počtem přihlášených 
dětí z obce a okolí, splnil své poslání 
obohacení o společenskou a kulturní 
činnost pro děti a mládež v našich 
obcích.

Velké poděkování patří oběma uči-
telkám, paní Ing. Soně Matyášové
a paní Anitě Blažejové za pomoc při 
organizaci turnaje. Za provoz sálu, 
přípravu a zajištění patří velké poděko-
vání Slávkovi Viklickému, obsluhu 
občerstvení pro účastníky a přítomné 
rodiče spolehlivě zajistil Jiří Svatý.
Za pomoc hlavnímu rozhodčímu při 
sledování a kontrole času nutno podě-
kovat Dominiku Máslovi. Zdeňkovi 
Máslovi ml. děkujeme za zhotovení 
diplomů pro vítěze a účastníky turnaje
a zajištění plakátů. Velké poděkování 
patří sponzorům a partnerům turnaje - 
firmě Dřevo WOLF, firmě MEPO pana 
Mejsnara, OÚ Dolní Lánov a SK Dolní 
Lánov. Díky nim tak bylo vše, včetně 
občerstvení pro účastníky, zdarma!

Výsledky turnaje:
I. kategorie 6 - 11 let  (1. - 5. místo):
1.  Denis Jurik    2.  Lucie Máslová
3.  Patrik Pumr   4.  Miloš Kaňkovský
5.  Anitka Blažejová

II. kategorie: 1. - 5. místo
1. Tomáš Zeman  2. František Javor
3.  Vojta Ždárský      4.  Milan Blažej
5.  Jakub Cerman

Všem mladým šachistům a šachistkám 
děkujeme za účast a čestnou repre-
zentaci obou škol a přejeme hodně 
úspěchů na šachových polích. 

  Za Sportovní klub a Šachový kroužek
       ZŠ a MŠ v Dolním Lánově

         Zdeněk Máslo st.

Foto z turnaje naleznete na zadní 
předsádce Zpravodaje.

Paní Kršková.

Vrchlabský válcový mlýn Adalbert Richter,
hlásal vývěsní štít na mlýně dědečka paní

Krškové v dnešní ulici Josefa Šíra.

Anselma Kršková coby žákyně
klášterní školy v Hostinném.

Válcový mlýn Emila Richtra – štítek
z lánovského mlýna tatínka paní Krškové.

Vážení sousedé,
před rokem touto dobou jsem ve Zpravodaji psal o zapojení 
naší obce do meziobecní spolupráce v rámci dvou sdružení 
obcí a Místní akční skupiny Krkonoše. Nezmínil jsem se při 
té příležitosti, že jako obec ležící v Krkonošském národním 
parku máme také automaticky svého zástupce v regionální 
sekci Rady KRNAP.  A tam se nyní děly věci.

Radu KRNAP zřizuje podle Zákona o ochraně přírody 
Správa KRNAP. Zákon říká, že Rada je orgán sloužící
k projednání a posouzení všech důležitých dokumentů 
ochrany a řízení národního parku a jeho ochranného pásma, 
zejména členění území národního parku do zón ochrany 
přírody a zásad péče o národní park. I když je to orgán 
konzultační, právě pro jmenované dokumenty je zákonem 
vyžadovaný jeho souhlas.

Ve čtvrtek 11. 5. 2023 proběhlo 25. plenární zasedání Rady 
KRNAP a schválilo Zásady péče o Krkonošský národní park 
a jeho ochranné pásmo na roky 2023-2028. To je zcela 
zásadní dokument, který na následující období vymezuje 
principy možného rozvoje území národního parku, stanovuje 
cíle a cesty, jak k nim dospět. Samotné plenární zasedání 
proběhlo klidně, Zásady byly schváleny drtivou většinou 
hlasů. Diskuze byla bohatá, ale neútočila proti obsahu 
dokumentu, spíš doplňovala témata do další společné práce.

Z toho by se mohlo zdát, že Zásady jsou dokonalé a Správa 
KRNAP je připravila tak, že se daly jednoduše odhlasovat. 
Ve skutečnosti bylo závěrečné hlasování pouze formálním 
završením dlouhodobé diskuze, ve které se vícekolově 
materiál upravoval a vypořádávaly se připomínky. Na straně 
obcí vznikla pracovní skupina, která odvedla obrovský kus 
práce. Samozřejmě, že výsledná podoba Zásad je v mnoha 
bodech kompromisem, jinak by nikdy nemohla vzniknout.

Tento dokument bude do určité míry určovat i život naší 
obce. Možná že nejlepší vystižení jeho kvality je 
konstatování, že se vlastně nic zásadního nemění. Finální 
podoba Zásad péče je k dispozici na stránkách Správy 
KRNAP, každý si ji můžete přečíst nebo stáhnout. Pokud to 
uděláte, zřejmě přijdete na největší slabinu dokumentu.
Je napsaný tak komplikovaně, že je pro běžné přečtení 
absolutně nesrozumitelný. Jeho struktura však byla 
předepsaná Ministerstvem životního prostředí a nebylo

v silách Správy KRNAP ji měnit. Proto plenární zasedání 
přijalo úkol zpracovat jakýsi „vysvětlující sumář“ Zásad 
péče, který má za cíl přiblížit dokument každému, kdo
v Krkonoších žije, podniká nebo se chce rekreovat.

Částečně souběžně s přípravou Zásad péče rozběhla Správa 
KRNAP další velký projekt - Studii odtokových poměrů. 
Zatímco zásady péče musí mít správa národního parku ze 
zákona, Studie OP je standardním projektem, který má své 
zadání, vybraného zpracovatele a požadované výstupy.
V principu se jedná o komplexní analýzu krkonošských 
vodních toků a návrh opatření jak na tocích samotných, tak
i v jejich povodí. Ani u tohoto projektu nechtěly obce zůstat 
stranou, i když samozřejmě zde žádný mechanismus 
zákonného schválení neexistuje.

Svazek měst a obcí určil i zde pracovní skupinu, která se 
účastnila jednání, a vybavil ji příslušným mandátem. 
Zástupci obcí chápou vodní toky nejen jako přírodní objekt
s mnoha rostlinami a živočichy, ale také jako integrální 
součást života obcí, která ho může výrazně ovlivnit, pozi-
tivně i negativně. Vodní toky jsou i součástí hospodářského 
života krkonošských podnikatelů, zejména provozovatelů 
lyžařských areálů a malých vodních elektráren. A to by mělo 
být ve výsledcích studie plnohodnotně zahrnuto. V době, kdy 
píšu tento článek, ještě nebylo jednání o interpretaci výsled-
ků studie uzavřeno. Už teď je zřejmé, že na některých navr-
žených opatřeních panuje úplná shoda (zejména opatření
k zadržení vody v krajině), některé okruhy bude ještě třeba 
vyjasnit (garance bezpečnosti vodních toků při odstraňování 
migračních bariér). Z hlediska představitelů obcí je asi nejdů-
ležitějším výstupem pasportizace vodních toků s eviden-
čními listy jejich objektů. Pod tímto názvem je třeba si 
představit podrobný popis vodního toku se zhodnocením 
technického stavu všech jeho důležitých součástí včetně 
jezů, nábřežních zdí a podobně. Naším požadavkem je, aby 
byl tento dokument základem pro budoucí péči o vodní toky, 
o které se domníváme, že má k ideálu poměrně daleko. 

Tolik asi o dění spojeném se Správou KRNAP, u kterého se 
snažíme být aktivní součástí.

Z našich obecních věcí bych rád zmínil výsledek 
hospodaření za rok 2022.

Obec Dolní Dvůr hospodařila v loňském roce s přebytkem ve 
výši 8.130.000 Kč. Po očištění o účetní záležitosti činí příjmy 
cca 20.776.000 Kč, výdaje cca 12.646.000 Kč.

Z celkových příjmů tvoří asi 6 mil. Kč daňové příjmy, které 
vyplývají z pravidel rozpočtového určení daní a na které obec 
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se pověsím.“ Dali jí jeden měsíc český 
potravinový lístky, druhej měsíc zase 
německý – v těch toho bylo míň
a žádný maso. Jeden měsíc byla Češka, 
druhej měsíc Němka. A já říkám: 
„Mamá, víš, za co to máš? Žes byla 
srdcem a duší takovou Češkou, žes 
brečela, když se to stalo v tý Lidici. 
Vidíš a teď ty lidi, který sem přišli, 
který tě v životě neznali, ty z tebe dělají 
Němku. Teď to máš.“ 

■  Co se po válce stalo s mlýnem?
Maminka říkala: „Ten mlejn z půlky 
patří mně a já jsem Češka.“ Ale oni ne – 
je to psaný na Emil Richter – konfi-
skovat! Jako národní správce to pak 
vedl náš dělník Fišera. Ve válce ho
k tatínkovi přidělil pracák. Tatínek
se ho ptá: „Kde jste pracoval?“ „V to-
várně, já jsem jen vyučenej.“ Tatínek 
povídá: „Tak to mně je líto, já taky 
někdy musím odjet za pekařama a to 
vám musím svěřit celej mlejn. To já vás 
nemůžu vzít.“ No ale přišla jeho 
maminka tadyhle z Víchový za mojí 
maminkou a říká: „Paní Richtrová, 
vemte Jindru, když ho nevemete, tak
on musí do reichu na práce.“ Tak 
maminka se u tatínka přimluvila a ten 
ho vzal. Měl se tu dobře – nemusel 
dávat potravinový lístky a v sobotu 
když jel domů, tak vzádu u kola byl 
vždycky ‚Gepäckträger', tak si moh' 
vzít mouku, maminka mu dala kus 
masa, kus salámu a kousek másla na 
neděli. Nejdřív nás po pětaštyrycátým 
na výboře chválil, že se tady měl dobře, 
ale jak se dověděl, že by moh' mít ten 
mlejn…

Tak ten Fišera byl tady potom pán. 
Tatínek mu dělal dělníka a řídil
mlejn a Fišera si jen půjčoval peníze. 
„Ten Jindra bude brzy hotovej,“ říkal 
tatínek.

A ve štyrycátým sedmým odsud odve-
zli všechny nový stroje. Zůstaly tady 
jen ty starý. JZD si vzalo násypky
a tady už se jen šrotovalo.

Poloprázdný mlýn určený ke zboření 
panu Richtrovi v roce 1954 i s dluhy 
vrátili a v roce 1962 znovu zabavili. 
Nakonec ho paní Kršková koupila 
zpátky v roce 1964. Paní Kršková
v sobě nezapřela krev živnostníka
a spolu s manželem, který měl hote-
lovou školu, pozvedli nejeden podnik
v Krkonoších. Neobešlo se to bez řady 
peripetií – její manžel, coby vysloužilec 
ze západní fronty „načichlý západem“, 
se stal nepohodlným a musel odejít
z hotelu Bristol ve Špindlerově Mlýně – 
v té době již zotavovny ROH Jiskra, ale 
to už by byla zase jiná historie…

Krkonoše-Jizerské hory 10/2008,
str. 44 – 45
Autor: Petr Srp  Foto: Kamila Anto-
šová a z archivu paní Krškové

 VII. Velikonoční  
 šachový turnaj
Po dvouleté přestávce uspořádal 
Sportovní klub spolu s Šachovým 
kroužkem ZŠ a MŠ v Dolním Lánově
a sportovním sdružením mladých 
šachis-tů na ZŠ v Lánově VII. ročník 
"Velikonočního dolnolánovského 
šachového turnaje” pro děti a mládež. 
Soutěž byla zajímavá tím, že se do ní 
společně zapojily dvě ZŠ, a to škola
v Dolním a Prostředním Lánově. Velké 
pochopení pro celou akci měl i kolektiv 
Sportovního klubu při OÚ v Dolním 
Lánově za přímé účasti starosty obce 
Ing. Pavla Šimůnka a vedení obou škol. 
Paní ředitelka Mgr. Koniková o turnaji 
ihned informovala na webových strán-
kách školy. Škola v Dolním Lánově 
nezůstala pozadu a děti napsaly rodi-
čům pozvánku na lístky. To, že turnaj 
splnil své poslání i počtem přihlášených 
dětí z obce a okolí, splnil své poslání 
obohacení o společenskou a kulturní 
činnost pro děti a mládež v našich 
obcích.

Velké poděkování patří oběma uči-
telkám, paní Ing. Soně Matyášové
a paní Anitě Blažejové za pomoc při 
organizaci turnaje. Za provoz sálu, 
přípravu a zajištění patří velké poděko-
vání Slávkovi Viklickému, obsluhu 
občerstvení pro účastníky a přítomné 
rodiče spolehlivě zajistil Jiří Svatý.
Za pomoc hlavnímu rozhodčímu při 
sledování a kontrole času nutno podě-
kovat Dominiku Máslovi. Zdeňkovi 
Máslovi ml. děkujeme za zhotovení 
diplomů pro vítěze a účastníky turnaje
a zajištění plakátů. Velké poděkování 
patří sponzorům a partnerům turnaje - 
firmě Dřevo WOLF, firmě MEPO pana 
Mejsnara, OÚ Dolní Lánov a SK Dolní 
Lánov. Díky nim tak bylo vše, včetně 
občerstvení pro účastníky, zdarma!

Výsledky turnaje:
I. kategorie 6 - 11 let  (1. - 5. místo):
1.  Denis Jurik    2.  Lucie Máslová
3.  Patrik Pumr   4.  Miloš Kaňkovský
5.  Anitka Blažejová

II. kategorie: 1. - 5. místo
1. Tomáš Zeman  2. František Javor
3.  Vojta Ždárský      4.  Milan Blažej
5.  Jakub Cerman

Všem mladým šachistům a šachistkám 
děkujeme za účast a čestnou repre-
zentaci obou škol a přejeme hodně 
úspěchů na šachových polích. 

  Za Sportovní klub a Šachový kroužek
       ZŠ a MŠ v Dolním Lánově

         Zdeněk Máslo st.

Foto z turnaje naleznete na zadní 
předsádce Zpravodaje.

Paní Kršková.

Vrchlabský válcový mlýn Adalbert Richter,
hlásal vývěsní štít na mlýně dědečka paní

Krškové v dnešní ulici Josefa Šíra.

Anselma Kršková coby žákyně
klášterní školy v Hostinném.

Válcový mlýn Emila Richtra – štítek
z lánovského mlýna tatínka paní Krškové.

Vážení sousedé,
před rokem touto dobou jsem ve Zpravodaji psal o zapojení 
naší obce do meziobecní spolupráce v rámci dvou sdružení 
obcí a Místní akční skupiny Krkonoše. Nezmínil jsem se při 
té příležitosti, že jako obec ležící v Krkonošském národním 
parku máme také automaticky svého zástupce v regionální 
sekci Rady KRNAP.  A tam se nyní děly věci.

Radu KRNAP zřizuje podle Zákona o ochraně přírody 
Správa KRNAP. Zákon říká, že Rada je orgán sloužící
k projednání a posouzení všech důležitých dokumentů 
ochrany a řízení národního parku a jeho ochranného pásma, 
zejména členění území národního parku do zón ochrany 
přírody a zásad péče o národní park. I když je to orgán 
konzultační, právě pro jmenované dokumenty je zákonem 
vyžadovaný jeho souhlas.

Ve čtvrtek 11. 5. 2023 proběhlo 25. plenární zasedání Rady 
KRNAP a schválilo Zásady péče o Krkonošský národní park 
a jeho ochranné pásmo na roky 2023-2028. To je zcela 
zásadní dokument, který na následující období vymezuje 
principy možného rozvoje území národního parku, stanovuje 
cíle a cesty, jak k nim dospět. Samotné plenární zasedání 
proběhlo klidně, Zásady byly schváleny drtivou většinou 
hlasů. Diskuze byla bohatá, ale neútočila proti obsahu 
dokumentu, spíš doplňovala témata do další společné práce.

Z toho by se mohlo zdát, že Zásady jsou dokonalé a Správa 
KRNAP je připravila tak, že se daly jednoduše odhlasovat. 
Ve skutečnosti bylo závěrečné hlasování pouze formálním 
završením dlouhodobé diskuze, ve které se vícekolově 
materiál upravoval a vypořádávaly se připomínky. Na straně 
obcí vznikla pracovní skupina, která odvedla obrovský kus 
práce. Samozřejmě, že výsledná podoba Zásad je v mnoha 
bodech kompromisem, jinak by nikdy nemohla vzniknout.

Tento dokument bude do určité míry určovat i život naší 
obce. Možná že nejlepší vystižení jeho kvality je 
konstatování, že se vlastně nic zásadního nemění. Finální 
podoba Zásad péče je k dispozici na stránkách Správy 
KRNAP, každý si ji můžete přečíst nebo stáhnout. Pokud to 
uděláte, zřejmě přijdete na největší slabinu dokumentu.
Je napsaný tak komplikovaně, že je pro běžné přečtení 
absolutně nesrozumitelný. Jeho struktura však byla 
předepsaná Ministerstvem životního prostředí a nebylo

v silách Správy KRNAP ji měnit. Proto plenární zasedání 
přijalo úkol zpracovat jakýsi „vysvětlující sumář“ Zásad 
péče, který má za cíl přiblížit dokument každému, kdo
v Krkonoších žije, podniká nebo se chce rekreovat.

Částečně souběžně s přípravou Zásad péče rozběhla Správa 
KRNAP další velký projekt - Studii odtokových poměrů. 
Zatímco zásady péče musí mít správa národního parku ze 
zákona, Studie OP je standardním projektem, který má své 
zadání, vybraného zpracovatele a požadované výstupy.
V principu se jedná o komplexní analýzu krkonošských 
vodních toků a návrh opatření jak na tocích samotných, tak
i v jejich povodí. Ani u tohoto projektu nechtěly obce zůstat 
stranou, i když samozřejmě zde žádný mechanismus 
zákonného schválení neexistuje.

Svazek měst a obcí určil i zde pracovní skupinu, která se 
účastnila jednání, a vybavil ji příslušným mandátem. 
Zástupci obcí chápou vodní toky nejen jako přírodní objekt
s mnoha rostlinami a živočichy, ale také jako integrální 
součást života obcí, která ho může výrazně ovlivnit, pozi-
tivně i negativně. Vodní toky jsou i součástí hospodářského 
života krkonošských podnikatelů, zejména provozovatelů 
lyžařských areálů a malých vodních elektráren. A to by mělo 
být ve výsledcích studie plnohodnotně zahrnuto. V době, kdy 
píšu tento článek, ještě nebylo jednání o interpretaci výsled-
ků studie uzavřeno. Už teď je zřejmé, že na některých navr-
žených opatřeních panuje úplná shoda (zejména opatření
k zadržení vody v krajině), některé okruhy bude ještě třeba 
vyjasnit (garance bezpečnosti vodních toků při odstraňování 
migračních bariér). Z hlediska představitelů obcí je asi nejdů-
ležitějším výstupem pasportizace vodních toků s eviden-
čními listy jejich objektů. Pod tímto názvem je třeba si 
představit podrobný popis vodního toku se zhodnocením 
technického stavu všech jeho důležitých součástí včetně 
jezů, nábřežních zdí a podobně. Naším požadavkem je, aby 
byl tento dokument základem pro budoucí péči o vodní toky, 
o které se domníváme, že má k ideálu poměrně daleko. 

Tolik asi o dění spojeném se Správou KRNAP, u kterého se 
snažíme být aktivní součástí.

Z našich obecních věcí bych rád zmínil výsledek 
hospodaření za rok 2022.

Obec Dolní Dvůr hospodařila v loňském roce s přebytkem ve 
výši 8.130.000 Kč. Po očištění o účetní záležitosti činí příjmy 
cca 20.776.000 Kč, výdaje cca 12.646.000 Kč.

Z celkových příjmů tvoří asi 6 mil. Kč daňové příjmy, které 
vyplývají z pravidel rozpočtového určení daní a na které obec 
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schvaluje podání žádosti o dotaci ve 
výši 2.932.500 Kč z programu Státního 
fondu životního prostředí  Podpora 
obcí v národních parcích - Podpora v 
oblasti infrastruktury a vybavenosti 
obcí.
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/8 bylo schváleno

 Projednávané body na
  ZO obce Dolní Dvůr 
konaného dne 27. 4. 2023 od 18.30 
hodin v zasedací místnosti OÚ.

4. Dodatek ke kupní smlouvě na 
pozemek 350/9
Obec Dolní Dvůr uzavřela dne 30. 12. 
2021 kupní smlouvu na pozemek 
350/9, jejíž součástí je i regulace 
budoucí výstavby na něm. Projektant 
předložil obci k posouzení návrh 
projektu, který jde v některých 
jednotlivostech přes limity uvedené ve 
smlouvě. Celkově však jde o projekt, 
který odpovídá původní územní studii 
a představě Obce o využití této lokality.

Návrh usnesení č. 2023/10:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje dodatek č.1 ke Kupní 
smlouvě, spojené s výhradou zpětné 
koupě a se zřízením zákazu zcizení, 
uzavřené dne 30. 12. 2021 s manželi 
Pavlem Kadeřábkem, a Terezou 
Kadeřábkovou. Dodatek je uvedený 
 příloze tohoto zápisu. 
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/10 bylo schváleno

5. Smlouva s pořizovatelem Změny č.1 
územního plánu obce Dolní Dvůr

Na předchozím jednání Zastupitelstva 
obce Dolní Dvůr byla schválena 
Zpráva o uplatňování územního plánu 
obce Dolní Dvůr, můžeme tedy zahájit 
konkrétní práce. Usnesením č. 2020/25 
zastupitelstvo obce vybralo pořizova-
tele, je třeba uzavřít smluvní vztah.

Návrh usnesení č. 2023/11:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje Dohodu o provedení práce 
na pořízení Změny č.1 územního plánu 
obce Dolní Dvůr s Ing. arch. Ivou 
Lánskou za cenu 60.000 Kč.
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/11 bylo schváleno

6. Výběr zpracovatele Změny č.1 
územního plánu obce Dolní Dvůr
Na předchozím jednání Zastupitelstva 
obce jsme také zrušili usnesení 
2020/50 ,  k te rým j sme vybra l i 
zpracovatele Změny. Oslovili jsme 
čtyři subjekty, obdrželi dvě nabídky. 
Jako nejvýhodnější byla vyhodnocena 

nabídka společnosti TENET Trutnov.

Návrh usnesení č. 2023/12: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schva-
luje Smlouvu o dílo na zpracování 
Změny č.1 územního plánu obce Dolní 
Dvůr se společností TENET, spol.
s r. o., architektonický ateliér, Horská 
64, 541 01 Trutnov, IČO 63220385, za 
cenu 397.485 Kč. Cena se skládá z Pře-
vedení územního plánu do jednotného 
standardu – 151.250 Kč a Zpracování 
změny územního plánu – 246.235 Kč. 
Všechny ceny včetně DPH.
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/12 bylo schváleno

7. Smlouva o spolupráci při zajištění 
zpětného odběru a zařazení místa 
zpětného odběru do obecního systému 
odpadového hospodářství

Spolupráce v této oblasti probíhala
a nadále probíhat bude se společností 
EKO-KOM. Vzhledem ke změně 
legislativních podmínek je však nutné 
smlouvu inovovat. 

Návrh usnesení č. 2023/13: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje Smlouvu o spolupráci při 
zajištění zpětného odběru a zařazení 
místa zpětného odběru do obecního 
systému odpadového hospodářství se 
společností EKO-KOM, a. s., se sídlem 
Praha 4, Na Pankráci 1685/17, 140 21 
Praha 4, IČO 251 34 701.  
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/13 bylo schváleno

 Šedesát let spolu
 27. dubna oslavili manželé 
Jana a Jaroslav Ničovi 60 let společ-
ného života.

Manželé vychovali čtyři děti, rodina 
žila poklidným a skromným životem. 
Život běží, a tak se jim děti časem 
postupně rozlétly a založily své rodiny. 
V naší obci se manželé zapojovali do 
společenského života, dokud jim to 

zdraví umožňovalo. Mimo jiné si paní 
Jana v roce 1985 zacvičila na sparta-
kiádě, to byly krásné časy.

Naši milí spoluobčané Ničovi, přejeme 
Vám, aby Vás podlomené zdravíčko 
trápilo co nejméně, aby bylo ještě 
hodně radosti a krásných chvil proži-
tých s Vašimi nejbližšími.

       Za OÚ Dolní Dvůr 
           Miloslava Neumannová

Proč někdo onemocní celiakií, není 
zcela jasné. Jedná se o celoživotní 
onemocnění, způsobené nesnášen-
livostí lepku. Vyskytuje se celosvě-
tově. V této situaci je přibližně 60 000 
Čechů.

Před časem vyšel ve Zpravodaji č. 55 
článek Evy Vernerové o jejím sou-
sedovi Jiřím Suchanovi, provozujícím 
penzion „Chata u Jirky“. Je to muž 
činu, který se v době koronaviru, kdy 
musely být uzavřeny restaurace a pen-
ziony, pustil do výroby a rozvozu 
potravin, určených osobám s celiakií. 
Počet míst, kam dovážel své výrobky, 
se rozrůstal, žádnou reklamu nepotře-
boval. Kontakty na něj si zákazníci 
předávali sami. Povědomí o jeho 
výrobcích slaných, sladkých, či cuk-
rářských je značné. Tuto informaci 
využil spolek Klub celiatiků Ostravy
a Moravskoslezského kraje pro své 
hosty z Celiaklubu Bezglutenowa ma-
ma z Polska, Celiaklubu Východní 
Čechy a přátele ze Slovenska. První 
dva kluby slavily deset let svého trvání. 
Pro ostatní to byla osvěta i reklama. 
Tohoto ozdravného pobytu se od 28. 4. 
do 1. 5. zúčastnilo více než 100 osob, 
pro které byl připraven bohatý zábavný 
program. Výlety pro zdatné i méně 
zdatné turisty, soutěže, živá hudba, 
stolní hry, jízda dětským vláčkem, 
projížďky na koních, malování, tanec 
či návštěva aquaparku. Přijel také 
Krakonoš. Odměny do soutěží pro děti 
poskytla firma Puravita, Schär a Racio. 
Dárkové balíčky dostali všichni pří-
tomní. Akci částečně sponzorovalo 
Statutární město Ostrava, obdarování 
pro všechny poskytla italská firma 
Schär, ochutnávky firma Balviten 
glutenfree, GmbH., a polská firma 
Bezgluten, sp. z. o. o.

Ze speciálních surovin bylo třemi 
pomocnicemi předem připraveno 60 ks 
bramborových knedlíků, 60 ks housko-
vých a 180 ks borůvkových knedlíků. 
Obsluhu zajistily čtyři ženy, dalších pět 
pracovalo v kuchyni. Dva 15kilové 
dorty byly dílem paní Libušky, bývalé 

nemá žádný faktický vliv. Necelých 5 
mil. Kč tvoří získané dotace a výjimeč-
ná je výše příjmů za prodej pozemků 
7,5 mil. Kč.

Mezi náklady dominují náklady pro-
jektů v infrastruktuře (mosty, komu-
nikace – téměř 8 mil. Kč) a kulturním 
dědictví (hřbitov, křížky) 0,5 mil. Kč. 
Osobní náklady spojené s chodem 
obce, obecního úřadu a zastupitelstva 
jsou asi 2,5 mil. Kč.

Kdybychom hovořili o zisku hospo-
dářské jednotky, byl by to výsledek 
jednoznačně pozitivní. Myslím, že
i v tomto případě ukazuje na odvedený 
kus práce a zodpovědné hospodaření, 
nicméně dosahování přebytku hospo-
daření nemůže být primárním cílem 
Obce. Na účtech Obce je navíc aktu-
álně (květen 2023) přes 25 mil. Kč. 
Určitě nesměřuji k utrácení peněz za 
každou cenu a plýtvání. Ale mrzí mě,
že se nám nepodařilo některé projekty 
urychlit a snížit tak skrytý dluh Obce, 
který představuje nedořešený objekt 
bývalého obchodu, zchátralá budova 
bývalého MNV, neexistující odpoví-
dající technické zázemí Obce, pros-
tředí obecního úřadu z doby reálného 
socialismu a mohl bych pokračovat 
dále. Z toho všeho vyplývá, že úkolů 
má Obec dost a dost na řadu let a těch 
peněz zase není až tak moc, jak by se 
mohlo na první pohled zdát.

Abych se ve svých článcích pro Zpra-
vodaj příliš neopakoval, podíval jsem 
se na to, co jsem psal v předchozích 
číslech. Vícekrát jsem projevil přání, 
aby nadcházející období bylo konečně 
zase normální. 

Většina anomálií z uplynulého období 
je skutečně víceméně za námi. Covid 
se stal běžnou nemocí, žijeme bez 
roušek a faktických restrikcí. Ceny 
energií se pozvolna vracejí k normálu,
i když ten normál asi bude o trochu 
jinde než dříve. Raketová inflace už 
také snad dosáhla svého maxima,
i když příjmová úroveň bude nárůst 
životních nákladů ještě nějakou chvíli 
dohánět. Co se však bohužel nezmě-
nilo, je to, že relativně za našimi humny 
pokračuje válečný konflikt, u kterého 
zatím není vidět blížící se konec. Sice 
už z Ukrajiny neproudí statisíce 
uprchlíků, sice už zprávy z tamější 
fronty nejsou vždycky na prvním mís-
tě, ale to by nás nemělo mást, že to je 
nějaké lepší. Stále jsou cizí vojska na 
území jiného svrchovaného státu, stále 
dochází k bojům, obětem na lidských 
životech a obrovským materiálním 
ztrátám. S tím se společenství demo-
kratických států nesmí nikdy smířit

a jako normální to nemůže vnímat ani 
nikdo z nás.

Vážení sousedé,

přeji vám hodně zdraví a klidné léto. 
Dětem prázdniny nabité zážitky, uby-
tovatelům a restauratérům dobrou se-
zónu a hodně spokojených hostů.

        Martin Bělovský, starosta

 Projednávané body na 
 ZO obce Dolní Dvůr 
konaného dne 2. 3. 2023 od 18.30 
hodin v zasedací místnosti OÚ.

4. Dodatek ke smlouvě na svoz odpadů

Společnost TRANSPORT Trutnov 
předložila návrh dodatku č. 3 k platné 
smlouvě na odvoz odpadů, kterým se 
navyšují ceny za svoz komunálního 
odpadu o 10 %. Vzhledem k tomu, že 
neexistuje žádná reálná alternativa, 
nezbývá než souhlasit.

Návrh usnesení č. 2023/2:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje dodatek č. 3 ke Smlouvě
o odstraňování, využívání a dopravě 
odpadů se společností TRANSPORT 
Trutnov, s. r. o., V Aleji 131, 541 01 
Trutnov, IČO 62063588, kterým se 
navyšují roční paušální známky u ná-
dob 110 resp. 120 l na 1.968 Kč
a u nádob 1.100 l na 17.793 Kč. Ceny 
jsou uvedeny bez 15 % DPH
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/2 bylo schváleno

5. Zpráva o uplatňování územního 
plánu obce Dolní Dvůr

Práce na Změně č.1 územního plánu 
obce Dolní Dvůr započaly v září 2019. 
Z objektivních i subjektivních důvodů 
se příprava základního výchozího 
dokumentu této změny protáhla až do 
současné doby. Zpráva o uplatňování 
územního plánu v sobě obsahuje 
vlastní zadání změny.
 V návaznosti na předběžnou infor-
maci pro žadatele o změnu územního 
plánu jsme obdrželi připomínky ke 
Zprávě od MUDr. Ivany Kaincové
a manželů Novákových. Připomínky 
jsou uvedeny v příloze zápisu.
 Zastupitelstvo obce vzalo tyto 
připomínky na vědomí, jejich řešení 
bude zváženo v dalším průběhu 
přípravy Změny č.1 územního plánu.

Návrh usnesení č. 2023/3:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schva-
luje Zprávu o uplatňování územního 
plánu obce Dolní Dvůr uvedenou v pří-
loze tohoto zápisu.
Hlasování: Pro:9   Proti:0  Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/3 bylo schváleno

Vzhledem k novým legislativním po-
žadavkům na územní plány obcí bude 
třeba aktualizovat cenové nabídky 
potenciálních zpracovatelů Změny
č. 1 našeho územního plánu. Podmínky 
spolupráce se zpracovatelem se ne-
mění. Při větším počtu změn jak
z požadavků, tak vyplývajících z vyš-
ších stupňů územně plánovací doku-
mentace, by nebylo efektivní použít 
zkrácený postup pořizování změny 
územního plánu.

Návrh usnesení č. 2023/4:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší 
své usnesení 2020/50.
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/4 bylo schváleno

Návrh usnesení č. 2023/5:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší 
své usnesení 2020/24.
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/5 bylo schváleno

6. Smlouva s Česko-německým fon-
dem budoucnosti – příspěvek na 1. 
etapu obnovy starých německých 
hrobů
Na základě usnesení 2022/27 jsme 
podali žádost o příspěvek na 1. etapu 
obnovy starých německých hrobů na 
našem hřbitově. Žádost byla úspěšná, 
celkové náklady jsou 785.000 Kč, 
příspěvek fondu 300.000 Kč, spolu-
účast německého partnera 45.000 Kč.  

Návrh usnesení č. 2023/6: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schva-
luje Smlouvu o poskytnutí příspěvku
z Česko-německého fondu budou-
cnosti s Česko-německým fondem 
budoucnosti, nadačním fondem, se 
sídlem Železná 24, 110 00 Praha 1, 
IČO: 67776841 ve výši 300.000 Kč. 
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/6 bylo schváleno

7. Žádosti o dotace
V rámci priorit obce pokračujeme
v obnově mostů, tentokráte je před-
mětem projektu oprava mostu M11
v Luisině Údolí směrem k Liberecké 
boudě. 

Návrh usnesení č. 2023/7: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje záměr opravy mostu M11
s předběžnými náklady projektu ve 
výši 3.450.000 Kč  
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/7 bylo schváleno

Pro financování projektu je možné 
využít dotaci z programu na podporu 
obcí v národních parcích od Státního 
fondu životního prostředí.
Návrh usnesení č. 2023/8: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 

DĚNÍ V OBCI

Mezinárodní setkání  
celiaků v Dolním Dvoře
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schvaluje podání žádosti o dotaci ve 
výši 2.932.500 Kč z programu Státního 
fondu životního prostředí  Podpora 
obcí v národních parcích - Podpora v 
oblasti infrastruktury a vybavenosti 
obcí.
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/8 bylo schváleno

 Projednávané body na
  ZO obce Dolní Dvůr 
konaného dne 27. 4. 2023 od 18.30 
hodin v zasedací místnosti OÚ.

4. Dodatek ke kupní smlouvě na 
pozemek 350/9
Obec Dolní Dvůr uzavřela dne 30. 12. 
2021 kupní smlouvu na pozemek 
350/9, jejíž součástí je i regulace 
budoucí výstavby na něm. Projektant 
předložil obci k posouzení návrh 
projektu, který jde v některých 
jednotlivostech přes limity uvedené ve 
smlouvě. Celkově však jde o projekt, 
který odpovídá původní územní studii 
a představě Obce o využití této lokality.

Návrh usnesení č. 2023/10:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje dodatek č.1 ke Kupní 
smlouvě, spojené s výhradou zpětné 
koupě a se zřízením zákazu zcizení, 
uzavřené dne 30. 12. 2021 s manželi 
Pavlem Kadeřábkem, a Terezou 
Kadeřábkovou. Dodatek je uvedený 
 příloze tohoto zápisu. 
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/10 bylo schváleno

5. Smlouva s pořizovatelem Změny č.1 
územního plánu obce Dolní Dvůr

Na předchozím jednání Zastupitelstva 
obce Dolní Dvůr byla schválena 
Zpráva o uplatňování územního plánu 
obce Dolní Dvůr, můžeme tedy zahájit 
konkrétní práce. Usnesením č. 2020/25 
zastupitelstvo obce vybralo pořizova-
tele, je třeba uzavřít smluvní vztah.

Návrh usnesení č. 2023/11:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje Dohodu o provedení práce 
na pořízení Změny č.1 územního plánu 
obce Dolní Dvůr s Ing. arch. Ivou 
Lánskou za cenu 60.000 Kč.
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/11 bylo schváleno

6. Výběr zpracovatele Změny č.1 
územního plánu obce Dolní Dvůr
Na předchozím jednání Zastupitelstva 
obce jsme také zrušili usnesení 
2020/50 ,  k te rým j sme vybra l i 
zpracovatele Změny. Oslovili jsme 
čtyři subjekty, obdrželi dvě nabídky. 
Jako nejvýhodnější byla vyhodnocena 

nabídka společnosti TENET Trutnov.

Návrh usnesení č. 2023/12: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schva-
luje Smlouvu o dílo na zpracování 
Změny č.1 územního plánu obce Dolní 
Dvůr se společností TENET, spol.
s r. o., architektonický ateliér, Horská 
64, 541 01 Trutnov, IČO 63220385, za 
cenu 397.485 Kč. Cena se skládá z Pře-
vedení územního plánu do jednotného 
standardu – 151.250 Kč a Zpracování 
změny územního plánu – 246.235 Kč. 
Všechny ceny včetně DPH.
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/12 bylo schváleno

7. Smlouva o spolupráci při zajištění 
zpětného odběru a zařazení místa 
zpětného odběru do obecního systému 
odpadového hospodářství

Spolupráce v této oblasti probíhala
a nadále probíhat bude se společností 
EKO-KOM. Vzhledem ke změně 
legislativních podmínek je však nutné 
smlouvu inovovat. 

Návrh usnesení č. 2023/13: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje Smlouvu o spolupráci při 
zajištění zpětného odběru a zařazení 
místa zpětného odběru do obecního 
systému odpadového hospodářství se 
společností EKO-KOM, a. s., se sídlem 
Praha 4, Na Pankráci 1685/17, 140 21 
Praha 4, IČO 251 34 701.  
Hlasování:Pro:8   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/13 bylo schváleno

 Šedesát let spolu
 27. dubna oslavili manželé 
Jana a Jaroslav Ničovi 60 let společ-
ného života.

Manželé vychovali čtyři děti, rodina 
žila poklidným a skromným životem. 
Život běží, a tak se jim děti časem 
postupně rozlétly a založily své rodiny. 
V naší obci se manželé zapojovali do 
společenského života, dokud jim to 

zdraví umožňovalo. Mimo jiné si paní 
Jana v roce 1985 zacvičila na sparta-
kiádě, to byly krásné časy.

Naši milí spoluobčané Ničovi, přejeme 
Vám, aby Vás podlomené zdravíčko 
trápilo co nejméně, aby bylo ještě 
hodně radosti a krásných chvil proži-
tých s Vašimi nejbližšími.

       Za OÚ Dolní Dvůr 
           Miloslava Neumannová

Proč někdo onemocní celiakií, není 
zcela jasné. Jedná se o celoživotní 
onemocnění, způsobené nesnášen-
livostí lepku. Vyskytuje se celosvě-
tově. V této situaci je přibližně 60 000 
Čechů.

Před časem vyšel ve Zpravodaji č. 55 
článek Evy Vernerové o jejím sou-
sedovi Jiřím Suchanovi, provozujícím 
penzion „Chata u Jirky“. Je to muž 
činu, který se v době koronaviru, kdy 
musely být uzavřeny restaurace a pen-
ziony, pustil do výroby a rozvozu 
potravin, určených osobám s celiakií. 
Počet míst, kam dovážel své výrobky, 
se rozrůstal, žádnou reklamu nepotře-
boval. Kontakty na něj si zákazníci 
předávali sami. Povědomí o jeho 
výrobcích slaných, sladkých, či cuk-
rářských je značné. Tuto informaci 
využil spolek Klub celiatiků Ostravy
a Moravskoslezského kraje pro své 
hosty z Celiaklubu Bezglutenowa ma-
ma z Polska, Celiaklubu Východní 
Čechy a přátele ze Slovenska. První 
dva kluby slavily deset let svého trvání. 
Pro ostatní to byla osvěta i reklama. 
Tohoto ozdravného pobytu se od 28. 4. 
do 1. 5. zúčastnilo více než 100 osob, 
pro které byl připraven bohatý zábavný 
program. Výlety pro zdatné i méně 
zdatné turisty, soutěže, živá hudba, 
stolní hry, jízda dětským vláčkem, 
projížďky na koních, malování, tanec 
či návštěva aquaparku. Přijel také 
Krakonoš. Odměny do soutěží pro děti 
poskytla firma Puravita, Schär a Racio. 
Dárkové balíčky dostali všichni pří-
tomní. Akci částečně sponzorovalo 
Statutární město Ostrava, obdarování 
pro všechny poskytla italská firma 
Schär, ochutnávky firma Balviten 
glutenfree, GmbH., a polská firma 
Bezgluten, sp. z. o. o.

Ze speciálních surovin bylo třemi 
pomocnicemi předem připraveno 60 ks 
bramborových knedlíků, 60 ks housko-
vých a 180 ks borůvkových knedlíků. 
Obsluhu zajistily čtyři ženy, dalších pět 
pracovalo v kuchyni. Dva 15kilové 
dorty byly dílem paní Libušky, bývalé 

nemá žádný faktický vliv. Necelých 5 
mil. Kč tvoří získané dotace a výjimeč-
ná je výše příjmů za prodej pozemků 
7,5 mil. Kč.

Mezi náklady dominují náklady pro-
jektů v infrastruktuře (mosty, komu-
nikace – téměř 8 mil. Kč) a kulturním 
dědictví (hřbitov, křížky) 0,5 mil. Kč. 
Osobní náklady spojené s chodem 
obce, obecního úřadu a zastupitelstva 
jsou asi 2,5 mil. Kč.

Kdybychom hovořili o zisku hospo-
dářské jednotky, byl by to výsledek 
jednoznačně pozitivní. Myslím, že
i v tomto případě ukazuje na odvedený 
kus práce a zodpovědné hospodaření, 
nicméně dosahování přebytku hospo-
daření nemůže být primárním cílem 
Obce. Na účtech Obce je navíc aktu-
álně (květen 2023) přes 25 mil. Kč. 
Určitě nesměřuji k utrácení peněz za 
každou cenu a plýtvání. Ale mrzí mě,
že se nám nepodařilo některé projekty 
urychlit a snížit tak skrytý dluh Obce, 
který představuje nedořešený objekt 
bývalého obchodu, zchátralá budova 
bývalého MNV, neexistující odpoví-
dající technické zázemí Obce, pros-
tředí obecního úřadu z doby reálného 
socialismu a mohl bych pokračovat 
dále. Z toho všeho vyplývá, že úkolů 
má Obec dost a dost na řadu let a těch 
peněz zase není až tak moc, jak by se 
mohlo na první pohled zdát.

Abych se ve svých článcích pro Zpra-
vodaj příliš neopakoval, podíval jsem 
se na to, co jsem psal v předchozích 
číslech. Vícekrát jsem projevil přání, 
aby nadcházející období bylo konečně 
zase normální. 

Většina anomálií z uplynulého období 
je skutečně víceméně za námi. Covid 
se stal běžnou nemocí, žijeme bez 
roušek a faktických restrikcí. Ceny 
energií se pozvolna vracejí k normálu,
i když ten normál asi bude o trochu 
jinde než dříve. Raketová inflace už 
také snad dosáhla svého maxima,
i když příjmová úroveň bude nárůst 
životních nákladů ještě nějakou chvíli 
dohánět. Co se však bohužel nezmě-
nilo, je to, že relativně za našimi humny 
pokračuje válečný konflikt, u kterého 
zatím není vidět blížící se konec. Sice 
už z Ukrajiny neproudí statisíce 
uprchlíků, sice už zprávy z tamější 
fronty nejsou vždycky na prvním mís-
tě, ale to by nás nemělo mást, že to je 
nějaké lepší. Stále jsou cizí vojska na 
území jiného svrchovaného státu, stále 
dochází k bojům, obětem na lidských 
životech a obrovským materiálním 
ztrátám. S tím se společenství demo-
kratických států nesmí nikdy smířit

a jako normální to nemůže vnímat ani 
nikdo z nás.

Vážení sousedé,

přeji vám hodně zdraví a klidné léto. 
Dětem prázdniny nabité zážitky, uby-
tovatelům a restauratérům dobrou se-
zónu a hodně spokojených hostů.

        Martin Bělovský, starosta

 Projednávané body na 
 ZO obce Dolní Dvůr 
konaného dne 2. 3. 2023 od 18.30 
hodin v zasedací místnosti OÚ.

4. Dodatek ke smlouvě na svoz odpadů

Společnost TRANSPORT Trutnov 
předložila návrh dodatku č. 3 k platné 
smlouvě na odvoz odpadů, kterým se 
navyšují ceny za svoz komunálního 
odpadu o 10 %. Vzhledem k tomu, že 
neexistuje žádná reálná alternativa, 
nezbývá než souhlasit.

Návrh usnesení č. 2023/2:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje dodatek č. 3 ke Smlouvě
o odstraňování, využívání a dopravě 
odpadů se společností TRANSPORT 
Trutnov, s. r. o., V Aleji 131, 541 01 
Trutnov, IČO 62063588, kterým se 
navyšují roční paušální známky u ná-
dob 110 resp. 120 l na 1.968 Kč
a u nádob 1.100 l na 17.793 Kč. Ceny 
jsou uvedeny bez 15 % DPH
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/2 bylo schváleno

5. Zpráva o uplatňování územního 
plánu obce Dolní Dvůr

Práce na Změně č.1 územního plánu 
obce Dolní Dvůr započaly v září 2019. 
Z objektivních i subjektivních důvodů 
se příprava základního výchozího 
dokumentu této změny protáhla až do 
současné doby. Zpráva o uplatňování 
územního plánu v sobě obsahuje 
vlastní zadání změny.
 V návaznosti na předběžnou infor-
maci pro žadatele o změnu územního 
plánu jsme obdrželi připomínky ke 
Zprávě od MUDr. Ivany Kaincové
a manželů Novákových. Připomínky 
jsou uvedeny v příloze zápisu.
 Zastupitelstvo obce vzalo tyto 
připomínky na vědomí, jejich řešení 
bude zváženo v dalším průběhu 
přípravy Změny č.1 územního plánu.

Návrh usnesení č. 2023/3:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schva-
luje Zprávu o uplatňování územního 
plánu obce Dolní Dvůr uvedenou v pří-
loze tohoto zápisu.
Hlasování: Pro:9   Proti:0  Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/3 bylo schváleno

Vzhledem k novým legislativním po-
žadavkům na územní plány obcí bude 
třeba aktualizovat cenové nabídky 
potenciálních zpracovatelů Změny
č. 1 našeho územního plánu. Podmínky 
spolupráce se zpracovatelem se ne-
mění. Při větším počtu změn jak
z požadavků, tak vyplývajících z vyš-
ších stupňů územně plánovací doku-
mentace, by nebylo efektivní použít 
zkrácený postup pořizování změny 
územního plánu.

Návrh usnesení č. 2023/4:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší 
své usnesení 2020/50.
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/4 bylo schváleno

Návrh usnesení č. 2023/5:
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr ruší 
své usnesení 2020/24.
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/5 bylo schváleno

6. Smlouva s Česko-německým fon-
dem budoucnosti – příspěvek na 1. 
etapu obnovy starých německých 
hrobů
Na základě usnesení 2022/27 jsme 
podali žádost o příspěvek na 1. etapu 
obnovy starých německých hrobů na 
našem hřbitově. Žádost byla úspěšná, 
celkové náklady jsou 785.000 Kč, 
příspěvek fondu 300.000 Kč, spolu-
účast německého partnera 45.000 Kč.  

Návrh usnesení č. 2023/6: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schva-
luje Smlouvu o poskytnutí příspěvku
z Česko-německého fondu budou-
cnosti s Česko-německým fondem 
budoucnosti, nadačním fondem, se 
sídlem Železná 24, 110 00 Praha 1, 
IČO: 67776841 ve výši 300.000 Kč. 
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/6 bylo schváleno

7. Žádosti o dotace
V rámci priorit obce pokračujeme
v obnově mostů, tentokráte je před-
mětem projektu oprava mostu M11
v Luisině Údolí směrem k Liberecké 
boudě. 

Návrh usnesení č. 2023/7: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 
schvaluje záměr opravy mostu M11
s předběžnými náklady projektu ve 
výši 3.450.000 Kč  
Hlasování:Pro:9   Proti:0   Zdržel se:0
Usnesení č. 2023/7 bylo schváleno

Pro financování projektu je možné 
využít dotaci z programu na podporu 
obcí v národních parcích od Státního 
fondu životního prostředí.
Návrh usnesení č. 2023/8: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr 

DĚNÍ V OBCI

Mezinárodní setkání  
celiaků v Dolním Dvoře
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zaměstnankyně, která přijela nabíd-
nout spolupráci.

Více než 100 účastníků z Čech, Polska 
a Slovenska se těší na druhý ročník, 
který je plánován na 8. - 11. května 
2024.

Panu Suchanovi a jeho partě patří velké 
díky od všech účastníků.

Hana Homolová
Článek byl autorizován.

 Výlet za kulturou do  
 jarní Prahy
První květnový den navštívila delegace 
složená z občanů napříč Dolním 
Dvorem a až do Dolního Lánova naše 
hlavní město, které bylo už krásně 
rozkvetlé a ve vzduchu bylo cítit jaro. 
Ačkoliv procházka po Praze byla 
krásná (až na tu hromadu lidí, kteří 
měli stejný nápad jako my), našim 
hlavním cílem byla návštěva divadla 
Broadway. Muzikál Okno mé lásky
s písněmi Petra Jandy a skupiny Olym-
pic byl na první májový den jak dělaný. 
Příběh mladého umělce Davida, na 
kterého rány osudu dopadaly tak často,
až přestal věřit v krásu života. Ale 
jediné setkání s charismatickou taneč-
nicí Sofií stačilo k tomu, aby se svět stal 
znovu báječným místem k narození.
V průběhu muzikálu jsme se zasmáli, 
zazpívali, někteří i poplakali, ale 
hlavně jsme se dobře pobavili. Lépe 
strávit svátek práce snad už ani nešlo. 
Touto cestou bych tak chtěla poděko-
vat, za všechny zúčastněné, našim 
obcím, jejich starostům a zejména pak 
Olze Finkové a Ivě Kohlíčkové za 
výbornou organizaci, skvělý výlet
a perfektní den v té nejlepší společ-
nosti. Moc děkujeme a těšíme se na 
případné další společné zážitky!

             Kateřina Neumannová

 Jarní setkání seniorů
 Ve čtvrtek 11. května jsme opět 
zorganizovali setkání postarších obča-
nů naší malé obce. Pan starosta si pro 
naše občany připravil prezentaci s chy-
stanými novinkami a o dění v Dolním 

Dvoře. Nejdůležitější však bylo, že se 
většina opět ve zdraví sešla, společně 
mohli poklábosit či zavzpomínat
na různé akce, ale i na ostatní, kteří 
nemohli dorazit, ať už z důvodu nemo-
ci či jiných povinností.

Setkání se uskutečnilo na Boudě 
Morava, kde nejen skvěle vaří, ale také 
je zde milý personál, který napomohl 
tomu, aby se tato akce nesla v příjem-
ném duchu, a my ji považujeme opět za 
vydařenou. Doufáme, že podobný 
názor mají i zúčastnění a přijdou opět 
minimálně na další setkání. Všem 
přejeme hodně zdraví a pevných nervů, 
abychom se takto mohli setkávat ještě 
dlouho se všemi zúčastněnými.

             Kateřina Neumannová

 Dolnodvorská
 Skřítkova hra 

V roce 2015 bylo na kopcích kolem 
Dolního Dvora vybudováno šest vyhlí-
dek. Už osm let si na každé z nich 
mohou návštěvníci odpočinout na 
stylovém posezení a pokochat se 
výhledy na krkonošskou přírodu
i architekturu.

Od 18. května tohoto roku mají
k návštěvě vyhlídek i další motivaci – 
Skřítkovu hru. Je to zábavná on-line 
hra pro celou rodinu, při které si 
účastníci kromě vlastní hry protáhnou 
tělo a dozvědí se něco málo o Dolním 
Dvoře. Soutěžní otázky pro děti jsou
o krkonošských rostlinách a zvířát-
kách, dospělí si mohou prověřit své 
znalosti o filmu S tebou mě baví svět, 
který se v Dolním Dvoře natáčel.

Hra je uživatelsky příjemná. Po úvodní 
registraci stačí na každé vyhlídce 
načíst QR kód a pak již přímo v mobilu 

nebo tabletu odpovídat na otázky.
U některých otázek ke komedii století 
se nejprve přehraje její zhruba půlmi-
nutová ukázka, navazující otázky jsou 
pak nejen o znalosti filmu, ale i o po-
zornosti, s jakou hráč ukázku sledoval. 
Odměnou za správné zodpovězení 
otázek jsou originální odznaky, pro 
pilné sběratele odznaků pak i diplomy. 
Všechny odměny obdrží účastník hry 
elektronicky na mail, který při regis-
traci do hry uvedl.

Skřítkova hra není pouze obdobou 
pohádkových stezek, známých z růz-
ných míst naší vlasti. Využívá jedineč-
ností, které obec Dolní Dvůr má. Vedle 
odkazu na natáčení jednoho z nejús-
pěšnějších českých filmů všech dob je 
to vztah umělecké rodiny Milerových
k naší obci díky dlouholetému vlast-
nictví chalupy. 

Velké poděkování patří paní Kateřině 
Miler, která nakreslila všech šest 
herních tabulí, na kterých skřítek Willy 
provádí děti i dospělé jejich soutěžemi. 
Stejně tak děkujeme i panu Petru 
Poledňákovi, který umožnil využití 
autorských práv k filmu. Konečná 
grafická podoba a fungování hry v on-
line prostředí je pak dílem Jakuba 
Omrta a Davida Lahra z Vrchlabí.
Na výběru typických představitelů 
krkonošské flóry a fauny aktivně 
spolupracoval i tiskový mluvčí Správy 
KRNAP Radek Drahný.

Všechny tyto osobnosti se sešly na 
slavnostním „výkopu“ Skřítkovy hry 
ve čtvrtek 18. května. Věříme, že hra 
bude přitažlivou možností trávení 
volného času pro návštěvníky Dolního 
Dvora a přispěje tak ke spokojenosti 
našich hostů.

        Martin Bělovský, starosta

 Z činnosti SDH
 Dolní Dvůr
V letošním roce jsme činnost hasičů 
SDH Dolní Dvůr zahájili 4. února 
odklízením popadaných stromů přes 
komunikace vlivem nepříznivého 
počasí. Na konci dubna jsme na Chatě
u Jirky stavěli párty stan, kde proběhlo 
setkání celiaků nejen ze sousedního 
Polska. 6. května proběhl již po něko-
likáté sběr železného šrotu. 13. května 
jsme se zúčastnili okrskové soutěže
v požárním sportu. Soutěž proběhla
v Kunčicích nad Labem. Jeli jsme 
obhájit loňské vítězství, to se nám 
bohužel nepovedlo. Ale i tak jsme stáli 
na stupních vítězů na třetím místě.

                                  Milan Přívratský

             (foto na vedlejší straně)
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Objektivem z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

Černá skládka v Dolním Lánově
p.p.č. 300 a 303 před rekultivací.

Přespolní běh memoriálu Vladimíra Nožičky
v Dolní Branné, společné foto.

Otevření výletní online rodinné hry
pro turisty v Dolním Dvoře.

Otevření výletní online rodinné hry
pro turisty v Dolním Dvoře.

Mezinárodní setkání celiaků
v Dolním Dvoře.

Mezinárodní setkání celiaků v Dolním Dvoře. Více než 100 účastníků z Čech, Polska a Slovenska se již těší na další ročník.

SDH Dolní Dvůr - odklízení popadaných stromů. SDH Dolní Dvůr na okrskové soutěži v Kunčicích nad Labem - 3. místo.

Velikonoční šachový turnaj
v Dolním Lánově.

Velikonoční šachový turnaj
v Dolním Lánově.

Černá skládka po rekultivaci. Čarodějnice v Dolním Lánově.
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zaměstnankyně, která přijela nabíd-
nout spolupráci.

Více než 100 účastníků z Čech, Polska 
a Slovenska se těší na druhý ročník, 
který je plánován na 8. - 11. května 
2024.

Panu Suchanovi a jeho partě patří velké 
díky od všech účastníků.

Hana Homolová
Článek byl autorizován.
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hlavní město, které bylo už krásně 
rozkvetlé a ve vzduchu bylo cítit jaro. 
Ačkoliv procházka po Praze byla 
krásná (až na tu hromadu lidí, kteří 
měli stejný nápad jako my), našim 
hlavním cílem byla návštěva divadla 
Broadway. Muzikál Okno mé lásky
s písněmi Petra Jandy a skupiny Olym-
pic byl na první májový den jak dělaný. 
Příběh mladého umělce Davida, na 
kterého rány osudu dopadaly tak často,
až přestal věřit v krásu života. Ale 
jediné setkání s charismatickou taneč-
nicí Sofií stačilo k tomu, aby se svět stal 
znovu báječným místem k narození.
V průběhu muzikálu jsme se zasmáli, 
zazpívali, někteří i poplakali, ale 
hlavně jsme se dobře pobavili. Lépe 
strávit svátek práce snad už ani nešlo. 
Touto cestou bych tak chtěla poděko-
vat, za všechny zúčastněné, našim 
obcím, jejich starostům a zejména pak 
Olze Finkové a Ivě Kohlíčkové za 
výbornou organizaci, skvělý výlet
a perfektní den v té nejlepší společ-
nosti. Moc děkujeme a těšíme se na 
případné další společné zážitky!

             Kateřina Neumannová

 Jarní setkání seniorů
 Ve čtvrtek 11. května jsme opět 
zorganizovali setkání postarších obča-
nů naší malé obce. Pan starosta si pro 
naše občany připravil prezentaci s chy-
stanými novinkami a o dění v Dolním 

Dvoře. Nejdůležitější však bylo, že se 
většina opět ve zdraví sešla, společně 
mohli poklábosit či zavzpomínat
na různé akce, ale i na ostatní, kteří 
nemohli dorazit, ať už z důvodu nemo-
ci či jiných povinností.

Setkání se uskutečnilo na Boudě 
Morava, kde nejen skvěle vaří, ale také 
je zde milý personál, který napomohl 
tomu, aby se tato akce nesla v příjem-
ném duchu, a my ji považujeme opět za 
vydařenou. Doufáme, že podobný 
názor mají i zúčastnění a přijdou opět 
minimálně na další setkání. Všem 
přejeme hodně zdraví a pevných nervů, 
abychom se takto mohli setkávat ještě 
dlouho se všemi zúčastněnými.

             Kateřina Neumannová

 Dolnodvorská
 Skřítkova hra 

V roce 2015 bylo na kopcích kolem 
Dolního Dvora vybudováno šest vyhlí-
dek. Už osm let si na každé z nich 
mohou návštěvníci odpočinout na 
stylovém posezení a pokochat se 
výhledy na krkonošskou přírodu
i architekturu.

Od 18. května tohoto roku mají
k návštěvě vyhlídek i další motivaci – 
Skřítkovu hru. Je to zábavná on-line 
hra pro celou rodinu, při které si 
účastníci kromě vlastní hry protáhnou 
tělo a dozvědí se něco málo o Dolním 
Dvoře. Soutěžní otázky pro děti jsou
o krkonošských rostlinách a zvířát-
kách, dospělí si mohou prověřit své 
znalosti o filmu S tebou mě baví svět, 
který se v Dolním Dvoře natáčel.

Hra je uživatelsky příjemná. Po úvodní 
registraci stačí na každé vyhlídce 
načíst QR kód a pak již přímo v mobilu 

nebo tabletu odpovídat na otázky.
U některých otázek ke komedii století 
se nejprve přehraje její zhruba půlmi-
nutová ukázka, navazující otázky jsou 
pak nejen o znalosti filmu, ale i o po-
zornosti, s jakou hráč ukázku sledoval. 
Odměnou za správné zodpovězení 
otázek jsou originální odznaky, pro 
pilné sběratele odznaků pak i diplomy. 
Všechny odměny obdrží účastník hry 
elektronicky na mail, který při regis-
traci do hry uvedl.

Skřítkova hra není pouze obdobou 
pohádkových stezek, známých z růz-
ných míst naší vlasti. Využívá jedineč-
ností, které obec Dolní Dvůr má. Vedle 
odkazu na natáčení jednoho z nejús-
pěšnějších českých filmů všech dob je 
to vztah umělecké rodiny Milerových
k naší obci díky dlouholetému vlast-
nictví chalupy. 

Velké poděkování patří paní Kateřině 
Miler, která nakreslila všech šest 
herních tabulí, na kterých skřítek Willy 
provádí děti i dospělé jejich soutěžemi. 
Stejně tak děkujeme i panu Petru 
Poledňákovi, který umožnil využití 
autorských práv k filmu. Konečná 
grafická podoba a fungování hry v on-
line prostředí je pak dílem Jakuba 
Omrta a Davida Lahra z Vrchlabí.
Na výběru typických představitelů 
krkonošské flóry a fauny aktivně 
spolupracoval i tiskový mluvčí Správy 
KRNAP Radek Drahný.

Všechny tyto osobnosti se sešly na 
slavnostním „výkopu“ Skřítkovy hry 
ve čtvrtek 18. května. Věříme, že hra 
bude přitažlivou možností trávení 
volného času pro návštěvníky Dolního 
Dvora a přispěje tak ke spokojenosti 
našich hostů.

        Martin Bělovský, starosta

 Z činnosti SDH
 Dolní Dvůr
V letošním roce jsme činnost hasičů 
SDH Dolní Dvůr zahájili 4. února 
odklízením popadaných stromů přes 
komunikace vlivem nepříznivého 
počasí. Na konci dubna jsme na Chatě
u Jirky stavěli párty stan, kde proběhlo 
setkání celiaků nejen ze sousedního 
Polska. 6. května proběhl již po něko-
likáté sběr železného šrotu. 13. května 
jsme se zúčastnili okrskové soutěže
v požárním sportu. Soutěž proběhla
v Kunčicích nad Labem. Jeli jsme 
obhájit loňské vítězství, to se nám 
bohužel nepovedlo. Ale i tak jsme stáli 
na stupních vítězů na třetím místě.

                                  Milan Přívratský

             (foto na vedlejší straně)
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Objektivem z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

Černá skládka v Dolním Lánově
p.p.č. 300 a 303 před rekultivací.

Přespolní běh memoriálu Vladimíra Nožičky
v Dolní Branné, společné foto.

Otevření výletní online rodinné hry
pro turisty v Dolním Dvoře.

Otevření výletní online rodinné hry
pro turisty v Dolním Dvoře.

Mezinárodní setkání celiaků
v Dolním Dvoře.

Mezinárodní setkání celiaků v Dolním Dvoře. Více než 100 účastníků z Čech, Polska a Slovenska se již těší na další ročník.

SDH Dolní Dvůr - odklízení popadaných stromů. SDH Dolní Dvůr na okrskové soutěži v Kunčicích nad Labem - 3. místo.

Velikonoční šachový turnaj
v Dolním Lánově.

Velikonoční šachový turnaj
v Dolním Lánově.

Černá skládka po rekultivaci. Čarodějnice v Dolním Lánově.
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Někdy začátkem března jsem se úplně náhodou od pana Milana 
Chrásky dozvěděla, že na jižním štítě jejich domu v Prostředním 

Lánově čp. 36 (naproti obchodu Janečkových), který nedávno prodali, je nějaké prkno se starým nápisem. Ze štítu jej při přestavbě 
domu před lety sundal jeho tatínek, prkno poté dlouho leželo na půdě a pan Chráska mladší ho pak po čase opět přibil do štítu. Přidal 
hezkou vzpomínku, jak coby kluci nosili pekaři Farskému naproti ve kbelíčkách vodu z jejich pumpy, která stále stojí u jejich domu.

Sice jsem už někdy dřív zaslechla, že tento dům je snad nejstarším domem v Lánově, ale vlastně nikdy jsem se nedozvěděla, o co se 
podobný výrok opírá. Tak to se teď trochu změnilo. Pár dní nato jsem se totiž vydala k Chráskovým štít nafotit a prkno jsem tam 
skutečně našla.

Jak už jsem před devíti lety psala do Černodolského zpravodaje v článku o záklopovém prkně v Čisté v Krkonoších, taková památka je 
cosi jako křestní list domu, který obsahuje údaje o stavebníkovi, tesařském mistru, dataci a třeba ještě modlitbu. A představte si, o tom 
zdejším nevěděla ani opravdická původní Lánovačka Margita Capoušková a byla zrovna tak jako já překvapená.

Nový majitel chce dům strhnout a postavit zde nový, ale záklopové prkno (popřípadě i dobré trámy) chce zachovat a zrestaurovat.
To je moc dobře, protože takových památek tu opravdu mnoho nemáme a něco takového je potřeba chránit a zachraňovat. 

Co na 253 let starém prkně stojí, předkládám níže. S dovyluštěním nečitelných míst nápisu a s dopřesňujícími poznámkami mi 
ochotně pomohl pan Václav Horák, pracovník archivu v Trutnově a spoluautor naší knihy o Lánovech, jenž se věnuje také epigrafice 
(vědě o nápisech, které zároveň zpřístupňuje a interpretuje).

       vlevo ve věnci: HIS *          Ich Antton Wiessner Richter    česky: Já, Antton Wiessner, rychtář         vpravo ve věnci:  
              Bauherr: 1770 den 7. August               stavebník: 1770, 7. srpna                    MARIA ** 

                                                    Honß J: Frantz Baumeister                  Honß J: Frantz, stavební mistr           IOSEPH ***

*)      Kristův monogram je ale správně IHS. Ta stávající podoba na prkně je prý taková „zkomolená“ (HIS), což je samozřejmě  
          nesmysl. Kříž totiž vždycky vyrůstá z břevna u prostředního písmena H.
**)    Ve formě monogramu      ***)  Písmena P a H jsou spojena formou ligatury, takže to vypadá spíš jako IOSEPI

V již zmíněné knize o Lánovech, vydané roku 2020, se na straně 78 v pravém sloupci dole píše: „Prvním rychtářem spojeným výlučně 
s Prostředním Lánovem, kterého známe jménem, je až Christian Wiesner (doložen 1707-1716), po němž nastoupil krejčí
a tkadlec Johann Lorentz (1718-1731), jehož vystřídal pekař Anton Wiesner (1730-1778), který úřad zastával až do své smrti.“ 

A ten posledně jmenovaný, pekař-rychtář, to bude určitě ten ze záklopového prkna. Nově postaveného domu si tedy moc neužil, 
pouhých 8 let. Řekněte, nemáte doma taky takový krásný kousek?

Karolina Boková

VZPOMÍNKA NA
LÁNOVSKÉ KINO

Letos právě 50 let starý program kina v Lánově.

NENÍ PRKNO JAKO PRKNO

Z pozůstalosti po panu Suchardovi,
promítači v kině.


